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روزنامه

به  کرونایی  های  محدودیت  اعمال  به  اشاره  با  قم  استاندار   
مناسبت شب یلدا گفت: طی روزهای شنبه و یکشنبه ش آمد و 
شد خودروهای شخصی از ساعت ۲۰ تا ۴ بامداد در سطح شهر قم 
ممنوع است. بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی 
مبارزه با کرونا که به صورت ویدیو کنفرانس در آن شرکت کرده بود 
در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: طبق مصوبه ستاد فوق 
محدودیت هایی برای شب یلدا در نظر گرفته شده که امشب و فردا 

شب به اجرا گذاشته خواهد شد. وی با اشاره به ممنوعیت تردد

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم دورهمی شب یلدا را گردنه 
خطرناک بیماری کرونا دانست و تاکید کرد: وضعبیت قم نسبتا 
خوب است اما باید به سلامت از گردنه شیب یلدا عبور کنیم تا 
گرفتار موج جدید شیوع بیماری نشویم. دکتر قدیر درگفت و گویی 
وضعیت شیوع بیماری در قم از نظر تعدادبستری  و میزان ابتلا 
و مرگ میر را نسبتا خوب ارزیابی کرد اظهارداشت:  این دستاورد 
بزرگ با همکاری  و همراهی مردم خوب قم حاصل شده است و 

ضروریست با همین مشارکت و همدلی در شب یلدا آن را خفظ

استاندار قم :

وضعیت کرونایی قم همچنان نارنجی 
است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد

دورهمی شب یلدا گردنه خطرناک 
بیماری کرونا
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ولادت باسعادت حضرت زینب )س( و روزپرستار را تبریک می گوییم

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم عنوان کرد

 نگاه علمی و برنامه ای به حوزه آسیب های اجتماعی
مدافعان جبهه سلامت روی خط نبرد؛

نه به دورهمی، هدیه به پرستاران 
در شب یلدا

معاون شهردارقم دربازدید از روزنامه ایمان مطرح کرد

نیاز فوری هزار میلیارد تومانی 
ناوگان اتوبوسرانی 
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4
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VAR قهرمانی را از سرخ ها گرفت؛

پرسپولیس نایب قهرمان آسیا شد

4

 سخن از یک شب متفاوت یلدایی است؛  حدود ۱۰ ماه است 
که آنها مراقب ما و عزیزان ما بوده اند، اینک نوبت ما است که 

با خودداری از دورهمی ها در بلندترین شب سال، پرستاران را 
پرستار باشیم؛ باری گران از دوش آنها برداریم و نه اینکه نتیجه 

تمام بوستان های بانوان دارای مسیر دوچرخه می شوند
3 هزار تاکسی شهری در آستانه فرسودگی

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با اشاره به درگیری ۱8 عنصر تاثیرگذار 
در میدان مطهری از تحویل 6۰ درصد مطالعات جامع میدان مطهری خبر داد. 
غلامرضا جانقربان با اشاره به پروژه میدان مطهری، اظهار داشت: میدان مطهری 
پروژه ای در مرکز شهر است که از اهمیت بسیار زیادی ازنظر سیاسی، اقتصادی، 
شهرسازی، معماری و حمل ونقل برخوردار است. معاون شهرسازی و معماری 
شهرداری قم بابیان اینکه ۱8 عنصر تاثیرگذار در میدان مطهری درگیر هستند، 
افزود: ما برای مطالعات جامع برای چنین پروژه هایی باید تمام این عناصر سازنده و

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:

6۰ درصد مطالعات میدان مطهری تحویل گرفته شده است
 

 معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به هزینه 3۰ میلیارد تومانی مناطق 
شهرداری بهمنظور جمع آوری آبهای سطحی از اختصاص 3 میلیارد تومان نیز از 
سوی شهرداری مرکز به این امر خبر داد. سید امیر سامع با اشاره به اینکه در هر 
منطقه ۱۵ تا 3۰ بند برای جلوگیری از آبگرفتگی تدوین شده بود، اظهار داشت: 
تقریباً از مشکلاتی که داشتیم ۷۰ درصد حلشده است و ۲۰ الی 3۰ درصد در حال 
انجام یا روی زمین مانده است. معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به لزوم 

تأمین بودجه برای برخی از مشکلات اساسی تر، تأکید کرد: غیر از ردیف هایی که

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد

هزینه ۳۰ میلیارد تومانی برای جمع آوری آبهای سطحی
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به مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب)س(؛

حضرت زینب)س(
 سمبل عقلانیت، مدیریت و استقامت

ناوگان  گفت:  قم  شهردار  ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون 
اتوبوسرانی شهر قم نیاز فوری به 200 دستگاه اتوبوس جدید 
تومان  میلیارد  هزار  اتوبوس  تعداد  این  خرید  برای  که  دارد 

اعتبار نیاز دارد. دکترعباس ذاکریان پیش از ظهر روز گذشته 
به مناسبت هفته حمل و نقل در بازدید از روزنامه ایمان اظهار 

داشت در طول 12 سال گذشته دولت هیچ اتوبوسی به

))آگهی عمومی شرکت در مزایده فروش زمین((  

    شهرداری دستجرد 
درنظر دارد نسبت به فروش 3 قطعه از زمین های خود بشرح ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید

متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی بمدت 10 روز همه روزه بجز ایام تعطیلی در ساعات اداری به شهرداری دستجرد مراجعه نموده و 
نسبت به تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند. 

تلفن تماس: 02535223624
))شرایط شرکت در مزایده((

1- زمین ها بصورت جدا از هم بفروش می رسد.
2- ارائه سپرده در مزایده معادل 5 درصد قیمت کارشناسی بصورت نقدی یا ضمانتنامه بانکی در وجه شهرداری دستجرد.

3- درصورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند،سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری 
ضبط خواهد شد.

4- قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناس رسمی دادگستری می باشد.
5- شهرداری در ردّ یا قبول هریک از پیشنهادات مختار می باشد.

6- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد.
7- هزینه کارشناسی زمین ها و هزینه  نشر آگهی بعهده برنده مزایده می باشد.

روابط عمومی شهرداری دستجرد

پیامی فرا رسیدن  دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم در 
سالروز ولادت حضرت زینب)س( و روز پرستار را تبریک گفت.

متن پیام ایشان به این شرح می باشد:
خداوند به میزان وسعت توانمندی و ظرفیت افراد به آنان وظیفه هایی 
را تکلیف می نماید و چون سعه ی وجودی پرستار، مستحکم و صبور 
است این وظیفه ی خطیر برایش مقدر می گردد و می توان گفت که 

پرستار تجمیع خوبی ها در تندیس صبر و مهربانی است.
تندرستی؛  و  سلامتی  از  دفاع  جبهه ی  مجاهد  عنوان  به  پرستار 
پیوستی مهربان، دلسوز و صاحب علم و تجربه برای بیمار و عرصه ای به 
وسعت مهر و محبت بوده و پروانه ای در گرد شمع بیمار است که احرام 
بندگی اش را می توان در قامت سفید پوشی خدمت مشاهده نمود و 
بگونه ای با خالق عهد بسته که لبیک گویی عبادتش را در طواف بیمار 

زمزمه می کند.
به عرصه ی خدمت، مشکلات  ورود  با  که  فرشته ای است  پرستار 
شخصی خود را فراموش کرده و بیمار را در آینه وجودی خود احساس 
می کند و از مرز فهم و درک فراتر رفته و ساحت احساس را درنوردیده 
است و از تلفیق صبر و شکیبایی با مهر و محبت نوری ساطع می گردد 
که در چهره ی پرستار ظهور می یابد تا محور و تکیه گاهی برای کاهش 

آلام روحی، روانی و جسمی باشد.
هرکس به خوبی حضرت زینب سلام الله علیها را شناخت می تواند به 
ارزش و عمق نامگذاری روز پرستار پی ببرد چون این بانوی مجلله، حلقه 
وصل شهادت، اسارت و رسالت است که به خوبی نشان داد که نه تنها زینت 

پدر بلکه مفسری عینی برای انعکاس خوبی ها و رسالت های عظیم است.
هاشم،  بنی  عقیله  باسعادت  میلاد  سالروز  الاول  جمادی  پنجم 
حضرت زینب کبری سلام الله علیها فرصتی برای انعکاس دو شادی 
است؛ تولد خواهری که هم خواهر است و هم مادر و هم اسوه ای برای 
تجلی بردباری و مقاومت و شادی، دوم فرصتی برای قدردانی و سپاس 

از زحمات بی دریغ پرستاران عزیز و دلسوز است.
جای دارد تا یاد کنیم از همه ی پرستاران عزیزی که آسمانی شده اند 
که  عزیزانی  تمامی  و  خدمت  عرصه  این  پیش کسوتان  ی  همه  و 
مدال بازنشستگی بر سینه دارند و برای حاضرین این صحنه جهاد و 
دلدادگی خاصه در حوزه ی مقابله و مدیریت ویروس منحوس کرونا؛ 
سلامتی، موفقیت و سرافرازی مسالت دارم و به وجود با برکت این 

عزیزان افتخار می کنم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

 پیام تبریک شهردار قم به مناسبت میلاد
 با سعادت حضرت زینب)س( و روز پرستار

  شناسه آگهی : ۱۰63۰6۱ 
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 رییس جمهوری با بیان اینکه تعداد شهرهای قرمز کشور به صفر رسیده است، 
 گفت: اتحاد و همدلی و اعتماد مردم به تخصص بهداشتی کشور ما را از این موج 

سهمگین نجات داد.   
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی  روز شنبه در چهل ونهمین جلسه 
ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا با تبریک روز پرستار به پرستاران که در یک سال 
اخیر تلاش فوق العاده ای انجام دادند، گفت: از مردم می خواهیم شب یلدا به 
خاطر مصادف بودن با روز پرستار، برای حمایت از پرستاران و حمایت از سلامت 
مردم، در مراسم یلدایی که همیشه بوده و اساس آن نیز احترام به بزرگ خانواده 
و صله رحم است، برای سلامتی بزرگان خانواده دید و بازدیدها متوقف شود و از 

طریق تلفن و فضای مجازی این مراسم را بدون حضور انجام دهند.  
رییس جمهوری با یادآوری شعار "جمع نشویم تا کم نشویم"، اظهار داشت: 
در دو ماه اخیر مردم، کسبه، اصناف، حمل و نقل عمومی و خانواده ها خیلی 
همکاری کردند. اول آذر خیلی نگران بودیم و 160 شهر ما قرمز بود ولی الان 
تعداد شهرهای قرمز ما صفر است و شهر قرمزی نداریم و این به دلیل همت و 
بزرگواری مردم عزیز است. وی ادامه داد: در شرایط کرونا، مردم،  دولت و کادر 
درمان و همه نیروهایی که بار مسئولیت را بر دوش کشیدند، همه دست به دست 
هم دادند و این اتحاد و همدلی و اعتماد مردم به تخصص بهداشتی کشور بود 

توانست که ما را از این موج سهمگین نجات دهد.
دشمنان نمی خواهند پیشرفت های کشور را باور کنند 

روحانی با اشاره به آمارهای بیماری کرونا در کشور گفت: تقریبا همه جا موج 
سوم از موج قبلی بیشتر و سهمگین تر بوده است. به خاطر اینکه هم ویروس 
قوی تر شده و هم به سمت سرما رفته بودیم. در این شرایط سرمای هوا تاثیرگذار 
است. به  دلیل اینکه درها و پنجره ها بسته می شود و همه در یک محیط محدود 
جمع می شوند وسرایت به محیط آماده تر و مشکلات بیشتر می شود بحمدالله 

یک کار خوب و بزرگی در این مدت انجام گرفته است.
رییس جمهوری ضمن قدردانی از مردم به دلیل مراعات پروتکل های بهداشتی 

 گفت: کادر درمان بالاترین سهم را در این مبارزه داشته اند و از همه کسانی که 
در شرایط کرونا برای رشد و اقتصاد کشور اعم از کشاورزان، کارگران، مهندسین، 

بخش صنعت و کشاورزی،   قدردانی می کنیم.
 روحانی اضافه کرد: در هر سه زمینه برق، گاز و آب در این دولت بیش از همه 
دولت های گذشته در طول 40 سال، رشد کافی داشتیم، شرایط را آماده کردیم 
و امروز به جایی رسیدیم که برای افرادی که مصرف کم دارند و جزو اقشار آسیب 

پذیرند، آب و برق و گاز مجانی شد و این از افتخارات بزرگ دولت دوازدهم است.
رییس دولت دوازدهم با اشاره به عصبانیت برخی از این طرح دولت، گفت: 
می دانم آنانی که ضد ایران هستند و تبلیغات می کنند، چقدر از طرح آب، برق 
و گاز مجانی عصبانی هستند و دیدم با چه حرص و عصبانیتی می گویند که 
چرا دولت این کار را کرده و چرا اینها مجانی شده است. دشمنان نمی خواهند 

پیشرفت های کشور را باور کنند.
وی افزود: اگر در کرونا، تولید واکسن، خودکفایی های بزرگ موفق شویم باز 
هم باورشان نمی شود که ما در بسیاری از زمینه ها در مسیر خودکفایی و توسعه 
حرکت می کنیم؛ به ویژه امسال که سال جهش تولید است و کار بسیار خوب و 

بزرگی در زمینه تولید انجام شده و انجام خواهد شد.
رییس دولت تدبیر و امید با بیان اینکه امروز هیچ شهری در کشور با وضعیت 
قرمز وجود ندارد، گفت:  این که امروز در کشور شهری نداریم که وضعیت قرمز 
داشته باشد به معنای پایدار و دائمی بودن این شرایط نیست.اگر خدای ناکرده 
مراقبت و مواظبت نکنیم و به مقررات بهداشتی بی اعتنایی کنیم دوباره همان می 
شود. البته بعضی از امور به عنوان معروف جا افتاد. مثلا ماسک به عنوان معروف 
جا افتاد و امروز همه مردم به این معروف توجه و درصورت استفاده نکردن یک نفر 

از ماسک، امر به معروف هم می کنند. 
اجتماعات و دورهمی ها منکر است 

رییس جمهوری خاطرنشان کرد: اجتماعات و دورهمی ها منکر است. این هم 
البته مقدار زیادی این موضوع عمل شده و مردم توجه می کنند اما  باز هم باید 
جا بیفتد که عدم فاصله گذاری، اجتماعات و دورهمی ها منکر است. مخصوصاً 
باید از افراد سالمند و افراد آسیب پذیر و کسانی که بیماری های زمینه ای دارند،  
مراقبت شود.  هر کسی در خانواده خود مواظب سالمندها و مواظب افراد با 
بیماری زمینه ای باشد. دورهمی ها را باید تا پایان سال، تا سال آینده و تا زمانی 

که به ما گفته شود شرایط مناسب است، کنار بگذاریم.
روحانی گفت: کسانی که می فهمند که به این بیماری مبتلا شدند و مخصوصاً 
تست آنها مثبت شده، حتما دو هفته را مراعات کرده و خود را قرنطینه و ایزوله 
کنند و وارد اجتماع نشوند. آنانی هم که نسبت به جریمه و برخورد با این افراد 
موظف هستتد، با آنان برخورد و جریمه اعمال کنند. چون این مساله مهمی 
است کسی که کرونای وی مثبت است وارد جامعه شود و دیگران را هم آلوده و 

مبتلا کند. 
وی افزود: افرادی که احساس می کنند علائمی از بیماری دارند حتی اگر فکر 
کنند سرما خوردند یا آنفلوآنزا دارند، حتما به پزشک و بیمارستان مراجعه کنند 
تا دچار مشکل نشویم.تجمع ها و دورهمی ها حتی دورهمی های خانوادگی 
مشکل بزرگی است که باید به آن توجه داشته باشیم تا از این موج عبور کنیم و 

موج های دیگری هم نداشته باشیم .

مدیرکل مدیریت بحران استان قم تاکید کرد

لزوم هم افزایی دستگاه های امدادی و 
شهری در زمان بحران 

مدیرکل مدیریت بحران استان قم با اشاره به برگزاری مانور زمستانی بر لزوم 
آمادگی و هم افزایی دستگاه های امدادی و شهرداری در زمان بحران تأکید کرد.

محسن اروجی با اشاره به اقدامات انجام شده در یک سال گذشته در راستای 
جلوگیری از آبگرفتگی، اظهار داشت: با توجه به اینکه همواره با فرارسیدن فصل 
پاییز و زمستان و بهار بارش های فصلی آغاز می شود، همه ساله نقاط ضعف و 

قوتمان را شناسایی می کنیم.
مدیرکل مدیریت بحران استان قم افزود: آن دسته از نقاط ضعفی که ساختاری 

باشد در اولویت رفع نقص قرار می گیرند.
اروجی با اشاره به نقاط اصلاح شده ادامه داد: جاده کاشان، راه آهن، جاده 
اراک و مواردی در داخل شهر بود که شهرداری نسبت به رفع گرفتگی آنها اقدام 
کرد اما بعضی از نقاط ناگزیر هستیم که دستگاه های امدادی هم آماده باشند و 

ربطی به پروژه های عمرانی ندارد.
قبل  سال های  به  نسبت  همه ساله  امدادی  دستگاه های  اینکه  بابیان  وی 
خودشان را تقویت کرده اند، تأکید کرد: این تقویت از لحاظ آموزشی، منابع 
انسانی و امکاناتی همیشه در حال به روزرسانی است و مانور آمادگی فصل زمستان 
به همین منظور و به منظور هم افزایی و هماهنگی دستگاه های مختلف انجام شده 
است. مدیرکل مدیریت بحران استان قم افزود: این مانور با محوریت شهرداری قم 
و مشارکت راهداری، پلیس راه، هلال احمر و اورژانس به منظور هماهنگی یکپارچه 

این دستگاه ها در زمان بارش های برف و باران برگزار شد.
اروجی با اشاره به بودجه دولت درزمینه مدیریت این بحران ها، تأکید کرد: 
در سال های گذشته ماده 10 و 12 را داشتیم که از آن ناحیه درزمینه اجرای 
پروژه های مختلف کمک می کردیم مثلًا در بالادست پردیسان تا به امروز برای 
کنترل سیلاب تا به امروز 20 میلیارد تومان از اعتبارات استانی و ملی و مدیریت 

بحران هزینه شده است.
وی ادامه داد: درزمینه تجهیزات دستگاه ها به خصوص شهرداری، هلال احمر 
الآن  اما  می شد  داده  تخصیص  اعتباراتی  درگذشته  راهداری  و  اورژانس  و 
بودجه ریزی درزمینه مدیریت بحران تغییر پیداکرده است و بر اساس قانون جدید 

مدیریت بحران این اعتبار به دستگاه های ملی داده می شود.
مدیرکل مدیریت بحران استان قم ادامه داد: هم افزایی بین دستگاه ها بیشتر در 

زمان بحران ها می تواند موثر باشد.
اروجی در رابطه با کمک شهرداری به مدیریت بحران استان، افزود: در زمان های 
مختلف چه در داخل استان و شهر قم و چه شهرهای دیگر شهرداری قم هم در 
تأمین تجهیزات و هم رفع نقاط حادثه خیز و هم کمک به استان های دیگر پیشتاز 
بوده است. وی ادامه داد: در سال گذشته در عین حال که در استان خودمان 
سیلاب داشتیم به استان های لرستان و گلستان و خوزستان که درگیر سیل بودند 
کمک هایی شد، شهرداری قم در سال های گذشته اقدامات بسیار خوبی درزمینه 

آموزش ها و تأمین تجهیزات انجام داده است.
مدیرکل مدیریت بحران استان قم افزود: درزمینه آتش نشانی هم با اعتباراتی 
که از سفر مقام معظم رهبری داده شد، ازنظر تجهیزات و امکانات پیشرفت های 

بسیار خوبی داشتیم و به حد استاندارد رسیدیم.

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم :

 جزییات ساخت فروشگاه های 
محلی با متراژ بالا

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم با اشاره به ضرورت ساخت فروشگاه های محلی از آمادگی شهرداری برای 

اجاره زمین های با متراژ بالا به منظور احداث این فروشگاه ها خبر داد.
علیرضا مظفری با اشاره به تلاش دیگری از سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم در راستای توسعه بازارهای محلی، اظهار 
داشت: علاوه بر بازارچه های ریحان و همشهری کار دیگری هم در دستور کار 

قرارگرفته است که ایجاد فروشگاه های محلی با تنوع محصول بالا است.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم افزود: در این پروژه افرادی که زمین های بزرگی دارند و تا چند سال قصد 
ساخت وساز و استفاده از زمین های خود ندارند، زمین را در قالب قراردادی به 

شهرداری اجاره می دهند که در آن فروشگاه های محلی احداث شود.
مظفری با اشاره به اینکه قرارداد اولین نمونه از این فروشگاه ها منعقد شده 
است، تصریح کرد: زمینی به مساحت 2 هزار متر در بلوار یادگار امام از مالک طی 
قرارداد 10 ساله اجاره شده است که اقدام به احداث فروشگاه محلی در آن شده 
است. وی افزود: شهرداری بعد از ساخت وساز در این زمین ها آن را به مجموعه ای 

کاربلد طی قراردادهای 3 تا 5 ساله واگذار می کند.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم با اشاره به اهمیت احداث این فروشگاه ها در مناطق کمتر توسعه یافته، تصریح 
کرد: تلاشمان بر این است که در مناطق یک، دو، سه و شش حتماً فروشگاه 

محلی داشته باشیم اما وجود زمینی با متراژ بالا هم شرط لازم برای آن است.
مظفری از اعلام فراخوان برای راه اندازی این فروشگاه ها هم خبر داد و تأکید 
کرد: فراخوانی در همین رابطه اعلام شده است که کسانی که زمین های با متراژ 
بالا دارند و از نظر مالکیتی و معارض مشکلی نداشته باشند برای احداث فروشگاه 
مراجعه کنند. وی با اشاره به اینکه این فروشگاه ها در قالب همان فروشگاه های 
همشهری در متراژی بزرگ تر و با زمین مردم دیده می شود، خاطرنشان کرد: 
نیازهای اساسی مردم ازجمله مواد غذایی، خواربار، پروتئین، پوشاک و … در 
این فروشگاه ها عرضه خواهد شد. مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم در رابطه بازمان بندی واگذاری این 
فروشگاه ها هم تأکید کرد: قراردادها 3 تا 5 ساله پیش بینی شده است اما برای 
متضرر نشدن طرف مقابل و مختل نشدن خدمت رسانی به مردم امکان تمدید 

هم وجود دارد.

۲9آذرماه تا ۵ دی ماه ؛

برپایی نمایشگاه مجازی دستاوردهای 
پژوهشی و فن بازار قم 

 بیست و یکمین نمایشگاه مجازی دستاوردهای پژوهشی، فناوری و فن بازار 
استان با 25 غرفه استانی روز شنبه 2۹ آذرماه آغاز به کار کرد. 

پروتکل های  رعایت  به منظور  اینکه  بیان  با  قم  فناوری  و  علم  پارک  رییس 
بهداشتی مصوب ستاد مقابله با ویروس کرونا این نمایشگاه کاملا غیر حضوری 
است، ادامه داد: این نمایشگاه با پذیرش 25 غرفه از مراکز فناوری، دستگاه های 

اجرایی، تسهیل گران، مراکز آموزش عالی تا 5 دی ماه فعال است.
سید حسین اخوان علوی با بیان اینکه نحوه عرضه نمایشگاه درقالب دوبعدی و 
سه بعدی خواهد بود افزود: این نمایشگاه  را می توان نخستین نمایشگاه مجازی 
در این حجم و سطح قلمداد کرد که در نوع خود یک موفقیت مهم در عرصه 

خدمات فناوری اطلاعات و ارتباطات استان محسوب می شود.
رییس پارک علم و فناوری استان قم با تاکید بر اینکه دستاوردهای پژوهشی 
و فناوری باید فراگیر و قابل دسترس برای عموم مردم باشد گفت: راه اندازی 
نمایشگاه مجازی فرصت بسیار مغتنمی است که همگان دسترسی آسان و برخط 

به آخرین دستاوردهای علمی و پژوهشی استان داشته باشند.
اخوان علوی اظهار داشت: شرایط  بحران کرونا به رغم همه محدودیت ها و 
مشکلات ارتباطی که برای مردم به وجود آورده است، این فرصت را فراهم کرده تا 
یاد بگیریم از آخرین فناوری های روز برای ایجاد ارتباط شخصی و حرفه ای بهره 
بگیریم و هرکس از این فرصت ها استفاده نکند در واقع خود را از نیازهای روزآمد 

جامعه دور و محروم کرده است.
وی یادآور شد: برگزاری نمایشگاه مجازی بار دیگر توانمندی و ظرفیت های 
فناوران را در مدیریت هوشمند جامعه با کمترین هزینه و در راستای تامین منافع و 

بهره وری اقتصادی کشور به منصه ظهور خواهد گذاشت.

پرستاران ایثارگران بی ادعا 
روز پرستار نماد و نشانه ای ناب از شریف ترین مشاغل 
امام  در جامعه بشری است. همان گونه که حضرت 
خمینی )رحمة الله علیه( نیز پرستاری را »شغل بسیار 
شریف و عبادت« عنوان کردند.]1[ پرستاری، جلوه ای 

خاص و خالص از تلاش بی دریغ و صبورانه برای کمک به انسان های دردمند و 
از این رو در سخنان ائمه  نیازمند مراقبت و حمایت های دقیق و حساس است. 
معصوم علیهم السلام خدمت به همنوعان، از بهترین عبادت ها و ارزش های انسانی 
شمرده شده است. پیامبر گرامی اسلام صلی الله علیه و آله ارج و بهای پرستاری را در 
روایتی چنین بیان می فرمایند: »مَن قامَ عَلی مَریضٍ یَوما وَ لَیْلَةً بَعَثَهُ اللّه ُ مَعَ اِبراهیمَ 
الخَلیلِ علیه السلام.«]2[ کسی که یک روز و یک شب پرستاری بیماری را به عهده 
بگیرد، خداوند او را با ابراهیم خلیل علیه السلام محشور می کند. پرستاران با عطوفت 
و بی ادعا برای حفاظت از سلامت و جان انسان ها، ایثارگرانه به ایفای نقش کم نظیر 
مجاهدت  مصداق  فداکاری  این  رسالت  و  ماهیت  حقیقت  در  می پردازند؛  خود 
و خدمت خالصانه به جامعه بشری است. مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( در 
توصیف جایگاه والای پرستاران در جامعه فرمودند: »پرستاری ترکیبی از یک مجموعه 
ارزش های اخلاقی و انسانی است؛ از شفقت و دلسوزی بگیرید تا مسئولیت پذیری، 
تا صبر و بردباری در برابر بی تابی ها و کج خلقی ها که همه این ها فضیلت های بزرگ 
انسانی است...«]3[ پرستاران زحمتکش و مقاوم، با این جایگاه رفیع، شایسته 
بیشترین احترام و تکریم هستند؛ چه از بعد معنوی و چه از جهت توجه به حقوق 
اجتماعی و مادی. همین شأن والای معنوی سبب شده است که به درستی و به حق، 
مناسبت میلاد مبارک اسوه ی بی بدیل صبر، ایثار و استقامت، حضرت زینب کبری 
)سلام الله علیه(، به عنوان »روز پرستار« انتخاب شود که به راستی انتخابی زیبا، 
به جا و افتخاری عظیم برای پرستاران است. در سال جاری، با تجربه خطیر و بسیار 
سخت همه گیر شدن بیماری مهلک کرونا که گریبانگیر جامعه بشری و کشورمان 
شده است، نقش بسیار حساس، بزرگ و ایثارگرانه پرستاران بیش از پیش برای جامعه 
روشن و برجسته گردید. اقدامات این قشر عزیز تداعی کننده تلاش های ارزشمند و 
جانفشانی پرستاران و اعضای جامعه پزشکی به ویژه در دوران انقلاب اسلامی و هشت 
سال دفاع مقدس می باشد. امروز پایداری، ایثار و مقاومت کم نظیر پرستاران عزیز و 
ارجمند در این شرایط حساس، تا آنجا پیش رفته که برخی از این عزیزان جان خود 
را برای سلامت و آسایش هموطنان خود، نثار نمودند و به درجه شهادت نائل شدند. 
بی گمان اجر معنوی و رستگاری اخروی ره توشه این ایثار و استواری خواهد بود و 
قدردانی مضاعف از ایشان و خانواده های معظم و بزرگوارشان وظیفه قطعی همگان 
و به ویژه مسئولان امر باید تلقی و محقق شود. ضمن بزرگداشت شأن و مقام معنوی 
والای پرستاران و به ویژه پرستاران شهید عرصه خدمت در مقابله با ویروس منحوس 
کرونا، این  روز را به یکایک پرستاران شریف، به ویژه خانواده شهدای پرستار، صمیمانه 
تبریک و تهنیت عرض می نمایم و سلامتی و سعادت تمامی این قشر گرانقدر را از 
درگاه پروردگار متعال مسألت دارم. تردیدی نیست که تلاش های خالصانه و کارنامه 
درخشان و مجاهدت گونه پرستاران گرانقدر که در کنار بیماران خود و با نیت بهبود 
آنها ایثارگرانه می ایستند، برای همیشه پایدار خواهد ماند و هیچ¬گاه بزرگ منشی و 

پایداری کم نظیر این عزیزان از یادها نخواهد رفت.
]1[ بیانات در دیدار با جمعی از پزشکان و پرستاران، 23/2/135۹

]2[ ثواب الأعمال، ص 341
]3[ بیانات در دیدار جمعی از پرستاران سراسر کشور، 11/10/13۹۸

 رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران
 

چرایی اصلاح قانون 
انتخابات

بیاید قبل از ورود به بحث، سخنان دو تن از نمایندگان 
مجلس یازدهم را با هم مرور کنیم. ابراهیم عزیزی:» 

نداشتن تابعیت کشورهای دیگر در گذشته و حال به تنهایی کفایت نمی کند و 
داوطلبان  انتخابات ریاست جمهور،  باید سابقه اقامت در سایر کشورها را نیز نداشته 
باشند.« نصرالله پژمان فر:» در طول 40 سال گذشته آسیب هایی از سوی افرادی که 
وابستگی فکری و اندیشه ای به کشور نداشته و در طول مدت تحصیل در کشورهای 
بیگانه، حضور و اقامت داشته اند، متوجه کشور شده است، چرا که این افراد با 
فرهنگ سایر کشورها خو گرفته اند.« این ادبیات و طرح هایی که در مجلس برای 
اصلاح موادی از قانون انتخابات ریاست جمهوری اسلامی ایران در حال مطرح شدن 
است، حکایت از تنگ تر شدن حلقه  نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری دارد. چه 
بخواهیم و چه نخواهیم برخی از رجال سیاسی که شناخته شده هم هستند در قبل 
یا بعد از انقلاب، مدارک تحصیلی خود را از خارج از کشور گرفته اند. قاعدتا شما وقتی 
می خواهید از دانشگاهی مدرک بگیرد باید در آن کشور اقامت داشته باشید، مگر 
اینکه دانشگاه پولکی باشد و از راه دور به شما مدرک دکتری بدهد! این که عزیزی 
مطرح می کند نامزد انتخابات نباید سابقه اقامت در کشور دیگری را داشته باشد، 
دلیل مشخصی دارد؛  اتاق فکری که این داستان را مدیریت می کند، به خود نگاهی 
انداخته و دیده است که فارغ التحصیل خارج از کشور ندارد و به خاطر همین با یک 
بند ساده، به راحتی رقبای قدر خود در انتخابات را حذف می کند. جالب است به 
این افراد یادآوری کنیم که شهید بهشتی،چمران و عباس بابایی در خارج از ایران 
زندگی کرده اند. احتمالا اگر آنها امروز بودند، نمی توانستند نامزد انتخابات ریاست 
جمهوری شوند. مگر درحدیث نبوي نیامده است که» اطلبوا العلم و لو بالصین«؟ 
چرا پس شمایی که ادعای دین داری می کنید با تحصیل در خارج از کشور مشکل 
دارید و دوست ندارید، تحصیل کردگان فرنگ به مقام و مسئولیت برسند؟ به نظر 
می رسد حذف ظریف از صحنه سیاسی کشور، مهم ترین خواسته این طرح پارلمان 
دوازدهم است. مسئله به شدت ساده است. بایدن پیروز انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا شده است. امکان بازگشت به برجام و نفس کشیدن اقتصاد ایران در 6 ماه 
آینده وجود دارد. اصول گرایان روی انتخابات 1400 حساب ویژه ای باز کرده اند و 
دوست ندارند، قدرت را دوباره به رقیب واگذار کنند به خاطر همین معنا دست به 
هرکاری می زنند که کار دوباره به دست طرفداران دوستی با جهان نیفتد. باور کنید 
اگر بتوانند می نویسند؛ نامزد انتخابات ریاست جمهوری باید در سال ۹۹ به سرمربی 
تیم پرسپولیس زنگ زده باشد و برای آنها آرزوی موفقیت کرده باشد. کاری که رییس 
مجلس آن را انجام داد. باور کنید اگر بتوانند می نویسند؛ نامزد انتخابات ریاست 
جمهوری باید سردار، دکتر، خلبان، شهردار تهران و رییس مجلس بوده باشد و گرنه 
نمی تواند ثبت نام کند. ملانصرالدین اول تیر را پرتاب می کرد. بعد دور آن دایره می 
کشید تا بگوید دقیقا به هدف اصابت کرده است. دوستان پارلمان هم اول کاندیدای 
خود را مشخص کرده اند و بعد بر اساس آن قانون می نویسند! نکته جالب این است 
که همین طرح در مجلس دهم مورد بررسی قرار می گرفت، همین افرادی که امروز 
نماینده هستند فریاد سر می دادند که با وجود مشکلات اقتصادی کشور، بررسی 

طرح های سیاسی مثل طرح اصلاح انتخابات ریاست جمهوری چه ضرورتی دارد.

با تصویب شورایعالی شهرسازی و معماری ایران؛

تامین زمین متقاضیان قمی مسکن ملی 
امیرکبیر در پردیسان 

پانصد و شصت هکتار از اراضی همجوار پردیسان به محدوده شهری قم الحاق شد 
تا زمین متقاضیان قمی مسکن ملی امیرکبیر تامین شود. در اطلاعیه روابط عمومی 
اداره کل راه و شهرسازی قم آمده است: با توجه به پیگیری استاندار و تاکید وزیر  
راه و شهرسازی و مصوبه اخیر شورای برنامه ریزی و توسعه استان مبنی بر الحاق 
560 هکتار از اراضی همجوار پردیسان به محدوده شهری، این مصوبه در شورایعالی 
شهرسازی و معماری ایران به تصویب رسید و زمین مسکن متقاضیان قمی مسکن 
ملی امیرکبیرتامین شد. در این اطلاعیه تاکید شده است :برای تمامی متقاضیان 
قمی که در شهر جدید امیرکبیر)استان مرکزی( ثبت نام کرده اند این امکان فراهم 
شده است که #کارتابل_درخواستی آن ها از شهر جدیدامیرکبیر به استان قم تغییر 
یابد و این تغییر برای تمامی 11700 متقاضی ثبت نام کننده امیرکبیر اعم از انصراف 

داده شده، در انتظار تایید استعلام و واریز وجه کرده خواهد بود.

اخبار

 رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اشکالات اقتصادی مربوط به این دولت 
و لایحه بودجه 1400 نیست، افزود: نخستین گام برای خنثی سازی تحریم ها، اصلاح 

ساختار بودجه است که مربوط به نحوه بودجه ریزی در همه سال هاست. 
»محمد باقر قالیباف« در جلسه روز شنبه هیات عمومی دیوان محاسبات کشور با 
اشاره به اشکالات اساسی ساختار اقتصادی کشور همچون، نفتی، رانتی و دولتی 
بودن آن افزود:  تمرکز داشتن بر واردات به جای تولید و صادرات محدود به این دولت 
و لایحه بودجه 1400 نیست و یک آسیب چندین ساله است. وی افزود: با اقتصاد 
نفتی، رانتی و دولتی نمی شود مقابل جنگ اقتصادی ایستاد و خنثی سازی تحریم ها 
با چنین ساختار اقتصادی یک شوخی بزرگ است. رییس مجلس شورای اسلامی 
نخستین گام برای خنثی سازی تحریم ها را اصلاح ساختار بودجه دانست و به تدوین 
سند مالی بودجه در جنگ اقتصادی تاکید کرد و گفت:ساختار اقتصادی کنونی ما 
کاملا متکی به نفت بوده و یک ساختار کاملا رانتی و دولتی است و به جای صادرات، 
رویکرد واردات دارد. رئیس مجلس شورای اسلامی با طرح این پرسش که در شرایطی 
که ساختار اقتصادی به جای تکیه بر تولید بر دلالی و سوداگری متکی است، چگونه 
می تواند به جنگ اقتصادی برود، تصریح کرد: سند بودجه کشور به عنوان سند مالی 
مهم آغازگر تغییر در دیوان سالاری و ساختار اقتصادی است؛ اما از دهه 50 تا به امروز 

هیچ اصلاحی در راستای تطبیق با آرمان ها صورت نگرفته است.
 سوءمدیریت اساسی ترین موضوع در بودجه است 

وی با بیان اینکه سوءمدیریت اساسی ترین موضوع در بودجه است، ادامه داد: 
بودجه و چالش های آن محدود به سال 1400 و این دولت نیست. مقام معظم 
رهبری نیز در سال های اخیر چندین بار از دولت درخواست کردند تا اقدامات لازم 
برای اصلاح سند بودجه را انجام دهند. وی درباره ضرورت اصلاح ساختار بودجه 
توضیح داد: منظور از سیاست مالی جیب دولت و سیاست پولی به معنای جیب 
مردم است. زمانی که حرف از جیب دولت می زنیم یعنی دولت ها بودجه را با کسری 
تدوین می کنند به این معنا که علاوه بر کسری در تراز عملیاتی، درآمدهای پایدار و 
مصارف نیز با یکدیگر همخوانی ندارد. قالیباف با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب می 
فرمایند کسری بودجه ام الخبائث است، ادامه داد: کسری در سیاست مالی به کسری 

در سیاست پولی منجر شده یعنی جیب مردم از طریق ناترازی بانک ها، افزایش پایه 
پولی، افزایش نقدینگی و ... خالی خواهد شد.

به سمت تولید نرویم بازار کار تعطیل می شود 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه از آن جایی که به بازار کار توجهی نشد 
دلالی افزایش یافت، تصریح کرد: در جنگ اقتصادی کنونی سهم تحریم در مشکلات 
کنونی نسبت به سوءمدیریت کمتر است. قالیباف با بیان اینکه زمانی که به سمت 
تولید نرویم بازار کار تعطیل می شود، اضافه کرد: حدود ۹ هزار هزار میلیارد تومان وارد 
بازار سرمایه شد اما این نقدینگی به سمت تولید نرفت و از بازار سرمایه به سمت بازار کار 

هدایت شد به گونه ای که پراید 25 میلیونی به 120 میلیون تومان رسید.
رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان با بیان اینکه مشکلات کنونی در کشور قابل حل 
است مشروط بر اینکه همه در کنار هم بایستیم، گفت: نظارت مهم تر از قانونگذاری 

است چرا که با این اقدام احکام ناقص و بلااستفاده مشخص می شود.
قالیباف با بیان اینکه مجلس یازدهم در راستای اصلاح ساختار بودجه گام نخست 
را محکم برمی دارد، تصریح کرد: اصلاح ساختار بودجه را نمی توان یکساله انجام داد 

اما مجلس یازدهم این کار را از امسال آغاز می کند.
نگاه سیاسی، حزبی و مچ گیری امر غیراخلاقی و غیرشرعی است

وی با بیان اینکه گزارش های برخط و سنواتی باید حرفه ای و مستقل تنظیم شود، 
اضافه کرد: هرگونه نگاه سیاسی، حزبی و مچ گیری امر غیراخلاقی و غیرشرعی است.
رییس نهاد قانونگذاری کشورمان با بیان اینکه گزارش تفریغ بودجه باید در اختیار 
دانشگاهیان، نخبگان، نمایندگان مجلس و مردم قرار گیرد که این امر یکی از مصادیق 
شفاف سازی است، ادامه داد: باید آسیب شناسی بودجه سال ۹۸ در اختیار رسانه ها 
و نمایندگان قرار گیرد، با تحقق این مهم از آنجا که اشکالات موجود در بودجه ۹۸ در 
اختیار نمایندگان کمیسیون تلفیق قرار می گیرد می تواند به آنها در بررسی بودجه سال 
آینده کمک کند. قالیباف با اشاره به مشکلات معیشتی مردم تصریح کرد: در حال 
حاضر بسیاری از مردم جزو افراد حقوق بگیر از صندوق های بازنشستگی کشوری و 
لشگری نیستند و تنها تراکنش مالی آنها پرداخت یارانه است بنابراین این افراد با تورم 

کنونی با مشکلات بسیاری سر و کار دارند که باید برای آنها فکری اساسی شود.

رییس مجلس شورای اسلامی :

اصلاح ساختار بودجه اولین گام برای خنثی سازی تحریم ها است

رییس جمهوری:

 تعداد شهرهای قرمز کشور به صفر رسید

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اگر هدف 
به  رسیدن  انتخابات1400 صرفا  در  طلبان  اصلاح 

قدرت باشد، مردم از آنها حمایت نمی کنند. 
تشکیلات جدید  ایجاد  درباره  زاده  جلال جلالی 
اصلاح طلبان برای انتخابات 1400، اظهار کرد: هر 
حرکت سیاسی و اجتماعی باید بعد از مدتی نسبت 
به عملکرد خود بازنگری داشته باشد تا نقاط ضعف و 
قوت خود را شناسایی کنند. اصلاح طلبان هم از این 

قاعده مستثنا نیستند.
وی ادامه داد: تشکیلات جدید اگر بخواهد  روند 
تشکیلات قبلی یعنی شورای عالی سیاستگذاری 
را طی کند شاید موفق نشود اما اگر تصمیم گرفته 
شود که سطح همکاری و هماهنگی اصلاح طلبان 
ارتقا یابد، این تشکیلات می تواند تجربه موفقی شود. 
البته به شرطی که احزاب اصلاح طلب دنبال سهم 

خواهی نباشند. از سویی  تشکیلات اصلاح طلبان 
باید فراگیرتر شده و شخصیت هایی از اقوام و مذاهب 
را هم در برگیرد در حالیکه برخی احزاب اصلاح طلب 
نسبت به اقوام و مذاهب دیدگاه مثبتی ندارند و همین 

مسأله بر پایگاه رای آنها تاثیر منفی می گذارد.
شورای  اقدام  این  اینکه  به  اشاره  با  زاده  جلالی 
مانیفست  ارائه  برای  اصلاحات  جبهه  هماهنگی 
انتخاباتی و ایجاد تشکیلات جدید باید زودتر انجام می 
شد، خاطرنشان کرد: اما حالا که اراده ای برای ایجاد 
ساختاری جدید فراهم امده است،  باید  اقدامات با 
تأمل و تأنی بیشتری انجام شده و تصمیم عجولانه 
ای گرفته نشود. البته فضای سیاسی و انتخاباتی هم 
سرد است و شاید کندی عمل اصلاح طلبان ناشی از 
همین فضای سرد و امید کم آنها نسبت به گرم شدن 

تنور انتخابات باشد.

اسلامی  شورای  مجلس  پیشین  نماینده  این 
در  طلبان  اصلاح  موفقیت  شانس  میزات  درباره 
و  برنامه  با  اصلاحات  اگر  گفت:  انتخابات1400، 
مردم  چون  دارد  موفقیت  شانس  باشد،  هماهنگ 
خاطره خوبی از دولت اصولگرایان ندارند. البته دولت 
موجب  و  زد  طلبان  اصلاح  به  بدی  ضربه  روحانی 
اصلاح  شد.  سیاسی  جریان  این  از  مردم  ناامیدی 
طلبان باید برای مردم توضیح دهند که همه اقدامات 

دولت نباید به حساب اصلاح طلبان نوشته شود.
وی در پایان اظهار کرد: اگر هدف اصلاح طلبان 
آنها حمایت  از  باشد، مردم  به قدرت  صرفا رسیدن 
نمی کنند اما اگر شعار دفاع از حقوق مردم، توسعه 
اقتصادی و سیاسی و ما مشکلات معیشتی را  مطرح 
کرده و برای آن برنامه عملی داشته باشند، مردم به آنها 

اقبال نشان می دهند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

آیا مردم در انتخابات از اصلاح طلبان حمایت می کنند؟

سعید اوحدی *

معاون کل وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با درخواست از هموطنان برای 
خودداری از برگزاری دورهمی در شب یلدا گفت: در صورت بی توجهی مردم، موج 

طولانی اپیدمی کرونا در کشور ایجاد خواهد شد.
ایرج حریرچی ظهر شنبه در جلسه ستاد مدیریت و مقابله با ویروس کرونا آذربایجان 
غربی افزود: دورهمی های مربوط به شب یلدا، مهمترین موضوع مرتبط با شیوع 
بیماری کووید 1۹ در روزهای اخیر بوده که نگرانی های زیادی نیز در این خصوص 
داریم. وی با اشاره به مقام و منزلت پرستار در آموزه های مختلف خصوصاً آموزه های 
دینی و با تبریک در پیش بودن روز پرستار گفت: پرستاران پایمردانه و شیرزنانه در 

این جبهه ایستادگی کرده و مطمئناً اجر این بزرگواران در سرای آخرت توسط پرستار 
طرح  اجرای  حریرچی  شد.  خواهد  داده  س  کبری  زینب  حضرت  کربلا  دشت 
محدویت های کرونایی در کشور گفت: با اجرای این طرح بیش از 50 درصد از مرگ 
و میرها و بستری ها در کشور کاهش یافته است و امیدمی رود با ادامه این روند باز هم 

شاهد کاهش بستری ها در کشور باشیم.
معاون کل وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی گفت: با وجود اینکه شاهد کاهش 
ابتلاء به کرونا و تعداد بستری ها بر اثر بیماری کرونا در کشور هستیم ولی هنوز ویروس 

تمام نشده است و افرادی که هنوز مبتلا نشده اند اطمینان کاذب نداشته باشند.

معاون کل وزیر بهداشت خواستارشد

خودداری از برگزاری دورهمی در شب یلدا 

مصطفی داننده*
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حتی اگر این مشکلی نیست که دنبال آن هستید، مطلب زیر را بخوانید تا 
متوجه شوید چگونه باید سنگ لوزه را شناسایی کرده و با چه راهکارهای خانگی 

می توانید از شرشان خلاص شوید.
در برخی موارد، سنگ لوزه می تواند نتیجه ی فارنژیت حاد باشد. در این موارد، 
گلو چرکی شده و می تواند همراه با ناراحتی های گوناگونی باشد مانند تب، 

مشکل در بلع، گلودرد و ... .
پزشک مشورت کنید. سپس  با  و تشخیص دقیق  ارزیابی  برای  باید  شما 
وقتی معلوم شد مناسب ترین درمان برای شما چیست، باید آن را ادامه دهید و 
همزمان عادت های روزانه تان را اصلاح کنید. این تنها راه رها شدن از سنگ های 

لوزه است.
علت تشکیل سنگ لوزه چیست؟

چندین عامل می توانند منجر به تشکیل سنگ لوزه شوند:
در  می توانند  باکتری ها  و  موکوس  مرده،  سلول های  غذا،  مانند  موادی   .

حفره های ریز و گوشه و کنار لوزه گیر بیفتند.
. سیستم ایمنی بدن که این ذرات را به عنوان مهاجمان خارجی می بیند، 
گلبول های سفید را به این قسمت می فرستد تا با عفونت مبارزه کنند. وقتی 
گلبول های سفید کارشان را انجام دادند، کلسیفیکاسیون های ریزی از خود به 
جا می گذارند. . معمولًا این سنگ های ریز بلعیده می شوند؛ اما گاهی در خلل 
و فرج روی لوزه گیر می افتند و بزرگ تر می شوند. سنگ های ریز لوزه شایع ترند و 

انواع بزرگ تر آن کمتر دیده می شوند.
چگونه وجود سنگ لوزه را در گلویتان تشخیص دهید؟

اجازه دهید ببینیم علائم معمول وجود سنگ لوزه در گلو چیست.
درد و مشکل در بلع

این درد می تواند شدید بوده و وقتی غذا را می بلعید، در بدترین حالت خود 
شما را بیازارد. این درد معمولًا با کمی خارش شروع می شود که تشدید می شود 
تا کارهایی مانند خوردن، آشامیدن و یا حتی قورت دادن آب دهان برایتان 

سخت شود.
اگر یک عفونت باکتریایی باشد، سنگ لوزه گسترده بوده و درد آن می تواند 

بسیار تیز و ناراحت کننده باشد. در این حالت، مهم است که تحت درمان با 
آنتی بیوتیک طبق تجویز پزشک قرار بگیرید.

گوش درد ناشی از سنگ لوزه
در مورد یک عفونت ویروسی، شاید در سر و آرواره ی خود درد احساس کنید 
زیرا عصب همبند دچار التهاب شده است. آنتی بیوتیک ها در این مورد درمان 
مناسبی نمی باشند، بنابراین خوددرمانی نکنید. در عوض، به پزشک مراجعه 

کنید تا او مناسب ترین دارو را برای شما تجویز نماید.
بد بو شدن دهان

بد بو شدن دهان نیز می تواند نشانه ای از وجود سنگ لوزه در گلویتان باشد. 
دهان  شدن  بو  بد  سبب  لوزه  سنگ  موارد  همه ی  در  که  باشد  یادتان  البته 
نمی شود؛ اما معمولًا در مواردی که عفونت استرپتوکوکی وجود داشته باشد، بد 

بو شدن دهان نیز روی خواهد داد.
گره های لنفاوی گردن خود را چک کنید

گره های لنفاوی، جرم های موجود در گلو را تخریب کرده و گیر می اندازند؛ 
اما وقتی که به دلیل التهاب دچار گلودرد می شوید، گره های لنفاوی دردناک 
می شوند. از نوک انگشتان خود برای معاینه ی ناحیه ی جلوی گوشتان استفاده 
کرده و انگشتان خود را با حرکات دورانی در پشت گوش حرکت دهید. گردن و 
زیر چانه تان را بررسی کنید، زیرا این گره های لنفاوی معمولًا در این قسمت ها 

متورم می شوند.
را.  گوش هایتان  و  چانه  بین  یعنی  کنید؛  چک  را  آرواره تان  زیر  همچنین، 
انگشتان را از مرکز گردن به سمت عقب و به سمت گوش حرکت بدهید. تمام 

نواحی گره های لنفاوی می توانند به دلیل عفونت و سنگ لوزه متورم شوند.
زبان خود را چک کنید تا ببینید سنگ لوزه دارید یا نه

افرادی که گلودرد دارند اغلب روی زبانشان نزدیک به گلو پوششی دانه دانه از 
لکه های قرمز رنگ ظاهر می شود. این نقطه ها ممکن است به رنگ قرمز روشن 

و یا تیره بوده و حتی تورم داشته باشند.
دانه هایی روی لوزه ها

به طور کلی، التهاب سبب تورم لوزه ها می شود. لوزه ها معمولًا به رنگ قرمز 

روشن درمی آیند و بزرگ تر از حد نرمال می شوند. لوزه ها ممکن است پوششی از 
لکه های سفیدرنگ یا زردرنگ داشته باشند.

سنگ لوزه می تواند ویروسی باشد. اگر دلیل سنگ لوزه، آنفلوانزای فصلی 
باشد، آنتی بیوتیک ها اثری روی آن نخواهد داشت. در چنین مواردی، بهترین 

کار این است که راهکارهای خانگی را به کار ببرید یا از هموپاتی کمک بگیرید.
سرفه

سنگ لوزه می تواند گلویتان را تحریک کرده و باعث سرفه تان شود.
در رابطه با سنگ های لوزه چه کارهایی می توانید انجام دهید؟

علاوه بر عمل کردن به توصیه های پزشکتان، باید عادت های روزانه ی خود را 
اصلاح کنید تا از سنگ لوزه خلاص شوید:

. بهداشت دهان را رعایت کنید
. از دهان شویه و غرغره با آب نمک کمک بگیرید تا احساس ناراحتی تان کمتر 

شود
. از لوازم شخصی خود استفاده کنید، مثلًا لیوان و قاشق و چنگال خود را از 

بقیه جدا کنید
. هر روز دست کم ده دقیقه هوای خانه را تهویه کنید

. از راهکارهای خانگی استفاده نکنید مگر اینکه توسط پزشک تجویز شده 
باشد

به طور کلی توصیه نمی شود خودتان در خانه سنگ لوزه را خارج کنید. لوزه ها 
بافت هایی حساس هستند و خارج کردن سنگ لوزه با دست و در خانه می تواند 
منجر به خونریزی و عفونت شود. اما با روش های زیر شاید بتوانید به شل شدن و 

احتمالًا خارج شدن سنگ لوزه کمک کنید:
. غرغره با آب نمک: این کار کمک می کند سنگ ها از جای خود کنده شوند

. سرفه کردن: سنگ های لوزه معمولًا ناخواسته با سرفه از جای خود کنده 
می شوند. در برخی موارد، یک سرفه ی محکم می تواند به کنده شدن سنگ ها 

از جای خود کمک کند.
راه های جلوگیری از تشکیل سنگ لوزه

. بیشتر آب بنوشید
. سیگار نکشید

. الکل ممنوع
. مصرف نوشابه های گازدار را به حداقل برسانید

. عفونت های سینوسی یا علائم آلرژی را زودتر درمان کنید
. کمتر لبنیات مصرف نمایید

سنگ لوزه معمولًا چه مدت باقی می ماند؟
طول مدتی که سنگ لوزه در گلو باقی می ماند متفاوت بوده و به عوامل 
متعددی بستگی دارد. سنگ لوزه ممکن است خودبه خود در عرض مدت 
کوتاهی حل شده و برطرف شود. سنگ لوزه در صورتی که باکتری ها به رشد 
خود روی لوزه ادامه دهند، به دلیل عمیق شدن جای سنگ ها در لوزه ممکن 

است تا هفته ها باقی بمانند.
اگر سنگ لوزه را نادیده بگیرید و اجازه دهید بدون تغییری در سبک زندگی تان 
این سنگ ها در جای خود باقی بمانند، ممکن است تا سال ها جا خوش کنند. 
تنها راه مطمئن و سالم درمان سنگ لوزه و جلوگیری از تشکیل مجدد آن این 

است که لوزه ها برداشته شوند.

از کجا بدانیم سنگ لوزه داریم؟

آنچه باید از سنگ لوزه بدانید

در حالی که بیماری های قلبی تقریبا مسئول یک سوم مرگ و 
میرها در سراسر جهان هستند، متخصصان تاکید می کنند که 
رژیم غذایی نقش مهمی در کاهش خطر ابتلا به این بیماری 

ها دارد.
برخی غذاها می توانند بر افزایش فشار خون، تری گلیسیرید، 
سطح کلسترول و التهاب بدن که از عوامل ابتلا به بیماری های 
قلبی هستند، تاثیر بگذارند. در مقابل، با پیروی از رژیم غذایی 
گیاهخواری، تجمع پلاک در رگ های خونی کاهش می  یابد و 

خطر ابتلا به دیابت و سکته مغزی کم می  شود.
در اینجا هشت خاصیت رژیم گیاهخواری برای حفظ سلامت 

قلب آورده شده است:
گیاهان چربی های اشباع نشده کمتری دارند: چربی  های 
این  هستند.  هیدروژن  از  سرشار  چربی  هایی  شده،  اشباع 
چربی  ها در دمای اتاق جامدند. آنها را می  توان در گوشت و 
محصولات حیوانی از قبیل گوشت گوساله، کره، پنیر و لبنیات 
پرچرب و حتی در روغن نارگیل یافت. طبق تحقیقات علمی 
انجمن قلب امریکا، مصرف چربی  های اشباع شده میزان 
کلسترول خون را افزایش می  دهد. این افزایش، خطر ابتلا به 
بیماری  های قلبی و سکته مغزی را بالا می  برد. بنا به توصیه 

انجمن قلب آمریکا، از 2000 کالری دریافتی در روز، تنها 13 
گرم آن باید به چربی های اشباع اختصاص یابد. علاوه بر این، 
خوردن 4 تا 5 وعده میوه و سبزی، 6 تا ۸ وعده غلات کامل، 2 
تا 3 وعده لبنیات و کمتر از 1۸0 گرم گوشت، طیور یا غذاهای 

دریایی در روز، اساس رژیم غذایی گیاهی را تشکیل می دهد.
مصرف گیاهان، کلسترول را از رژیم غذایی حذف می کند: 
بدن برای تنظیم عملکردهای خود به کلسترول ناچیزی نیاز 
دارد اما اکثر ما به این حد اکتفا نمی  کنیم. اغلب کلسترول مازاد 
از مصرف محصولات حیوانی وارد بدن ما می  شود و نه گیاهان. 
طبق اعلام انجمن قلب امریکا، تجمع کلسترول در خون عامل 
اصلی بیماری  های قلبی، سکته مغزی و حملات قلبی است. 
اکثر متخصصان تغذیه توافق دارند که، جایگزین نمودن گوشت 
 های پرچرب با مواد غذایی گیاهی تغییری سالم در سبک 
کافیست  پایین،  کلسترول  به  دستیابی  برای  است.  زندگی 
چربی  ها و روغن  های اشباع  شده را با روغن  های اشباع نشده 
)آووکادو، روغن زیتون و آجیل  ها( جایگزین کنید. کمتر از 10 
درصد کالری روزانه باید از طریق چربی  های اشباع شده تامین 
گردد. گیاهان، فیبر بیشتری به رژیم غذایی اضافه می کنند: 
پیروی از یک رژیم غذایی گیاهی متعادل موجب افزایش فیبر 

محلول در روده  ها می  گردد. افزایش فیبر یکی از روش  های 
کاهش گردش کلسترول بد در بدن شماست. فیبر با کلسترول 
بد در مجرای روده وارد فعل و افعالاتی شده و سریعا آن را از 
بدن خارج می  کند. همین امر منجر به کاهش کلسترول بد 
ذخیره شده در بدن می  گردد. فیبر محلول در غذاهایی مانند 
عدس  ها، سبزیجات و آجیل   یافت می  شود. مصرف گوشت 
کمتر خطر ابتلا به دیابت و چاقی را کاهش می  دهد: خوردن 
گوشت یا مصرف مقادیر فراوان چربی  های اشباع شده با خطر 
ابتلا به دیابت نوع 2 پیوند خورده است. در صورت ابتلا به 
دیابت و مصرف چربی  های اشباع شده، خطر ابتلا به بیماری 
 های قلبی و سکته مغزی دو برابر می شود. بخشی از کاهش 
وزن با کاهش مصرف چربی  های اشباع  شده  موجود در رژیم 
گیاهخواری تحقق می  یابد. منتظر کاهش وزن خود باشید زیرا 
میوه  ها و سبزیجات حاوی کالری کمتر و آب فراوان هستند. 
همین امر کمک می  کند تا پیش از زیاده  روی و اتمام غذا، 
احساس سیری کنید. گیاهان فشار خون را کاهش می دهند: 
یکی از مشهورترین رژیم  ها برای افراد مبتلا به فشار خون بالا، 
پیروی از رژیم های گیاهخواری برای مقابله با فشار خون است. 
گرچه تمرکز این رژیم اغلب بر کاهش مصرف سدیم است اما 

از دیگر اهداف آن، کاهش مصرف گوشت است. در رژیم  های 
گیاهخواری مقابله با فشار خون، مصرف میوه  ها و سبزیجات 
افزایش می  یابد و روزانه 150 گرم پروتئین جذب بدن می  گردد.
گیاهان سرشار از امگا 3 هستند: مصرف اسیدهای چرب 
امگا 3 خطر ابتلا به بیماری  های قلبی و دیابت را کاهش می 
 دهد و موجب کاهش کلسترول و فشار خون بالا می  گردد. 
اسیدهای چرب امگا 3 در بدن ساخته نمی  شوند، بنابراین تنها 
روش دستبابی به آنها از طریق برنامه  غذایی مناسب است. امگا 
3 گیاهی در گیاهانی مانند تخم کدو، روغن کوینولا، سویا، گردو 
و بذر کتان یافت می  شود. رژیم غذایی گیاهخواری حاوی مواد 
مغذی است: عمده تاثیر رژیم غذایی گیاهخواری محافظت 
از قلب است. میوه  ها و سبزیجات سرشار از آنتی  اکسیدان، 
استرول گیاهی، ترکیبات شیمیایی و پتاسیم هستند که همگی 
خطر ابتلا به بیماری  های قلبی را کاهش می  دهند. پتاسیم، به 
طور خاص، برای مقابله با فشار خون بالا بسیار موثر است. طبق 
اعلان انجمن قلب امریکا، پتاسیم از تاثیرات مخرب سدیم در 
بدن می  کاهد. پتاسیم در بخش اعظمی از مواد غذایی گیاهی 
از جمله سیب  زمینی شیرین، قارچ، سویا، بادام، موز، زردآلو، 

گوجه فرنگی و طالبی یافت می  شود.

مصرف این گیاهان به سلامت قلب کمک می کند

چه  کنیم تا در فصل سرد
پوستمان خشک نشود؟

فصل سرما در برخی افراد از جمله مبتلایان به مشکلات پوستی مانند اگزما، باعث 
وخیم شدن علائمی مثل خشکی پوست می شود.

 حتی در کسانی که مبتلا به بیماری خاص پوستی نیستند، تغییر فصل می تواند 
همراه با تغییرات پوستی )خشن و خشک شدن پوست(، باشد.

با این حال روش های مختلف و البته آسانی وجود دارد که بتوانید از پوست تان در 
برابر تغییرات آب و هوایی محافظت کنید:

استفاده از پاک کننده های ملایم: در اینجا منظور ما صابون نیست. چون این وسیله 
پاک کننده خود چربی پوست را از بین می برد و راهی است برای خشک شدن پوست. 
بنابراین ساده ترین راه برای حفظ رطوبت پوست، استفاده از پاک کننده های ملایمی 

است که حاوی مرطوب کننده بوده و مخصوص پوستهای خشک، فرموله شده اند.
در نظر گرفتن مرطوب کننده ها: شما می توانید روزانه از یک لوسیون مرطوب 
کننده استفاده کنید. بهترین زمان برای استفاده لوسیون، بعد از استحمام است. 
زمانی که هنوز پوست شما مرطوب است. لازم است در طول روز چندین بار این عمل 
را انجام دهید. شما همچنین می توانید از وازلین جهت مرطوب سازی پوست خود 

استفاده کنید.
اجتناب از استحمام بیش از حد: برخی متخصصان پوست معتقدند استحمام بیش 
از حد علت اصلی بروز خشکی در پوست است. این در حالی است که عده ای دیگر 
از متخصصین این رشته دوبار استحمام در روز را ایده آل می دانند. با این حال اگر 

استحمام شما همراه با روغن حمام صورت گیرد، رطوبت بدن حفظ خواهد شد.
اجتناب از دوش های طولانی با آب بسیار گرم: تا آنجا که می توانید از دوش های 
طولانی و با درجه حرارت بالا دوری کنید. دوش های کوتاه مدت و استفاده از آب ولرم 
و یا حتی کمی سرد مفید است. پس از استحمام نیز از مرطوب کننده استفاده کنید.

پرهیز از هوای سرد و خشک: عواملی را که تاثیر مخرب هوا بر روی پوست را تشدید 
کرده و آسیب پذیری را بیشتر می کنند، پیدا کنید. از جمله این عوامل می توان به 
بیماریهای تیروئید، کم خونی و برخی داروها به ویژه داروهای کاهنده کلسترول اشاره 
کرد. تمامی این موارد باعث کاهش چربی پوست می شوند. در کنار کنترل این عوامل 

می توانید از دستگاههای بخور استفاده کرده و رطوبت لازم را به هوا باز گردانید.
نوشیدن آب کافی و غذای سالم: یک شیوه زندگی سالم از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است. آب بنوشید، غذاهای سالم بخورید، ورزش کنید و با کاهش استرس، ذهن، 
بدن و پوست خود را سالم نگه دارید. توجه داشته باشید که تنها با کمی توجه می 

توانید از خشکی پوست رهایی یابید.

بدن تان این ۵ ویتامین را دارد؟ 
در فصل زمستان نیاز بدن به انرژی افزایش می یابد. در این فصل، سرما باعث ایجاد 

التهاب مفصل و درد می شود و از طرفی سرماخوردگی و آنفلوآنزا شیوع پیدا می کند.
بسیاری از این بیماری های زمستانی به علت کمبود مواد معدنی یا ویتامین رخ 
می دهد از این رو با مصرف ویتامین ها، می توان انرژی مورد نیاز بدن را تامین و از بروز 

این بیماری ها پیشگیری کرد:
ویتامین سی: شروع زمستان همراه با عفونت هایی مانند سرماخوردگی، سرفه، تب 
و آنفلوآنزا است. این در حالی است که مصرف ویتامین سی منجر به تقویت سیستم 
ایمنی بدن و کاهش طول دوره این بیماری ها می شود. ویتامین سی نوعی آنتی 
اکسیدان است که باعث کاهش التهاب در بدن نیز می شود. در زمستان می توانید 
و  رنگ  تیره  مرکبات، سبزیجات  از طریق مصرف  را  نیاز خود  مورد  ویتامین سی 

مکمل های این ویتامین دریافت کنید.
ویتامین دی: اگرچه مصرف ویتامین دی در تمام طول سال مورد نیاز است، اما در 
فصل زمستان و با مایل شدن نور خورشید، نیاز شما به این ویتامین بیشتر می شود. 
در طول زمستان احتمال بروز دردهای استخوانی و مفصلی به دلیل عدم تابش کافی 
نور خورشید بیشتر است. به گفته متخصصان تمام بزرگسالان زیر 70 سال باید روزانه 
600 واحد بین المللی ویتامین دی مصرف کنند و حداقل 30 دقیقه در معرض نور 

مستقیم خورشید باشند.
ویتامین ای: مصرف این ویتامین برای کمک به حفظ سلامت پوست ضروری است 
و از خشکی پوست در زمستان جلوگیری می کند. گوشت و ماهی، اسفناج، بروکلی، 

بادام سرشار از این ویتامین هستند.
ویتامین ب کمپلکس: تمام ویتامین های گروه ب را در زمستان به میزان کافی 
مصرف کنید. این ویتامین ها کربوهیدرات را به انرژی تبدیل می کند تا چربی ها و 
پروتئین ها برای سوخت، مصرف شود. به همین دلیل است که با مصرف ویتامین 
ب به ویژه ویتامین ب 12 افسردگی و اضطراب ناشی از کوتاه شدن روزها در زمستان 

را کاهش می یابد.
امگا 3: این یک ویتامین نیست اما نقش مهمی در فصل زمستان برای سلامت شما 
دارد. اسیدهای چرب امگا 3 سطح چربی خوب خون یا اچ دی ال را حفظ می کنند. 
بسیاری از افراد در طول زمستان دچار بیماری های مفصلی می شوند و این در حالی 
است که مصرف امگا 3 منجر به کاهش درد و سفتی مفصلی که از نشانه های آرتروز و 

آرتریت روماتوئید است می شود.

این هفت سبزیجات را بهتر است
 قبل از مصرف، بپزید

خام گیاه خواری شاید دارای ارزش غذایی باشد، اما سبزی هایی هم وجود دارد که 
پختن آنها، باعث افزایش ارزش غذایی شان می شود.

برای پخت اکثر سبزیجات، توصیه ها بر این است که آنها را بخارپز یا با چربی هایی 
مانند روغن کتان، روغن زیتون و ... طبخ کنید. اضافه کردن چربی های سالم به این 
سبزیجات، جذب ویتامین ها و مواد معدنی موجود در آنها را در بدن چند برابر می 

کند:
گوجه فرنگی: اگر می خواهید از خواص لیکوپن موجود در گوجه فرنگی که یک 
آنتی اکسیدان با خواص ضد التهابی است، بهره ببرید، آن را بپزید. شما در هنگام 
مصرف گوجه فرنگی به صورت خام فقط 4 درصد از لیکوپن آن را به بدن می رسانید. 

لیکوپن موجود در گوجه فرنگی پخته به راحتی جذب بدن می شود.
هویج: سطوح بتاکاروتن که نوعی آنتی اکسیدان بوده و در بدن تبدیل به ویتامین آ 

می شود، در هویج پخته شده چند برابر افزایش می یابد.
اسفناج: حجم اسفناج با پخته شدن کاهش می یابد و شما می توانید مقدار 
بیشتری از آن را بخورید. اسفناج همچنین دارای اسید فولیک است که به تقویت 
سیستم عصبی کمک می کند. سطح اسید فولیک اسفناج با پختن این سبزی بیشتر 

حفظ می شود.
مارچوبه: اگر می خواهید فیبر بیشتری از طریق مصرف این سبزی به بدن برسانید، 
آن را طبخ کنید. تقریبا مانند گوجه فرنگی، مارچوبه دارای دیواره های ضخیم سلولی 
است که باید به وسیله گرما تجزیه شود. در این صورت تمام مواد مغذی سالم آن جذب 

بدن می شوند.
کدو حلوایی: جذب آنتی اکسیدان ها و بتاکاروتن موجود در کدو حلوایی با پخته 

شدن آن بیشتر می شود.
بروکلی: بروکلی جزو خانواده  کلم هاست و خواص آنتی اکسیدانی آن بسیار معروف 
است. همچنین بروکلی منبع غنی لوتئین و توکوفرول است. این ترکیبات شیمیایی، 
با کاهش التهاب در رگ های خونی بدن، خطر سرطان را کاهش می دهد. بهترین 
شیوه برای پخت کلم بروکلی، آب پز و بخارپز کردن آن است که با این شیوه خواص 

کاروتنوئید، لوتئین و فیتوئن های آن تقویت می شود.

آگهی مزایده مقدار ششدانگ پلاک ثبتی ۵۰ فرعی از ۱۰6۵۴-اصلی یک قم مربوط به پرونده 
کلاسه ۱398۴۰3۰۰۱۱۰۰398۷

بموجب پرونده اجرایی کلاسه 13۹۸04030011003۹۸7 )با شماره بایگانی ۹۸042۸0( له: خانم هاله اویسی، 
علیه: آقای ناصر طبیبی مقدار ششدانگ عرصه و اعیان از پلاک ثبتی 50 فرعی از 10654-اصلی بخش یک قم 
متعلق به آقای ناصر طبیبی به آدرس: قم ابتدای خیابان دورشهر- روبروی بوستان نجمه- ساختمان مهر- طبقه 

دوم- واحد شماره 5 که در قبال طلب خانم هاله اویسی، بازداشت شده است و از طریق مزایده به فروش می رسد:
بررسی اسناد ارائه شده و مشخصات ثبتی ملک:

مطابق مندرجات پرونده ملک دارای سند مالکیت ملک شماره چاپی 466۹2۹ سری ج سال ۹7 پلاک ثبتی شماره 
50 فرعی از 10654-اصلی بخش یک قم به مساحت 71/6 مترمربع میباشد:

حدود اربعه ملک:
شمالا: 4/70 متردیوار و پنجره بفضای پارکینگ

شرقا: اول 16 متر دیوار بدیوار باقیمانده دوم 1/5 متر دیوار بفضای خیابان
جنوبا: 2/40 متر دیوار و پنجره بفضای خیابان

غربا: اول 2 متر دوم 0/60 متر سوم 4/25 متر چهارم 0/20 متر پنجم 1/۸0 متر ششم 0/60 متر هفتم 2 متر 
هشتم 1/30 متر نهم 0/25 متر دهم 1/60 متر دیوار و پنجم یازدهم 1/5 متر دوازدهم 6/55 متر

بانضمام پارکینگ به مساحت 12/5 مترمربع
حقوق ارتفاقی ندارد.

شماره 50 فرعی از 10654 اصلی مفروز و مجزا شده از 155 فرعی از اصلی مذکور قطعه 5 واقع در بخش 01 حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم استان قم به مساحت 71/6 مترمربع

لازم به ذکر است که بنابر پاسخ استعلام اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم ملک دارای اجاره شماره 5101 
مورخ 13۸6/01/30 که بنفع باختر ثبت شده.

همچنین اینکه عرصه ملک در وقف موقوفه علیهم بکائی می باشد.
مشخصات ملک مورد بازدید:

مطابق بازدید بعمل آمده و مدارک موجود در پرونده مدارک ذیل برویت کارشناس رسید و پلاک ثبتی از حیث فنی 
موثر در نحن فیه توصیف می شود:

بر روی عرصه ملک بنایی بصورت هفت طبقه روی پیلوت و هر طبقه شامل سه واحد دارای کاربری در حال استفاده 
بصورت دفتر کار و دارای آسانسور است. واحد مورد بازدید موضوع پرونده در طبقه دوم روی پیلوت با شماره منصور 
شماره 5 میباشد و دارای سالن پذیرایی و آشپزخانه و دو اتاق خواب و سرویس بهداشتی، پوشش نمای ساختمان 

سنگ و مابقی آجر سه سانت ودر زمان بازدید مطب دندانپزشکی و در ید مستاجر می باشد.
لازم به ذکر است که مورد مزایده از تاریخ 13۹3/10/01 تاکنون به عنوان مطب دندانپزشکی مورد استفاده میباشد 
و میزان مال الاجاره ملک ملک بیست و یک میلیون ریال )دو میلیون و صد هزار تومان( می باشد. ضمنا قرارداد اجاره 
در تاریخ  ۹۹/10/1 به اتمام می رسد و در صورت تمدید اجاره می بایست تا پایان مدت مورد اجاره در ید مستاجر 

بماند.
در ضمن کارشناسی با در نظر گرفتن وقفی بودن ملک صورت پذیرفته است.

ارزیابی:
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می گردد:

به مبلغ  از قرار هر متر 110/000/000 ریال جمعا  ارزش ششدانگ ملک به مساحت 71/60 مترمربع 
7/۸76/000/000 ریال )به حروف هفت میلیارد و هشتصد و هفتاد و شش میلیورن ریال( ارزیابی گردیده است.

مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز یکشنبه مورخه 13۹۹/10/14 در اداره اجرای اسناد 
رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخخش 
ریال  مبلغ 7/۸76/000/000  از  مزایده ملک مذکور  انجام می شود.  قم  اسناد رسمی  اجرای  اداره  قم-  یک 
به حروف )هفت میلیارد و هشتصد و هفتاد و شش میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته 
خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
۹۸0100004076013207۸۹56۹3IR با شناسه واریز ۹6510۸576100000002171323512006 می 
باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ 
فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد 

و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و 
چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت 
انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط 

به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد.
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱399/۰9/3۰
قوه قضاییه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم

---------------------------------------------------------
رأی اصلاحی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی هیأت حل اختلاف مستقر 
در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 

براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
به  مربوط  کلاسه 13۹6114430001000665  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹۸60330001010612  رأی 
حسین حبیبی فرزند حبیب در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۹/60 متر مربع پلاک شماره 11227 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه سید اکبر موسوی مفرد به 

موجب سند قطعی شماره 1۹722مورخ 1355/12/26دفترخانه 14 قم)م الف77۹1(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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گزارش از هیفاء پردل

 سخن از یک شب متفاوت یلدایی است؛  حدود 10 ماه است که آنها مراقب ما و 
عزیزان ما بوده اند، اینک نوبت ما است که با خودداری از دورهمی ها در بلندترین 
شب سال، پرستاران را پرستار باشیم؛ باری گران از دوش آنها برداریم و نه اینکه 

نتیجه تلاش ها برای کاستن از تاخت و تاز کرونا را هدر دهیم.
را  کرونایی در شهرهای مختلف  بیمارستان های مرجع  تصاویر  بارها،  و  بارها 
دیده ایم، وجه اشتراک این تصاویر، حضور عزیزانی است که همچون پروانه به دور 
شمع و بیماران کرونایی می گردند، خود را در معرض بیماری هولناک و کشنده قرار 

می دهند تا ناجی جامعه باشند.
امسال سی ام آذرماه که گفته می شود کوتاه ترین روز سال است و شامگاه آن، 
بلندترین شب سال؛ در تقویم قمری، همزمان است با سالروز ولادت حضرت زینب 
)س( و روز پرستار؛ موضوعی که شیرینی شب یلدا را دوچندان کرده است اما این 

همزمانی بی پیام و حکمت نیست: مراقب پرستاران و کادر درمان باشیم.
در روزهایی که تحلیل وضعیت شیوع کرونا، انگشت اتهام را به سوی دورهمی ها 
و محافل خانوادگی نشانه رفته است، می توان یلدایی متفاوت را تجربه کرد و با 
بهره گیری از فناوری نوین، بزرگترها و دیگر عزیزان را در معرض ابتلا به بیماری 

کووید 1۹ قرار نداد.
زوج  های مدافع سلامت وزندگی پیچیده در بحران کرونا

به بهانه روز پرستار از طریق نظام پرستاری با یک زوج پرستار برای یک گفت وگو 
و مصاحبه معرفی می شوم زوجی که خداوند به آن ها فرزند هدیه کرده و درشرایط 

سخت کرونایی هردو باید در اوج خطر خدمت رسانی کنند.
از  پرستاری دارد 13 سال  و کارشناس  امین شاطریان محمدی است  نامش 
عمر خود را پای خدمت در این شغل مقدس و بیماران کرده است وقتی از او از 
اوج بحران کرونا می پرسم می گوید: در این 10ماه بحران کرونا روزگار بر ما بسیار 
سخت گذشت گاهی کمبود امکانات و تجهیزات داشتیم و در کنار آن با افزایش 

چند برابری تعداد بیماران این عمال به پرستار فشار سختی وارد می کند.
وی بیان می کند: من و همسرم هردو پرستار هستیم وقتی بحران کرونا شروع 
شد ناگهان زندگی وکار ما هم به هم خورد و برای نگهداری فرزند کوچکمان مشکل 
پیدا کردیم، من برای نگهداری از فرزندانم تا یافتن یک مراقب و پرستار مجبور بودم 
چندروزی فعالیت نکنم ولی مسئولان این مشکل را درک نکرده و6میلیون تومان 

حقوقم را طی 4 ماه پرداخت نکردند.
به ویژه گروه پرستاری سالها مشکل عدم  به گفته وی؛ زوجین کادر درمانی 
همکاری اکثر موسسات و ارائه تسهیلات برای حمایت از خانواده و فرزندانم خود 
روبرو هستند، در بحران کرونایی کنونی این مشکل برای ما پیچیده تر وسخت تر 

شده است چون هر دو زوج رامجبور به خدمت در مراکز درمانی می کنند.
شاطریان محمدی می افزاید: باید ابتلا و یا بستری و قرنطینه و فوت هردو را در 
نظربگیرند در حالی که در بحران کرونا طبق دستورالعملی کارکنان درمانی باردار و 
یا شیرده که بیماری زمینه ای و مشکوک دارند می توانند از مرخصی استفاده کنند 
چرا نباید حداقل به یکی از زوج ها مرخصی داده شود؟چرا نباید امنیت جسمی و 

روحی وروانی زوجین وفرزندان آن ها تامین شود؟
اما این پرستار از تلخ و شیرین های کار خود چنین بیان می کند: بهترین خاطره 
شیرین ما بهبودی بیماران مسن مبتلا به کرونا بود و خاطره تلخ عدم مشاوره 

مسئولان مربوطه با نمایندگان پرستاری در نظام پرستاری است.
گلایه از عدم اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات

این کارشناس پرستاری در ادامه گفت وگوی خود می گوید: مشکلات ما بسیار 
عمیق است 14 سال است که قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری را اجرا نکرده 

اند و حق الزحمه پرستار را اجرا نکرده اند و پرستار امنیت شغلی ندارد.
شاطریان محمدی تصریح می کند: قانون مشاغل سخت وزیان آور و ارتقای بهره 
وری شان را اجرا نمی کنند باید رسانه ها مشکلات پرستاران را اطلاع رسانی کنند.

عدم حمایت از زوج های پرستار
مصاحبه ام را با همسرآقای شاطریان محمدی ادامه می دهم وی خود را معصومه 
شفیق زاده معرفی وعنوان می کند: کارشناس پرستاری هستم و ۹ سال سابقه 
فعالیت در این شغل مقدس دارم به خاطر این که از کودکی به کار در بیمارستان 

علاقه داشتم رشته پرستاری را انتخاب کردم.
بهبودی مادران باردار بهترین خاطره شیرین

این پرستار فداکار که خود مادر دو فرزند است درباره خاطرات خود در 10 ماه 
بحران کرونا چنین می گوید: از خاطرات شیرین من بهبودی مادران باردار مبتلا به 
کرونا بود وخاطره تلخی که دارم ابتلای خودم وهمسرم و فرزندانم به کرونا بود چرا 

که ما هردو زوج پرستار بودیم و خواسته یا ناخواسته خانواده را درگیر می کردیم.
شفیق زاده اظهار می کند: از مردمی که پیشگیری و رعایت پروتکل های بهداشتی 

می کنند سپاسگزار هستیم .
اما این زوج در کنار استرس شغلی که دارند باید همیشه این ترس را هم همراه 
داشته باشند که اگریکی از آن ها مجددا مبتلا شد عامل انتقال این ویروس به 
فرزندان و یا عامل فوت آن ها باشند اما این که توانستیم در کنار کمبود امکانات مردم 

را نجات دهیم احساس ارزشمندی است.
سختی کار پرستاری در کنار مادری و خانه داری

شفیق زاده بیان می کند: اکثر ما مادران پرستار بین شرایط خانه داری وهمسرداری 
و هم چنین فرزند پروری در بحران کرونا باید وظیفه آموزش به فرزندانمان را هم 
عهده دار باشیم و به ما بسیار فشار می آورد از زوج های پرستار حمایتی نمی شود 

حداقل به خاطر خون شهدای ده ها پرستار باید قوانین پرستاری را اجرا کنند.
این تنها نمونه هایی از مشکلات مدافعان سلامتی بود که در بحران کرونا که پایان 
آن نامشخص است هنوز در خط مقدم جبهه سلامت فعالیت دارند و خیلی هم 
درگیر بیماری و یا به فیض شهادت رسیدند چه خوب بود که با توجه به بحران کرونا 

همه بروکراسی ها حذف می شد.
کادر درمان، نگران روزهای پس از شب یلدا

شفیق زاده با اشاره به اثربخشی همراهی مردم با محدودیت های کرونایی در 
کاهش آمار ابتلا به کروناگفت :  همراهی مردم در رعایت پروتکل ها همچون زدن 
ماسک و همراهی اصناف و بازاریان که با وجود شرایط دشوار فرارو در تعطیلی کسب 
و کار، به مثابه نیروی انرژی بخش برای کادر درمان است که در خط مقدم مقابله با 

کرونا قرار دارند.
نوری نژاد که سرپرست خانوار نیز هست، گفت:  بیماران را همچون اعضای 

خانواده خود می دانیم و همه تلاش خود را برای درمان آنها انجام می دهیم.
وی از کار در بخش درمان بیماران کووید 1۹ بیمارستان شهید فقیهی شیراز به 
عنوان یکی از فصل های دشوار در فعالیت حرفه ای خود یاد کرد و گفت:  حجم 

کار، استرس و فشارکاری، شرایط سخت و دشواری را برای ادامه فعالیت در بخش 
درمان کرونا ایجاد می کند اما عشق به همنوع سبب می شود که این مسائل را از یاد 
ببریم و تمام فکر و ذهن ما، درمان بیمارانی باشد که با شرایط دشواری روبرو هستند.
شفیق زاده افزود:  تفاوتی که شرایط امروز با گذشته دارد، این است که به خاطر 
در ارتباط بودن با بیماران مبتلا به کووید 1۹، ناگزیر هستیم که برای سلامت عزیزانم 
همچون پدر و مادر و خواهران و برادرم، فرزندم و خانواده اش، آنها را بسیار کم ببینم و 

این شرایط عاطفی دشواری را برای فعالان کادر درمان ایجاد می کند.
وی ادامه داد:  طبیعتا در این شرایط، اگر کادر درمان هنگام خروج از بیمارستان با 
صحنه هایی مبنی بر رعایت اصول بهداشتی روبرو شوند انرژی دوچندان می گیرند 

و امیدوار می شوند که نتیجه تلاش ها به شکست کرونا منجر می شود.
وی گفت:  این روزها که بحث شب یلدا مطرح است، نگاه نگرانی به روزهای پس از 
این شب داریم، چرا که دورهمی ها بنا بر اعلام مسئولان نقش 51 درصدی در ابتلا 
به کرونا دارد. از این رو از مردم می خواهیم که امسال، دورهمی ها را رها کنند و به 

فکر گرامیداشت مجازی این مناسبت در کنار جمع کوچکتر خانواده خود باشند.
یلدای امسال؛ دورهمی خانواده، نه دورهمی خانواده ها

رئیس نظام پرستاری استان قم گفت: انتظار و خواسته تمام پرسنل و کادردرمانی 
که در خط مقدم مقابله با ویروس کرونا هستند و تاکنون تعداد زیادی از آنها به این 
بیماری مبتلا شده و یا در این راه به شهادت رسیده اند از مردم این است که در شب 
یلدای امسال به جای دورهمی های گسترده خانوادگی، به این اکتفا کنند که در 

کنار اعضای خانواده کوچک و محدود باشند.
علیرضا طریقی خدام افزود: گسترش این دورهمی ها و برگزاری میهمانی های 
خانوادگی باعث افزایش مجدد آمار مبتلایان خواهد شد و این مساله در این شرایط 
که کادر درمان خسته و بی رمق هستند، خستگی و فشار وارده بر آنها را تشدید 

خواهد کرد و مشکلات بسیاری برای همه ایجاد خواهد شد.
او ادامه داد: اعمال محدودیت های اخیر موجب شد روند ابتلا به کرونا و فوت 
ناشی از این بیماری در کشور و استان نزولی شود و هرگونه بی احتیاطی و کوتاهی 
دوباره آن ایام و روزهای تلخ که شاهد فوت روزانه چند صد نفر از هموطنانمان بودیم 

را باز خواهد گرداند.
وی اظهار داشت: هرچند به این موضوع که اکثر مردم فهیم ما تمام توصیه ها را 
جدی گرفته و رعایت خواهند کرد اعتقاد داریم اما معتقدیم هنوز هستند عده ای 
محدود که این بیماری را جدی نگرفته و توصیه ها را هم جدی نمی گیرند و بنابراین 
برای حفظ جان اکثریت افراد جامعه، قدردان تصمیم های صورت گرفته از سوی 
ستادهای ملی و استانی مقابله با کرونا در زمینه اعمال محدودیت تردد در شب یلدا 

و شب قبل از آن هستیم.
قم 8 مدافع سلامت تقدیم کرده است

رئیس نظام پرستاری استان قم می گوید: در کل کشور100 مدافع سلامت در 10 
ماه بحران کرونا به شهادت رسیدند و در استان قم ۸ مدافع سلامت شهید که از این 
۸ نفر یک پرستار و 2 نفر از کارکنان بیمارستان کامکار و 2 نفر در حوزه پزشکی، 2 

نفر در حوزه نقلیه و 1 نفر هم بخش اداری به شهادت رسیدند.
طریقی خدام می افزاید: در استان قم طبق آمارپرستارانی که عضو نظام پرستاری 
قم هستند یک هزار و 420 پرستارهستند که شامل بخش خصوصی؛دولتی 
درمانگاهها وهم نیروهای مسلح می باشند طبق قانون هرکسی که فارغ التحصیل 
می شود به عنوان کارشناس پرستاری و اتاق عمل ویاهمکار بهیار در عضویت نظام 

پرستاری قرار می گیرند.
از وی درباره وضعیت نیروی پرستاری استان می پرسم عنوان می کند: به میزان 
یک تخت باید باید 2.5  نفر پرستار فعالیت کنند این نرخ در کشور زیر 1 است،  
2.5 نرخ استاندارد شامل گروه پرستاری است که یک و هشتم دهم کارشناس و 

هفت دهم آن غیر کارشناس و بهیار هستند.
رتبه بندی کنیم استان قم جزو  نزدیک 1 هستیم واگر  به گفته وی؛  در قم 

استانهای برتر در کشور در حوزه تامین کادر پرستاری است.
طریقی خدام می افزاید: هرچقدر تعداد نیروی انسانی و پرستاری کم باشد 
چالش در زمان بحران بیشتر محسوس می شود یعنی اگر هرچقدر در تامین نیروی 
پرستاری تلاش کنیم به همان اندازه مرگ و میرها هم کاهش خواهد یافت ۹۹ 
درصد فعالیت پرستاران مراقبتی است و 24 ساعت باید از بیماران مراقبت و حافظ 

سلامت و جان آنها باشند.
تجربه خوب کادر درمانی از بحران کرونا

رئیس نظام پرستاری استان با اشاره به 10 ماه بحران کرونا و چالش ها و مشکلات 
آن می گوید: اگر فردی مبتلا شد ناچار بودیم او را بستری کنیم در کشورهای دیگر 
نسخه های پیشگیرانه را بیشتر از درمان مد نظر دارند اما در کشور ما نسخه ها درمان 
اولویت داشت و با این امر آشناتر بودیم ما تجربه درمان محور داشتیم لذا در این امر 

موفق تر وارد شدیم.
به گفته وی، با وجود فعالیت تنها یک هزار و 420 پرستار در اوج کرونا روزی یک 
هزار و 600 بیمار بستری داشتیم، شرایط سختی بود در حالی که آلوده ترین محیط 
بیمارستان بود و برخی همکاران هم دوبار به کرونا مبتلا شدند و نزدیک 50 درصد از 

همکاران ما درگیرویروس شدند.
وی اظهار می کند: در بیمارستان قرنطینه ای برای کادر درمانی ایجاد کردیم چون 
برخی از همکاران ما به خاطر ترس از این که خانواده  و فرزندان آن ها درگیر ویروس 
نشوند چندین ماه از خانواده دور بودند در این شرایط سخت و دشوار و در این 10 

ماه صحنه های ۸ سال دفاع مقدس دوباره نمایان شد.
گلایه از اجرای قوانین پرستاری و حذف بروکراسی ها

رئیس نظام پرستاری استان قم در بخش پایانی گفت وگوی خود می گوید: در 
حوزه پرستاری معتقدیم که چرا قانون مشاغل حاکمیتی درباره پرستاران ما اجرا 
نمی شود مگرعقیده نداریم که دو بال مهم برای کشور سلامت و امنیت هستند 

امنیت را چگونه می توان معنا کرد؟
طریقی خدام تصریح می کند: در حوزه درمان و سلامت نیروهای شرکتی فعال 
هستند در حوزه پرستاری 200 نفر نیروی شرکتی داریم که مظلوم واقع شده اند و 

پرداختی آنها هم بسیار اندک است .
کمبود نیروی پرستاری در شرایط بحرانی داریم

رئیس نظام پرستاری استان قم می گوید: در حوزه سهمیه استخدامی کشور از 
حدود 53 هزار مجوز استخدام داده شده تنها 30 درصد شامل حوزه پرستاری 
است ما کمبود نیروی پرستاری داریم که امنیت شغلی ندارد، پرستار باید در بهترین 

شرایط عاطفی و امنیت شغلی باشد تا بهترین خدمات را به بیمار ارائه دهد.
طریقی خدام می افزاید: در بحران حذف باید بروکراسی ها حذف شود در برخی 
کشورها در بحران کرونا فراخوان داده و بروکراسی ها را برای جذب پرستاران حذف 

کردند ولی در کشور ما این کار انجام نشده است.

به مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب)س(؛

حضرت زینب)س(؛ سمبل عقلانیت، 
مدیریت و استقامت

فرنگیس حمزه یی

برای  تنها  نه  »عقیله بنی هاشم«  به  مشهور  زینب کبری)س(  حضرت  زندگی 
مسلمانان که برای کل مردم جهان سمبل عقلانیت، مدیریت و استقامت است.

حضرت زینب، قهرمان و حماسه ساز کربلا، سومین فرزند مکتب علوی، یادگار 
امام علی)ع( و حضرت فاطمه)س( پنجم جمادی الاولی سال پنجم هجری مطابق 
با 627 میلادی یا در سال ششم هجرت در شهر مدینه به دنیا آمد و زینب بخش 

خانه اهل بیت عصمت و طهارت)ع( و تاریخ اسلام شد.
نائبه الزهراء آن ملیکه النساء و مرکز هستی علی و فاطمه در چنین روزی به دنیا 
آمد تا هم زینت خانه مهتاب شود و شمس جلالت خاندان رسالت و حتی همدم و 

همراه با مصیبت ها.
دختر فضل و کمال و نور چشمان علی)ع( به دنیا آمد تا هم خود سهیم و شریک 
در شهادت شهدا باشد و هم انسان های شایسته ایی از ایران زمین و فارسی زبانان 
حریم دار و مدافع حریم و درگاهش؛ همان مدافعانی که اگرچه خمپاره ها صحن 

حرمش را نشانه گرفتند اما عباس های زمانه حریمش را حفظ کردند.
امروز دل های زیادی عاشق و شیدای این بانوی حریم رسالت شده اند حتی 
جوان مسیحی که وقتی از مسیر حرم مطهرش عبور می کند، به نشانه احترام و 
سلام دادن رو به حضرت علامت صلیب روی بدن خود می کشد، شاهد این ادعا 
نیز خاطرات مدافعان حرمی است که روزها و شب های زیادی صحنه های زیبایی 

از این ارادت را دیده اند.
زندگی حضرت زینب کبری سلام الله علیها مشهور به »عقیله بنی هاشم« سرشار 
از درس های آموزنده است او که مظهر صفات جلال حیدری و پرورش یافته دامن 

زهرای اطهر بوده و نمونه ای از عظمت برجسته  تاریخ نبوی است.
عقیله، زن کریمه ای را می گویند که در بین فامیل بسیار عزیز و در خاندان خود 
ارجمند باشد؛ همچنین در فرهنگ عربی عقیله به زن خردمندی می گویند که 
مسائل را با صبر و خرد بالا حل و فصل کند و در کارش دوراندیشی و آینده نگری 
داشته باشد و زینب)س( علاوه بر صفات عالیه حجب و حیا الگوی عقلانیت و صبر 
است. اندیشه ورزی، اصلی ترین تکیه گاه اسلام در عقاید، اخلاق و اعمال محسوب 
می شود و در کلام حضرت علی)ع( نیز بردباری نوری است که حقیقت آن عقل و 
تعقل است از این رو نوه پیامبراکرم)ص( که خود شهر عـلم بوده از خـاندانی اسـت 

کـه از کودکی علم به آنها چشانده شده است.
از طرفی عقیل بر وزن فعیل از ریشه عقل به معنای درک عمیق از حقایق عالم 
است از اینرو حضرت زینب)س( این بانوی حریم رسالت که در کلام بزرگان دین 
هم در حکمت نظری و هم حکمت عملی مدارج بسیار بالایی را طی کرده را در بین 

زنان بنی هاشم سرآمد دانسته اند.
یکی دیگر از ویژگی های مهم حضرت زینب)س(، الگوی مدیریتی آن حضرت 
است؛ با مطالعه تاریخ زندگی حضرت زینب)س( درمی یابیم که ایشان تا پیش از 
واقعه عاشورا، فعالیت سیاسی مشهودی نداشته اند، اما  رفتار بانو در واقـعه عـاشورا و 
پس از آن، نشان از آگاهی ایشان از زمانه و بصیرت و مدیریت این واقعه دارد چراکه 
زینب سلام الله علیها با شناخت دقیق عصر امـیرمؤمنان)ع( و امـام حـسن)ع( 
توانست ضمن مدیریت اتفاقات و مصائب واقعه بر اهل بیت)س( امام حسین)ع(، 
دست به افشاگری حوادث پس از عاشورا بزند و اهداف قیام امام حسین)ع( را 
برای مردم روشن کند. در تکمیل این موضوع خوب است که بدانیم دوران کودکی 
زینب)س( با رنج های بسیاری همراه بود، از طرفی با فراق پیامبر گرامی اسلام)ص( 

و از طرف دیگر لحظه به لحظه رنج های مادرش را به چشم دیده است.
آن بانوی فرزانه و روایت گر خطبه فدک بعد از شهادت مادر شاهد درد و رنج و تنهایی 
پدر و شهادت امام علی)ع( به دست یکی از شقی ترین فرد آن دوران بوده است، 
او بعد از شهادت پدر و شروع دوران خلافت امام حسن مجتبی)ع( شاهد سست 
ایمانی مردم و غریبی آن حضرت و سرانجام مسموم شدن و تیرباران بدن مطهر برادر 
به هنگام تدفین بوده است. بانوی قهرمان کربلا بعد از پشت سرگذاشتن حوادث 
تلخ از دست دادن مادر و برادر بزرگش، یاور و همراه برادرانش امام حسین)ع( و 
حضرت عباس)ع( در کربلا شد و پناه اسیران. آن حضرت در تمامی لحظات در 
کربلا کوه صبر و صلابت برای برادرانش بود و آرامش بخش دل برادرزاده اش  حضرت 
سجاد)ع( و اهل بیت)س( آن ها اعم از زنان و کودکان شان، از این رو می توان گفت 
آن عالمه غیرمعلمه که شاهد و گواه همه این رنج و مصیبت ها بوده او را به الگو بودن 
از مادرش حضرت فاطمه زهرا)س( و مادربزرگش حضرت خدیجه کبری)س( باید 
ستایش کرد و به حق این قهرمان کربلا و الگوی صبر را سمبل عقلانیت، مدیریت 
و استقامت نامید. عقیله القریش )بزرگتر بانوی قریش(، سیده العقائل )بزرگ بانوی 
بانوان(، سر أبیها )راز هستی پدر خود(، عالمه غیرمعلمه)دانای بی آموزگار(، نائبه 
الزهراء)جانشین حضرت زهرا(، نائبه الحسین) جانشین حضرت حسین علیه 
السلام(، حفره علی و فاطمه ) مرکز هستی علی و فاطمه(، ولیده الفصاحه )فرزند 
فصاحت(، شفیقه الحسن )همتای حضرت حسن علیه السلام(، عقیله خدر 
الرساله )بانوی حریم رسالت(، الصدیقه الصغری) زهرا کوچک(، عقیله الطالبین 
)بانوی بزرگ خاندان ابوطالب(، عابده آل علی) عابده خاندان علی علیه السلام(، 
ربیبه الفضل )دختر فضل و کمال(، عقیله النساء) خردمندترین زن در میان زنان(، 
ناموس رواق العظمه)شرف آسمان عظمت و بزرگی(، شریکه الشهید)سهیم و 
شریک در شهادت شهدا(،  قرینه النوائب )همدم و همراه با مصیبت ها(، »ام 
المصایب« و بطله کربلا) قهرمان کربلا( بخشی از القاب حضرت زینب)س( است.

و اما؛ پنجم جمادی الاول مصادف با میلاد حضرت زینب)س( است و این روز 
در تقویم رسمی کشورمان به عنوان »روز پرستار« که همواره با شور و عشقی فراوان 

مشغول مراقبت و رسیدگی به بیماران هستند، نامگذاری شده است.

باصدورپیامی ؛

آیت الله سبحانی از خدمات پرستاران 
قدردانی کرد

آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید در پیامی، روز پرستار را به خدمتگزاران 
عرصه بهداشت و درمان به خصوص پرستاران و پزشکان تبریک گفت و از خدمات 

آنها قدردانی کرد.
این مرجع تقلید به حدیثی اشاره کرد و افزود: دو نعمت داریم که از طرف خداوند 
متعال برای بشریت فرو فرستاده شده است اما متأسفانه بشر یا به آن توجه ندارد یا 
قدر آن را نمی داند، یکی از این دو نعمت، صحت و تندرستی انسان و دومی امنیت 
جامعه که هر دو نعمت بزرگی هستند. پیام حاکی است: به مناسبت روز پرستار، این 

حدیث را به عنوان یک حدیثی که باید برای همه درس باشد عنوان کردم.
پیام ادامه یافته است: پرستاران در حقیقت به جامعه صحت و سلامتی هدیه 
می کنند و وجود خود را برای تندرستی جامعه سپر قرار می دهند. در حقیقت چه 
خدمتگزاری بالاتر از این که خود را مانند شمع روشن می کنند که جامعه را روشن 

کنند وجود خود را وقف بهداشت جامعه می نمایند.
آیت الله سبحانی در پایان این پیام، روز پرستار را به همه خدمتگزاران در عرصه 
بهداشت و درمان جامعه به خصوص پرستاران و پزشکان تبریک گفت و از خداوند 

منان برای همگان آرزوی توفیق و سلامتی کرد.

درگفتگو با دوپرستارنمونه مطرح شد

شیرین ترین خاطرات ما بهبودی 
بیماران است 

تهیه وتنظیم:محمد رضا هدایتی
بیش از 200 پرستار و بهیار درچهار مرکز درمانی تامین اجتماعی استان قم در 
حال خدمت به بیماران هستند.هر سال در سالروز ولادت حضرت زینب )س( به 
مناسبت روز پرستار،مدیریت درمان استان قم افرادی را بر اساس شاخص های 
ارزیابی معاونت درمان سازمان تامین اجتماعی ،به عنوان پرستار نمونه کشوری 
انتخاب می کند که در سال 13۹۹ خانمها نسیم مبارکی و اعظم قاسمی مبتکر 
انتخاب ومعرفی شدند.به همین مناسبت گفتگویی با آنها انجام شد که در ادامه 

می خوانیم.
لطفا خودتان را برای ما بیشتر معرفی نمایید؟

نسیم مبارکی هستم واز سال 13۸5 فعالیت خود را به عنوان بهیار از پلی کلینیک 
بوعلی قم آغاز کردم. در حالی که مشغول کار بودم ادامه تحصیل دادم و در سال 
13۸۹ موفق به اخذ مدرک کارشناسی پرستاری گردیدم .در حال حاضر به عنوان 

سرپرستار بخش جراحی مردان بیمارستان امام رضا )ع( مشغول فعالیت هستم .
تعریف شما از شغل پرستاری چیست؟

پرستاری را حرفه ای آموخته از مهارت های مراقبت از جسم و روح بیمار می 
دانم .به عبارتی پرستاری صرفا مراقبت از علائم حیاتی بیمار نیست بلکه بخش 
دیگری از وظایف پرستار برقراری ارتباط و درک شرایط روحی و کمک به روند بهبود 

بیمار است.
می  آنها  وناله  درد  به  پرستاران  توجهی  کم  درباره  بیماران  از  گاهی 

شنویم،نظر شما درباره این گلایه ها چیست؟
نکته مهم این است که پرستاران از ناله و درد بیماران غمگین می شوند ولی بر 
اساس تجویز پزشک و دستور العمل های مراقبت از بیماران و رعایت نکات فنی 
بایستی مراقبت را انجام دهند و بدون هماهنگی پزشک هیچ مداخله ای در درمان 
انجام نمی دهند و شاید به دلیل  و درخواست های خارج از این مسیر درمانی 
منجر به وجود آمدن این نگاه در برخی بیماران می شود که با تبیین آن و ارائه 
توضیحات ، سوءتفاهم برطرف می شود. به عنوان مثال چند روز قبل جوانی که 
در نزاع آسیب جدی دیده بود و روز های زیادی بر تخت بیمارستان بود ناله های 
زیادی از خستگی و تمام شدن تحملش از طریق تلفن به خانواده اش می گفت 
و با اینکه جراحت سنگینی داشت حرکت های نادرست انجام می داد  که ممکن 
بودن آسیب جدی به او وارد کند که با مداخله و تبیین شرایط و توجه به او ،بیمار 

آرامش پیدا کرد.
مهترین چالش در حال حاضر در حرفه شما چیست؟

مسئولین بر اساس توانمندی ها و امکانات همه تلاش خود را برای خدمت 
رسانی مطلوب پرستاران فراهم می نمایند ولی به نظر می رسد در تعداد بهکار و 

بهیار نیاز به نیروی بیشتری است.
خاطرات شیرین وتلخ کاری دوران خدمت خود را برای ما بیان نمایید؟

با  بیمار  خود  که  است.هنگامی  بیماران  بهبودی  ما  خاطرات  ترین  شیرین 
خوشحالی و تشکر از پرستاران بیمارستان را ترک می کنند صحنه های خوشحال 
کننده ای است.بیماری داشتیم که در تصادف صد مه بسیاری دیده بود و پس از 
انجام مراقبت های لازم او را برای عمل جراحی کتف به تهران اعزام کردیم.وی و 
خانواده اش مدتها پس از سلامتی بیمار با بیمارستان تماس می گرفتند و تشکر 
می کردند. خاطره تلخ ما هم فوت بیماران، دیدن بیماران صعب العلاج به ویژه 

جوانان است که ما را غمگین می کند.
سخن پایانی؟

از حسن توجه مسئولین در انتخاب بنده به عنوان پرستار نمونه تشکر می کنم.
همه پرستاران و همکارانم در بخش های درمانی تامین اجتماعی درهمه ایام سال 
در حال خدمت به بیماران هستند و از نظر من آنها نمونه تر از من هستند به ویژه 
اینکه در این ایام که بیماران کرونایی داشتیم تلاش مضاعفی را برای بهبود بیماران 

انجام دادند که به آنها خسته نباشید عرض می کنم.
خانم اعظم قاسمی مبتکر شما نیز به عنوان پرستار نمونه کشوری سال 

۱399 انتخاب شدید ،لطفا خودتان را برای ما معرفی نمایید؟
اعظم قاسمی مبتکر هستم . در یکی از روستاهای همدان متولد شدم .از 
کودکی به شغل معلمی علاقه داشتم امروز هم خیلی ها فکر می کنند من معلم 
هستم. لیسانس پرستاری را از دانشگاه علوم پزشکی همدان دریافت کردم و از 
سال 13۹2 به استخدام سازمان تامین اجتماعی درآمدم  و در حال حاظر در 

بخش زنان و زایمان بیمارستان امام رضا )ع( مشغول فعالیت هستم.
شغل پرستاری چه تعریفی از دیدگاه شما دارد.؟

من بدون هیچ شناختی وارد حرفه پرستاری شدم. ولی اگر به گذشته برگردم 
حتما شغل پرستاری را انتخاب می کنم.دیدگاه من به شغل پرستاری فقط یک 
شغل و یا حرفه نیست،تصور می کنم یک پرستار اگر بخواهد می تواند خیلی 
سریع به سعادت و قرب الهی نزدیک شود.به عبارتی پرستاری میانبری سریع برای 

رسیدن به جایگاه والای معنوی است.
آیا دوست دارید فرزندانتان هم پرستار شوند؟

دو فرزند پسر دارم که معولا خودشان باید مسیر شان را انتخاب کنند ولی به 
عنوان مادر حتما شغل پرستاری را پیشنهاد می کنم.

چالش های مهم یک پرستار چیست؟
شغل ما به دلیل فعالیت در شیف های مختلف نیاز به همکاری خانواده دارد. با توجه 
به حجم کار پرستاران به ویژه آنهایی که فرزند دارند کمی دشوار است.من از همین جا 
از همکاری همسرم در نگهداری فرزندانم و کمک در خانواده و درک شرایط شغلی 

تشکر می کنم .اگر این همکاری نبود قطعا در انجام وظایف شغلی موفق نمی شدم.
چالش مهم دیگری که بیشتر مشاهده می کنم کمبود نیروی بهکار و بهیاری 
است .به نظرم همه  تمرکز پرستار بایستی بیمار باشد .گاهی مشاهده می کنم 
برای هماهنگی تامین نیرو در این زمینه وقت زیادی از مسئولین بخش گرفته 
می شود ، به ویژه در ایامی که بیمار بیشتر می شود استفاده از نیرو و توزیع بهینه 
نیروی انسانی نیازمند توجه بیشتری است. گفتگو با بیماران نیازمند مهارت های 
ارتباطی  است که نسبت به گذ شته شرایط بهتر شده است ولی به نظر می رسد در 

این زمینه هنوز نیاز به برگزاری دوره های آموزشی بیشتری است.
از خاطرات تلخ وشیرین دوران کاری خود برایمان بگویید؟

در ایامی که بیماران کرونایی زیادی در بیمارستان بستری بودند صحنه های تلخ 
زیادی می دیدم .یک روز صبح 15 بیمار کرونایی را در بخش خود تحویل گرفتیم.
در روز های بعد به چشم خود ریزش برگ پاییزی را با تمام وجودحس کردم .انسان 
ها یکی پس از دیگری فوت می شدند و این لحظات بسیار غم انگیز بود. خاطره 
شیرین پرستاری برای من خود حرفه پرستاری است که احساس می کنم این حرفه 
به شناخت و جهان بینی من برای تعالی بسیار تاثیر گذار بوده است و خداوند را به 
خاطر این نعمت شکر می کنم . وقتی کتاب خاطرات شهید سیاهکالی را از زبان 
همسرش می خواندم به این می اندیشیدم که یک پرستار نیز می تواند شهید باشد 
و شهید شود چه بسا که در ماههای گذشته تعداد زیادی از همکارانم در کشور به 

این مقام رسیدند.
سخن پایانی؟

ازمدیران و مسئولین بابت همه پشتیبانی ها که به ما برای خدمت به بیماران 
یاری می دهند تشکر می کنم وسالروز ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار را به 

همکارانم تبریک می گویم.

اجتماعی

مدافعان جبهه سلامت روی خط نبرد؛

نه به دورهمی، هدیه به پرستاران در شب یلدا
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پایان بازی باخت-باخت حقوق بگیران در 
بودجه ۱۴۰۰

سمانه مقدس  فر 

نقطه قوت لایحه بودجه 1400 با وجود تنگنای مالی دولت، توجه ویژه آن به 
حقوق بگیران ثابت است تا کمی از قدرت خرید از دست رفته آن ها را بازگرداند. 
و  کم درآمد  اقشار  تورم  افزایش  پیش بینی  شده،  درآمدهای  نیافتن  تحقق  اما 
حقوق بگیران را تحت فشار خواهد گذاشت؛ حال چگونه حقوق بگیران ثابت وارد 

بازی باخت-باخت نشوند؟
لایحه بودجه سال 1400 که به عنوان آخرین برنامه مالی دولت دوزادهم تقدیم 
مجلس شد، با بحث  های زیادی همراه شده است. یکی از عمده انتقادها به این 
لایحه، کسری بودجه قابل توجه آن است که محرکی برای افزایش تورم خواهد بود، 
کسری بودجه ای که از محل افزایش درآمدهای غیرواقعی و افزایش هزینه های 

پایدار ایجاد شده است.
آنچه بخش منابع لایحه بودجه سال 1400 را نسبت به بودجه سنوات گذشته 
در  که  است  نفتی  درآمدهای  بخش  در  به ویژه  آن  بیش برآوردی  کرده،  متمایز 

تبصره  های )1( و )4(  لایحه دیده می شود.
علاوه بر این، کاهش سهم درآمدهای مالیاتی از بودجه عمومی دولت نیز مورد 
دیگری است که مورد بحث قرار گرفته؛ به طوری  که شاهد کاهش سهم درآمدهای 
مالیاتی از منابع عمومی بودجه از 36 درصد در قانون بودجه سال 13۹۹ به 27 

درصد در لایحه بودجه 1400 هستیم.
از سوی دیگر در بخش مصارف بودجه نیز رشد حدود 5۹ درصدی پیش بینی 
شده که بیشترین بخش آن مرتبط با تملک دارایی  های مالی و عمدتاَ در بخش 
که رشد حدود 113  بوده  دولت  تعهد  در  مالی  اوراق  و سود  اصل  بازپرداخت 

درصدی داشته است.
با این حال، نقطه قوت لایحه بودجه 1400  با وجود تنگنای مالی دولت، توجه 
ویژه آن به حقوق بگیران ثابت است تا کمی از قدرت خرید از دست رفته آن ها 
راباز گرداند. بر این اساس آن بخش از افزایش هزینه های لایحه بودجه، مرتبط 
با هزینه حقوق و دستمزد، 25 درصد رشد داشته و به عنوان جبران قدرت خرید 

حقوق بگیران اعمال شده است. 
در صورت تحقق نیافتن درآمدهای پیش بینی شده برای پرداخت هزینه های 
جاری، در نهایت این افزایش تورم است که به چشم اقشار کم درآمد جامعه و 

حقوق بگیران خواهد رفت.
حال راه حل این مساله چیست که حقوق بگیران ثابت از دو سو وارد بازی باخت-
باخت نشوند؟ آیا تمرکز بر کاهش درصد رشد حقوق و دستمزد که توسط بسیاری 
از منتقدان لایحه سال 1400 مطرح می شود، تنها راه حل موجود است یا اینکه به 

عنوان راه حل سریع و بدون دردسر به آن نگریسته می شود؟
نچه مشهود است اینکه حتی افزایش 25 درصدی حقوق و دستمزد هم کفاف 
کاهش قدرت خرید ناشی از تورم سال گذشته و تورم سال آتی را نخواهد داد؛ 

بنابراین بهتر است به دنبال راه  حال های جایگزین باشیم.
با توجه به کاهش سهم درآمدهای مالیاتی از بودجه عمومی دولت در لایحه 
سال 1400 که در 10 سال گذشته از کمترین میزان برخوردار بوده، می  توان به 
راه  حل هایی مانند افزایش درآمدهای مالیاتی دولت به جای کاهش هزینه  ها و از 

طریق کاهش میزان افزایش حقوق و دستمزد تمرکز کرد.
یکی از راه  های افزایش درآمدهای مالیاتی، کاهش میزان معافیت  های مالیاتی 
است. یکی دیگر از راه   های پیش رو، کاهش فرار مالیاتی توسط اقشاری غیر از 
حقوق بگیران ثابت است که جمعیت قابل توجهی هستند و به طور خاص می توان 
به درآمد اقشاری اشاره کرد که بدون دستگاه کارت خوان و به صورت غیرقانونی 

حق الزحمه دریافت می کنند.
علاوه بر این می توان به دریافت مالیات بر درآمدهایی توجه کرد که در حال حاضر 
به عنوان درآمدی که قابلیت اخذ مالیات دارند، شناخته نمی  شوند. درآمد حاصل 
از سود بانکی، درآمد حاصل از بازدهی خریدوفروش سهام در بازار سرمایه و موارد 
مشابه در این گروه قرار می گیرند. بنابراین می توان همانند حقوق و دستمزد، با 
تعیین سقف معاف از مالیات بر سود سپرده ها و همچنین درآمد حاصل از معاملات 

سهام، مالیات دریافت کرد.
واگذاری  و  خصوصی  سازی  می توان  مالیاتی،  درآمدهای  افزایش  کنار  در 
شرکت  های دولتی را یکی دیگر از راه  های افزایش منابع دولت در نظر گرفت که 

دولت دوازدهم نیز به خوبی در سال  های گذشته به آن عمل کرده است.
پژوهشگر اقتصادی

در لایحه بودجه 1400 درباره کاهش درآمدهای مالیاتی انتقادهایی مطرح 
از نظر کارشناسان، در شرایط کنونی امکان  شده است آن هم در حالی که 
اخذ مالیات بیشتر از فعالیت های اقتصادی نیست زیرا افزایش بیش از اندازه 

درآمدهای مالیاتی نسبت به دوره گذشته، پیامدی جز رشد فرار مالیاتی ندارد.
یکی از انتقادهای مطرح شده به لایحه بودجه سال 1400 مربوط به کاهش 
سهم درآمدهای مالیاتی از منابع عمومی است که از 36 درصد در قانون بودجه 

13۹۹ به 11 درصد در لایحه بودجه 1400 کاهش یافته است.
به عقیده کارشناسان اقتصادی، با توجه به تجربه چند دوره رشد منفی و نزدیک 
به صفر اقتصادی، کاهش فعالیت های تولیدی در اثر شیوع کرونا و همچنین 
کاهش درآمدهای صادراتی به دلیل تشدید تحریم ها امکان افزایش پیش بینی 
درآمدهای مالیاتی در بودجه وجود ندارد. سیاوش غیبی پور مدرس دانشگاه و 
کارشناس مسائل مالیاتی در این رابطه به ایرناپلاس گفت: ظرفیت های مالیاتی 
هر کشور متأثر از همه فعالیت های اقتصادی درون آن کشور است. در واقع 
مالیات یک پدیده درون زاست، بنابراین درآمدهایی که در تولید ناخالص کشور 

ایجاد می شود اثر خود را در درآمد و پس از آن مالیات نشان می دهد.
وی افزود: در شرایط کنونی رشد اقتصادی کشور منفی یا حتی صفر بوده و 
برای سال آینده نرخ رشد اقتصادی حدود 2 درصدی را متصور هستیم زیرا با 

وجود سه دسته از عوامل یعنی تحریم، کرونا و شرایط حاکم بر اقتصاد جهانی، 
مراکز  پیش بینی  دیگر  طرف  از  ندارد.  وجود  بیشتر  اقتصادی  رشد  امکان 
بین المللی و داخلی نیز برای نرخ رشد اقتصادی سال آینده حدود 2 درصد است. 
این نرخ رشد اقتصادی نمی تواند انتظارات برای افزایش درآمدهای مالیاتی دولت 

را محقق کند.
افزایش درآمدهای مالیاتی در کوتاه مدت

بودجه  در  مالیاتی  افزایش درآمدهای  استدلال طرفداران  درباره  غیبی پور 
توضیح داد: گفته می شود از آنجایی که درآمدهای نفتی بودجه محقق نخواهد 
شد، دولت برای جبران کسری ناچار است از بانک مرکزی و استقراض کند. 
این استقراض به معنای افزایش نقدینگی و تورم خواهد بود. بنابراین برای 
بالا، روی کاغذ پیشنهاد می شود درآمدهای مالیاتی  از تورم های  جلوگیری 
جایگزین درآمدهای نفتی شود، در صورتی که این جایگزینی نمی تواند راه حل 

باشد.
وی افزود: زمانی که از مالیات و درآمدهای مالیاتی صحبت می کنیم، در واقع از 
سیاست های مالی حرف می زنیم. سیاست های مالی به گونه ای نیست که بتوان 
از طریق آن در کوتاه مدت و در بازه زمانی یک ساله درآمدهای دولت از منابع 

مالیاتی را به طور چشمگیری افزایش داد.

دو دلیل عدم امکان افزایش درآمدهای مالیاتی
این مدرس دانشگاه به دو دلیل برای عدم امکان افزایش درآمدهای مالیاتی در 
بودجه 1400 اشاره کرد و  گفت: نخست اینکه با توجه به رشد پایین اقتصادی، 
در شرایط کنونی امکان گرفتن مالیات بیشتر از فعالیت های اقتصادی وجود 
ندارد و دوم اینکه در هر ساختاری که بخواهیم درآمدهای مالیاتی را نسبت به دوره 
گذشته بیش از اندازه افزایش دهیم، نتیجه ای جز افزایش فرار مالیاتی به دست 
نمی آید. غیبی پور ادامه داد: یک تصور رایج وجود دارد که در آن فرار مالیاتی، به 
معنای تعویق تحقق مالیات در نظر گرفته می شود. این در حالی است که تأخیر 
در وصول مالیات، هزینه بر و هزینه زا است. افزایش هزینه های وصول و دادرسی 
و همچنین کاهش ارزش پولی مالیاتی که با تأخیر وصول می شود از مشکلاتی 
که فرار مالیاتی ایجاد می کند. بنابراین با هیچ منطقی نمی توان پذیرفت که 

درآمدهای مالیاتی حداقل از مؤدیان کنونی رشد داشته باشد.
وی افزود: یکی دیگر از پیشنهادهایی که مطرح می شود شناسایی منابع و 
پایه های مالیاتی جدید برای افزایش درآمدهای مالیاتی بدون افزایش فرار مالیاتی 
در بودجه سال آینده است، اما این راه حل نیز نمی تواند پاسخگویی مساله باشد.

منابع مالیاتی جدید می توانند درآمد مالیاتی را افزایش دهند؟
غیبی پور با بیان اینکه شناسایی منابع مالیاتی جدید در یک بازه زمانی یک ساله 
امکان پذیر نیست، ادامه داد: حتی اگر قانونی در این زمینه تصویب و آیین نامه 
اجرایی برای آن در نظر گرفته شود، مانند آنچه که برای مالیات بر خانه های خالی 

اتفاق افتاد، تحقق مالیاتی در سال بعد رخ می دهد.
وی افزود: در واقع این تفکر که ما در کوتاه مدت می توانیم درآمدهای مالیاتی را 
افزایش دهیم، درست نیست زیرا نه تنها زیرساخت های مورد نیاز در کشور وجود 
ندارد بلکه این نوع تصمیم گیری ها به فرار مالیاتی مؤدیان کنونی منجر می شود. 
در واقع اگر مؤدیان و منابع جدید شناسایی شوند، این انتظار که در همان سال 
بتوان مالیات حاصل را وصول کرد، نادرست است. زیرا تحقق این درآمدها با وقفه 

انجام می شود.
درآمدهای مالیاتی ۱۴۰۰ محقق می شوند؟

این کارشناس مسائل مالیاتی درباره پیش بینی انواع منابع درآمدهای مالیاتی 
در لایحه بودجه سال آینده توضیح داد: مالیات بر ارزش افزوده نسبت به سایر 
انواع مالیات ها امکان تحقق بالاتری دارد زیرا حتی با وجود شیوع کرونا بخش 
عمده فعالیت هایی که در دایره قانون مالیات بر ارزش افزوده قرار دارند، متوقف 
نشده اند. با این حال در مالیات بر مشاغل ممکن است تحقق مالیاتی نداشته 
باشیم، زیرا مشاغلی که سال آینده باید مالیات پرداخت کنند با رکود در کسب وکار 

خود مواجه بودند و این رکود به دلیل محدودیت فعالیت  کاملًا محسوس است.
غیبی پور گفت: موضوع دیگر مربوط به کاهش یا حذف برخی اقلام مصرفی 
و  هتل داری  گردشگری،  حمل ونقل،  نمونه  به عنوان  است.  خانوار  سبد  در 
فعالیت هایی که وابسته به تجمع افراد هستند، مانند آموزشگاه ها و تالارها کاهش 
فعالیت داشتند و افزایش درآمدهای مالیاتی در چنین شرایطی توجیه نخواهد 
داشت. وی افزود: در واقع، وصول مالیاتی هر سال، با توجه به شرایط اقتصادی 
و کسب وکارها در سال قبل قابل پیش بینی است. بنابراین به طور کلی به نظر 

می رسد سال آینده به لحاظ وصول مالیاتی سال مطلوبی نباشد.

گفت وگو با یک اقتصاددان:

سیاست دولت برای درآمدهای مالیاتی ۱4۰۰ چیست؟

مدیرکل دفتر بررسی های اقتصادی وزارت ارتباطات گفت: تا سال 1404 می توان به تحقق سهم 10 درصدی اقتصاد 
دیجیتال از اقتصاد کل کشور امیدوار بود.

نیلوفر مرادحاصل به نقش فناوری اطلاعات و ارتباطات به کسب سهم 6.5 درصدی اقتصاد دیجیتال از اقتصاد کشور اشاره 
کرد و گفت: تا سال 1404 می توان به تحقق سهم 10 درصدی اقتصاد دیجیتال از اقتصاد کل کشور امیدوار بود.

 مراد حاصل معتقد است سنجش و اندازه گیری اقتصاد دیجیتال به علت تنوع و گستردگی حوزه های فعالیت و ماهیت 
خدمات دیجیتال، کار ساده ای نیست و برای اندازه گیری میزان اقتصاد دیجیتال و سهم آن در اقتصادهای ملی در سطح 

بین المللی یک روش جامع و استاندارد وجود ندارد، چرا که مفهوم اقتصاد دیجیتال مدام در حال تکامل و تغییر است.
وی با بیان این که برای سنجش هسته اقتصاد دیجیتال -همان بخش ICT - تا کنون سه دوره طرح حساب های اقتصادی 
بخش ICT به پیشنهاد وزارت ارتباطات و با همکاری مرکز آمار ایران اجرا شده است، افزود: در سال گذشته نیز سهم اقتصاد 
دیجیتال از اقتصاد ایران از طریق طرح سنجش کل اقتصاد دیجیتال با همکاری مرکز آمار ایران بر اساس مدل ها و الگوهای 
مراجع معتبر بین المللی محاسبه شد. برای سال 13۹۸ نیز دفتر بررسی های اقتصادی وزارت ICT با بهره گیری از متدولوژی 
 بکار گرفته شده قبلی،  سهم هسته اقتصاد دیجیتال را 4.2 درصد و سهم کل اقتصاد دیجیتال از اقتصاد ملی را حدود 6.5 

درصد برآورد کرد که این ارقام در مقایسه با سال های قبل رشد خوبی داشته اند.
او درباره رشد 6.5 درصدی اقتصاد دیجیتال در مقابل رکود دیگر بخش های اقتصادی کشور گفت: اکنون به دنبال تحولات 
سیاسی و تحریم ها علیه کشور، بخش هایی از اقتصاد  کلان که سهم قابل توجهی در تولید ملی دارند )بخش نفت(، رشد 

اقتصادی منفی داشته اند که این مسئله به شدت شرایط اقتصادی کل کشور را تحت  تأثیر خود قرار داده است.

رییس مرکز ملی پایش و بهبود فضای کسب و کار وزارت امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه تورم مقررات مانع بزرگ 
بهبود کسب و کاراست، افزود: بهبود و رونق کسب و کار ،نیازمند جلوگیری از تورم بیشتر مقررات دست و پا گیر است.
»علی فیروزی« جمعه شب در گفت و گوی تلویزیونی افزود: ما در زمینه کسب و کار تورم مقرراتی داریم و هرچه این 
رویه محدود شود، مردم بدون مراجعه به دستگاه های اجرایی می توانند در رونق کسب وکار خود اقدامات مناسبی را 
انجام دهند. وی به تقلب در رتبه بندی شاخص های کسب و کار کشورهای جهان توسط چهار کشور امارات، عربستان، 
چین و جمهوری آذربایجان اشاره کرد و توضیح داد که تقلب این چهار کشور توسط بانک جهانی رسما اعلام شده که 

این چهار کشور در ارائه شاخص های کسب و کار خود برای رتبه بندی تقلب کرده اند.
 رییس مرکز ملی پایش و بهبود فضای کسب و کار وزارت امور اقتصادی و دارایی ادامه داد که با توجه به این تقلب به 

نظر می رسد پس از دوسال شاخص رتبه بندی فضای کسب و کار کشورهای جهان توسط بانک جهانی اعلام شود.
دبیر کل اتاق اصناف ایران نیز گفت: تعدد قوانین و بخشنامه های زیاد  در مسیر رونق کسب و کار مشکلات زیادی را 
به وجود می آورد. »محمد باقر مجتبایی« بر ایجاد پنجره واحد برای صدور مجوزهای کسب و کار تاکید کرد و ادامه داد: 

افزایش مقررات و صدور بخشنامه های غیرضروری، فرآیند تولید را نیز مختل می کند.
دبیر کل اتاق اصناف ایران  توضیح داد که تولید و توزیع مکمل یکدیگر هستند و نباید اجازه بدیم که بین تولید و توزیع 
کالا در کشور اختلال ایجاد شود.  مجتبایی یادآورشد: زنجیره کالایی که تولید می شود با توزیع آن توسط صنوف 
مختلف تکمیل می شود و هرچه ضوابط و مقررات فضای کسب وکار آسان کند، زمینه های بهبود و رونق کسب و کار 

در کشور بیش از پیش تقویت می شود.

مدیرکل دفتر بررسی های اقتصادی وزارت ارتباطات مطرح کرد:

سهم ۱۰ درصدی اقتصاد دیجیتال از اقتصاد کشور تا سال ۱۴۰۴
رییس مرکزملی بهبود فضای کسب وکار:

تورم مقررات مانع بزرگ بهبود کسب وکار است

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند
1-رأی شماره 13۹۹60330002013604 مربوط به پرونده کلاسه 13۹۸114430002002046مربوط 
به خانعلی پیرمحمدی فرزند ملکعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۸/07 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹76 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از انسیه فاطمی قمی )م الف۸452(
کلاسه 13۹۹114430002000271  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹۹60330002014325  رأی   -2
مربوط به داود ابوالحسنی فرزند شعبان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 70مترمربع پلاک شماره فرعی از 2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رضا امینی ثبت دفاتر الکترونیکی 43۸۹)م الف۸453(
کلاسه 13۹۹114430002000301  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹۹60330002012135  رأی   -3
مربوط به عذرا صالحی نجف آبادی فرزند حسنعلی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۹6مترمربع پلاک شماره 1۸06/2/7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر 21۹ صفحه 3۸2)م الف۸454(
کلاسه 13۹۹114430002000237  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹۹60330002012133  رأی   -4
مربوط به علیرضا عباسی جوزدانی فرزند سیف اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۹6 مترمربع پلاک شماره 1۸06/2/7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر 21۹ صفحه 3۸2)م الف۸455(
 13۹۹1144300020007۹0 کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹60330002014521 شماره  5-رأی 
مربوط به کبری قره داغی فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 110مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2302اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ولی همایی اکمل خریداری نموده است)م الف۸456(
 13۹۸114430002001۹7۸ کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹603300020124۹0 شماره  6-رأی 
مربوط به زهرا رواقی فرزند قم عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
57/04 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹36/2۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین زند ثبت صفحه 272 دفتر 320)م الف۸457(
کلاسه 13۹۹11443000200024۸  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹۹60330002012۹4۸  رأی   -7
مربوط به حسین نورنژاد فرزند سبزمراد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 70/۹0مترمربع پلاک شماره فرعی از 2275/76اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی محمد آعلی صفحه 535 دفتر 10۸)م الف۸45۸(
 13۹۸1144300020020۹4 کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹60330002012471 شماره  ۸-رأی 
مربوط به وجیهه یاری فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۹0/3۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹16 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خیراله عباسی ثبت شماره 4412 مورخ 56/11/17 دفتر 1۹ قم)م 

الف۸4۹0(
 13۹۹1144300020013۹۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹603300020144۸4 شماره  ۹-رأی 
مربوط به حمیدرضا عزیزی فرزند سعید درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 226۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از طاهره کردی)م الف۸4۹1(
پرونده کلاسه 13۹۹114430002001431  به  10-رأی شماره 13۹۹603300020144۸5 مربوط 
مربوط به طاهره رضائی جمکرانی فرزند حسین علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 226۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از طاهره کردی)م الف ۸4۹2(
پرونده کلاسه 13۹۸114430002001۹14  به  11-رأی شماره 13۹۹60330002010۹۸۸ مربوط 
مربوط به کبری عبداللهی فرزند محمدباقر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 74/۸1مترمربع پلاک 2142/306 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از حسن شریفی)م الف۸4۹5(
پرونده کلاسه 13۹۹11443000200064۸  به  12-رأی شماره 13۹۹60330002013۸66 مربوط 
مربوط به حسین تلخابی فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120مترمربع پلاک شماره فرعی از 2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از کرمعلی محمدی طی سند قطعی شماره 110۹2 مورخ ۹5/3/24 

دفترخانه 113 قم)م الف۸4۹7(
پرونده کلاسه 13۹۸114430002001357  به  13-رأی شماره 13۹۹60330002013012 مربوط 
مربوط به حسن سعادت نوید فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۹5/06مترمربع پلاک شماره فرعی از 23۸۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رحمن علی اسفندانی و رشید محمدی)م الف۸4۹۸(
پرونده کلاسه 13۹۸11443000200206۹  به  14-رأی شماره 13۹۹60330002013145 مربوط 
مربوط به مراد زارعی فرزند شاه حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 60مترمربع پلاک شماره فرعی از 2145/6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید حمید فاتحی صفحه 1۸7 دفتر 1۸1)م الف۸4۹۹(
پرونده کلاسه 13۹۸114430002001۸61  به  15-رأی شماره 13۹۹60330002012500 مربوط 
مربوط به محمود یاری فرزند قاسمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 102/66مترمربع پلاک شماره فرعی از 1757 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زینت السادات برقعی)م الف۸500(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۰9/3۰ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/۱۰/۱6
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

------------------------------------------------
آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 13۹۹60330001000۹06 مربوط به پرونده کلاسه 13۹۸11443000100156۸ 
مربوط به زهرا وفاداران فرزند حسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 20۸/4۸ مترمربع پلاک 

شماره 10۹۸3 الی 10۹۸5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 
16114 مورخ 13۹6/0۹/2۸ دفترخانه ۸7 قم و سند قطعی 16115 مورخ 13۹6/0۹/2۸ دفتر ۸7 قم و 

اقرارنامه اصلاحی 203۸0 مورخ 13۹۹/0۸/03 دفتر 77قم )م الف ۸4۹3(
کلاسه 13۹7114430001002212  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹۹603300010106۹5  رای   -2
مربوط به اعظم اصفهانی زاد فرزند فتح اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60 مترمربع پلاک 
شماره 1/47۸ اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از علی اسمعیلی جمکرانی صادره در دفتر 16 صفحه 247)م الف ۸4۹4(
پرونده کلاسه 13۹۹114430001000172  به   3- رای شماره 13۹۹60330001011044 مربوط 
مربوط به شیما زندی فرزند جواد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 51/34 مترمربع پلاک شماره 
10330/10 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

330 صفحه 35۸ به موجب سند قطعی 31762 مورخ 13۹۹/0۸/26 دفترخانه 40 قم)م الف۸4۹6(
 13۹۹114430001000۹22 کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹6033000100۹412 شماره  4-رای 
مربوط به شکرعلی قنبری فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 164/42 مترمربع 
پلاک شماره 10۹۸3 الی 10۹۸5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 
شماره 17223 مورخ 13۹7/02/03 دفترخانه ۸7 قم و اقرارنامه اصلاحی 2۸5۸7 مورخ 13۹۹/07/22 

دفترخانه ۸7 قم)م الف۸501(
 13۹۹1144300010002۸۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹6033000100۹۸6۹ شماره  5-رای 
مربوط به رضا نادری فرزند حبیب در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت 1۸۹۹/2۸ مترمربع پلاک شماره 
111۹۸/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 65 

صفحه 3۹3 به موجب سند قطعی 5023۸ مورخ 60/07/23 دفترخانه 6 قم)م الف۸502(
6-رای شما13۹۹6033000100۸44۹ مربوط به پرونده کلاسه 13۹۸114430001001570 مربوط 
به سید مجتبی هاشمی نژاد فرزند سید اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 21۹/3۸ 
مترمربع پلاک شماره ۹42۸/3 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 2۸6 صفحات 163 و 172 و 17۸ به موجب سند قطعی 30431 و 30432 و 30433 

مورخ 13۹۸/03/2۹ دفترخانه 55 قم)م الف۸503(
 13۹۹114430001001170 کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹6033000100۹۸01 شماره  7-رای 
مربوط به اکرم حمزه ئی فرزند مصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹7/70 مترمربع پلاک 
شماره 11144اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 56142 مورخ 

۹۹/03/0۸ دفترخانه 2۹ قم )م الف۸504(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۰9/3۰
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/۱۰/۱6
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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دیدار فینال لیگ قهرمانان آسیا بین تیم های پرسپولیس ایران و اولسان هیوندای 
کره جنوبی با برتری دو بر یک نماینده کره به اتمام رسید و پرسپولیس در عین 

شایستگی از رسیدن به جام قهرمانی بازماند. 
به گزارش ایرنا؛ دیدار نهایی لیگ قهرمانان آسیا عصردیروزبین تیم های پرسپولیس 
ایران و اولسان کره جنوبی در ورزشگاه »الجنوب« شهر دوحه پایتخت قطر برگزار شد. 
با تصمیم کمیته برگزاری، تعدادی از هواداران تیم ها اجازه حضور در ورزشگاه را پیدا 

کردند.
پرسپولیس در عین شایستگی با دو پنالتی که با VAR گرفته شد نتیجه را واگذار 

کرد. همچنین پیک پنالتی روی نوراللهی در دقایق پایانی هم گرفته نشد.
پرسپولیس به عنوان قهرمان غرب آسیا و اولسان هم به عنوان تیم برتر منطقه شرق 

قاره کهن به دیدار پایانی لیگ قهرمانان آسیا راه یافتند.
قضاوت این دیدار را »عبدالرحمان جاسم« قطری برعهده داشت.

بازی در حالی آغاز شد که نماینده ایران، »عیسی آل کثیر«، »وحید امیری« و 
»احسان پهلوان« را در اختیار نداشت.

این دیدار با حمالت اولسان آغاز شد و پرسپولیس با اتخاذ روشی تدافعی در پی 
ضد حملات بود.

با گذشت دقایقی پرسپولیس با رد و بدل کردن توپ در میانه میدان، خود را به 
دروازه حریف نزدیک کرد.

در دقیقه نهم اولسان در آستانه گلزنی قرار گرفت که ضربه »یون بیت گارام« به تیرک 
دروازه برخورد کرد.

در دقیقه 13 کار تیمی بازیکنان پرسپولیس و شوت »احمد نوراللهی« به مدافع 
حریف برخورد کرد و با اختلاف اندکی بیرون رفت.

دروازه  روی  از  خطرناکی  شکل  به  نگرائو«   »جونیور  سر  ضربه   17 دقیقه  در 
پرسپولیس رد شد.

بازیکنان اولسان با پاس های متعدد و شوت از پشت محوطه جریمه و ارسال های 
بلند، بارها دروازه نماینده ایران را تهدید کردند.

از  استفاده  و  بازی  سرعت  گرفتن  با  گل محمدی«  »یحیی  شاگردان  سپس، 
جناحین سعی برای ایجاد موقعیت گلزنی داشتند.

در دقیقه 45 »مهدی عبدی«  با توپ ربایی از مدافعان اولسان و ضربه ای مناسب 
توپ را به تور دروازه نماینده کره جنوبی دوخت.

در وقت های تلف شده نیمه نخست با استفاده از کمک دار ویدئویی برای اولسان 
پنالتی گرفته شد.

»جونیور« برزیلی پشت توپ ایستاد که ضربه او را »حامد لک« مهار کرداما توپ 
برگشتی را همین بازیکن به گل تساوی تبدیل کرد.

پرسپولیس نیمه دوم را شجاعانه تر آغاز کرد و بازی را در زمین حریف ادامه داد.
در دقیقه 54 »مهدی شیری«  با بی دقتی توپ را با دست کنترل کرد تا بازهم 

اولسان صاحب پنالتی شود.
با  را  تا پرسپولیس بازی برده  پنالتی گلزنی کرد  از روی نقطه  بازهم  »جونیور« 

اشتباهات بچه گانه بازیکنانش از دست بدهد.
پرسپولیس که همه چیز را از دست رفته می دید در ادامه بازی را تهاجمی دنبال کرد 

تا شاید نتیجه را برگرداند.
در دقیقه 73 »آرمان رمضانی« به جای »مهدی شیری« به میدان آمد تا شاید او 

تیمش را نجات دهد.
در دقیقه ۸2 نورالهی با خطای مدافع اولسان سرنگون شد و داور اعتقادی به 

پنالتی نداشت.
در نهایت این دیدار با برتری دو بر یک اولسان به اتمام رسید و نماینده ایران بازهم از 

فتح لیگ قهرمانان آسیا بازماند.
»اینفانتینیو« ریس فیفا، »شیخ سلمان« رییس کنفدراسیون فوتبال آسیا و »مسعود 

سلطانی فر« وزیر ورزش ایران از میهمان ویژه این دیدار بودند.
ترکیب پرسپولیس

آقایی،  زادگان، سیدجلال حسینی، سعید  حامد لک، محمدحسین کنعانی  
مهدی شیری)آرمان رمضانی(، میلاد سرلک، احمد نوراللهی، امید عالیشاه )علی 

شجاعی(، سیامک نعمتی، بشار رسن و مهدی عبدی
ترکیب اولسان

هوک جو سو، داوه بولتیوس، پارک جو هو، کیم این سونگ، سین جین هو، جونیور 
نگرائو، یون بیت گارام، وون دو جائه، کیم تائه هوان، کیم کی هی و لی چونگ یونگ

گل محمدی: دو گل به اولسان تقدیم کردیم
سرمربی پرسپولیس می گوید فکر نمی کردند که به این شکل گل بخورند. 

یحیی گل محمدی، در نشست خبری پس از فینال لیگ قهرمانان آسیا و نایب 
قهرمانی این تیم در این رقابت ها اظهار کرد: ما وقتی نتیجه را واگذار کردیم که در 
صحنه های تاثیر گذار گل خوردیم. ما از هر راهی فکر می کردیم گل بخوریم به جز 

مواردی که اتفاق افتاد. ما گل ها را به حریف تقدیم کردیم.
 عبدی:  ای کاش با گل من پرسپولیس قهرمان آسیا می شد

مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس گفت: ای کاش پرسپولیس با گل من می توانست 
فینال لیگ قهرمانان آسیا را ببرد و با قهرمانی در آسیا هواداران را خوشحال می 
کردیم.  مهدی عبدی پس از نایب قهرمانی پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا در 
خصوص شکست پرسپولیس در این دیدار گفت: از هواداران عذرخواهی می کنم 
که نتوانستیم آنها را با قهرمانی خود خوشحال کنیم و بابت این مساله بسیار ناراحت 
هستم. وی در خصوص گلزنی خود در فینال لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: با 
تلاش بچه ها یک گل در این مسابقه به ثمر رساندم که متاسفانه فایده ای نداشت 

و بازنده این بازی بودیم.
 رسن: به هدفمان نرسیدیم

هافبک عراقی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هدفمان این بود که قهرمان شویم اما 
متاسفانه روی 2 پنالتی گل خوردیم و بازی را از دست دادیم. 

»بشار رسن« پس از شکست دو بر یک پرسپولیس برابر اولسان هیوندا کره جنوبی 
در فینال لیگ قهرمانان آسیا، اظهار داشت:  ابتدا باید حریف به خاطر این قهرمانی 
تبریک بگویم. در این دیدار ما تلاشمان را کردیم تا اولین قهرمانی پرسپولیس در آسیا 
را رقم بزنیم اما این اتفاق رخ نداد. وی افزود: در این دیدار عملکرد خوبی داشتیم اما 
حریف 2 گل از روی نقطه پنالتی به ثمر رساند. متاسفانه نتوانستیم به هدفمان که 
برد بود برسیم. هافبک عراقی تیم فوتبال پرسپولیس خاطرنشان کرد: از فدراسیون 
فوتبال قطر به خاطر میزبانی در شرایط کرونایی تشکر می کنم چرا که به نظرم هیچ 

کشوری نمی توانست مانند قطر به این نحو میزبان باشد.

VAR قهرمانی را از سرخ ها گرفت؛

پرسپولیس نایب قهرمان آسیا شد
حسین شمس : 

قم استعدادهای فراوانی
 درزمینه فوتسال دارد

عضو کمیته فنی و توسعه فوتسال کشور گفت: در استان قم فوتسالیست های 
بسیار زیادی وجود دارند که استعدادهای فراوانی هم در بین این فوتسالیست ها 

هستند.
حسین شمس در گفت وگویی اظهارداشت : به اعتقاد من استان قم در کشور جزو 
دو یا سه استانی است که می تواند قطب و مهد بازیکن پروری باشد به دلیل اینکه 
تعداد فوتسالیست های این شهر به صورت باورنکردنی زیاد هستند، این موضوع را به 
راحتی در ماه مبارک رمضان می توان از نزدیک دید که در رده های سنی مختلف تیم 
های بسیاری در جام های مختلف با یکدیگر به رقابت می پردازند و تا آخرین روزهای 

ماه رمضان این بازی ها ادامه دارند.
وی افزود: مشکل اصلی استان قم نبود اسپانسر قوی در این استان است مشکلی 
که در اصفهان و یا تبریز وجود ندارد؛ هر ساله اسپانسر جدیدی پیدا می شود و برای 
یک یا دوسال به صورت محدود تیمداری می کند ولی با وجود مشکلات و عدم 

حمایت مسئولان از اسپانسرینگ کناره گیری می کنند.
عضو کمیته فنی و توسعه فوتسال کشور ادامه داد: برای حل این مشکل مسئولان 
استانی باید از اسپانسرها حمایت کنند و با دادن امتیازهای مختلف از جمله معافیت 
های مالیاتی، اختصاص وام های مختلف و دیگر روش ها اسپانسر را دلگرم کنند تا در 

ورزش و فوتسال استان قم سرمایه گذاری صورت بگیرد.
وی افزود: اگر مشکل اسپانسرینگ در استان قم حل شود و این استان با در 
اختیار گرفتن بازیکنان بومی خود که در تیم های سایر شهرها بازی می کنند از جمله 
علی اصغرحسن زاده، قاسم عروجی، علیرضاوفایی و سعید تقی زاده می تواند از 

مدعیان اصلی قهرمانی در لیگ برتر شود.
راه حل تثبیت قدرت فوتسال کشور در جهان 

شمس در خصوص راه حل تثبیت قدرت فوتسال کشور در جهان که یکی از مزیت 
های ورزش کشورمان محسوب می شود اظهار کرد: برای تثبیت قدرت فوتسال 
کشورمان در جهان تنها یک راه حل وجود دارد که سالیان سال است داریم می گوییم 

ولی کسی به آن توجهی ندارد آن هم جداسازی فوتسال از فوتبال است.
وی افزود: فوتسال کشور باید فدراسیون مستقل از فوتبال داشته باشد و ما باید 
بازاریابی، مسابقات و کمیته انضباطی جداگانه ای برای فوتسال داشته  داوری، 
باشیم؛ تازمانی که فوتسال زیر نظر فوتبال باشد برادر بزرگتر اجازه نمی دهد پول به 

برادر کوچکتر یعنی فوتسال برسد.
تمام سطوح  در  فوتبال  بالای  دلیل محبوبیت  به  داد:  ادامه  شمس همچنین 
مجلس، دولت و دیگر ارکان دولتی اجازه داده نمی شود که پول از افرادی مثل 

کیروش یا ویلموتس به فوتسالی ها برسد و همیشه فوتبال در اولویت قراردارد.
وی افزود: چهار سال است که پاداش بانوان و آقایان  فوتسالیست که قهرمانی 
فوتسال آسیا را به ارمغان آوردند پرداخت نشده و برای هیچ کس اهمیتی ندارد ولی 
در جام ملت های فوتبال که سال گذشته برگزار شد معاون وزیر ورزش با چمدان پول 
به اردوی فوتبالی ها رفت و پاداش گزافی بابت برد تیم هایی مثل یمن، ویتنام و عمان 
به آن ها پرداخت کرد در حالی که پاداش فوتسالیست های ما که مقام سومی جام 

جهانی را کسب کردند هنوز پرداخت نشده است.
شمس در رابطه با نسل جدید فوتسال کشور تصریح کرد: قطعا نسل جدید فوتسال 
با نسل قبلی برابری می کند و حتی در برخی موارد از گذشته نیز بهتر هستند؛ در 
نسل جدید استعدادهای فراوانی همچون علی اصغر حسن زاده و مهدی جاوید به 
خوبی جای بزرگانی چون وحیدشمسایی و محمدرضاحیدریان را پر کرده اند و تقریبا 
در تمامی پست ها نفراتی در کشور ما وجود دارندکه از نظر استعداد در جهان کم 

نظیر هستند.
وی افزود: قهرمانی تیم های ملی جوانان، دانش آموزی و دانشجویی ما در آسیا و 
جهان نشانگر این موضوع هستند که کشور ما در نسل جدید اصلا مشکل استعداد 

را نخواهد داشت.
عضو کمیته فنی و توسعه فوتسال کشور بیان کرد: در حال حاضر مربیان جوانی در 
کشور روی کار آمده اند که از قدیمی ها به مراتب بهتر هستند چرا که با بهره گیری 
از فضای مجازی تمرینات و تاکتیک های روز دنیا را زیر نظر دارند و این تمرینات را 
برای تیم های خود برگزار می کنند و به نظر من در این زمینه از دنیا عقب نمانده ایم.

وی افزود: وبیناری که توسط AFC چند روز گذشته در کشور برگزار شد نشانگر 
سطح بالای مربیان کشور است و جایگزینی خوب نسل جدید برای هدایت فوتسال 

کشور را نشان داد.
شمس در پایان گفت: متاسفانه در زمینه شناخته شدن مربیان ایرانی در سطح 
آسیا و جهان ضعیف عمل کرده ایم و مربی شناخته شده در سطح آسیایی و جهانی 
کمتر در کشور وجود دارد اما با از بین رفتن ویروس کرونا و عادی شدن برگزاری 
مسابقات فوتسال در جهان مربیان زیادی از کشور می توانند در سطح آسیایی و 

جهانی موفقیت های گوناگون کسب کنند.

در لیگ نوجوانان باشگاه های کشور؛

حریفان »افشید قم« با قرعه کشی
 مشخص شدند

فوتبالیست های نوجوان »افشید قم« حریفان خود را در فصل پیش روی لیگ 
قهرمانی نوجوانان کشور شناختند.

تیم نوجوانان »افشید قم« با قرعه کشی حریفان خود را در مسابقات فوتبال لیگ 
نوجوانان باشگاه های کشور شناخت.

نوجوانان »افشید قم« در گروه سوم این رقابت ها با تیم های سپاهان اصفهان، ذوب 
آهن اصفهان، عقاب زاگرس کرمانشاه و مقاومت تهران همگروه شد.

نوجوانان  قهرمانی  لیگ  مسابقات  برگزاری،  مسئولان  قبلی  اعلام  اساس  بر 
باشگاه های کشور از نیمه اول دی ماه آغاز می شود و تیم ها به صورت رفت و برگشت 

با هم روبرو می شود.
این رقابت ها با شرکت 5 تیم در 6 گروه برگزار خواهد شد و در پایان مرحله نخست 

دو تیم برتر هر گروه به مرحله بعد صعود می کنند.
نماینده قم امیدوار است تا امسال به مراحل بالا در این رقابت ها صعود کند.

بازیکن تیم بسکتبال شیمیدر قم گفت: بعد از مدت ها تمرین الان دیگر وقت بازی کردن است و با آمادگی بالای روحی و جسمی 
به میدان می رویم.

نوید خواجه زاده اظهار کرد: از نظر جسمانی صد در صد آماده ام، وضعیت تیم و دیگر بازیکنان ما هم خوب است، در کل شرایط 
مطلوبی داریم و منتظریم بازی  های شیمیدر زودتر آغاز شود.

وی از انگیزه بالای بازیکنان تیم شیمیدر برای درخشش در ادامه بازی های این فصل لیگ برتر خبر داد و افزود: سابقه شیمیدر 
نشان می دهد که همیشه جزو مدعیان قهرمانی بوده، امسال هم همین طور است و با تمام وجود برای رسیدن به قهرمانی 

می جنگیم.
بازیکن تیم بسکتبال شیمیدر قم که از ۹ سالگی فعالیت در این رشته را آغاز کرده و از 16 سالگی در لیگ حضور دارد، در ادامه 
بیان کرد: بعد از بازی در ثامن مشهد، آویژه صنعت، سه سال حضور در مهرام و یک فصل بازی در اکسون، امسال به شیمیدر 

آمده ام و تمام سعی ام را برای موفقیت این تیم انجام می دهم.
وی عنوان کرد: به نظر من شیمیدر امکانات بسیار خوبی دارد، در واقع همه زیرساخت های لازم برای پیشرفت در این تیم فراهم 
است، به همین دلیل جزو باشگاه های خوب بسکتبال ایران محسوب می شود و هیچ وقت به عنوان یک تیم معمولی وارد لیگ برتر 
نمی شود، بلکه همیشه یک تیم مدعی است. خواجه زاده از هم تیمی هایش قدردانی کرد و گفت: خوشحالم در تیمی هستم که 
مجموعه ای از بازیکنان شاخص بسکتبال ایران است، همه با روحیه و یکدل برای موفقیت تیم تلاش می کنند و احساس می کنم 

بازی کردن کنار آنها برای من یک تجربه بزرگ است.
وی در پایان اظهار کرد: از مجموعه شیمیدر که برای موفقیت این تیم تلاش می کنند تشکر می کنم و امیدوارم با نتایج خوب در 

لیگ زحمات آنها را جبران کنیم.

تیم رعد پدافند هوایی قم با تداوم روند پیروزی های خود در لیگ برتر بدمینتون مردان باشگاه های کشور عنوان قهرمانی 
نیم فصل را به خود اختصاص داد.

برپایه این گزارش ، تیم مردان رعد پدافند هوایی قم در آخرین مسابقه خود از دور رفت فصل 13۹۹ لیگ برتر بدمینتون 
باشگاه های کشور به مصاف تیم ذوب روی صبای زنجان رفت و همچون چهار رقیب دیگر خود در این رقابت ها، حریف 

زنجانی را با اقتدار از پیش رو برداشت و قهرمان نیم فصل شد.
این در حالی است که لیگ برتر بدمینتون به دلیل مشکلات ناشی از شیوع ویروس کرونا بیش از دو ماه تعطیل بود و بعد 
از برگزاری چهار هفته مسابقات نیم فصل نخست، سرانجام رقابت های هفته پایانی دور رفت برگزار شد و تیم رعد پدافند 

هوایی قم بدون شکست در جایگاه نخست جدول موقعیت خود را تحکیم بخشید.
مسابقات هفته پنجم در شهرهای زنجان، اردکان و شهر بابک به انجام رسید و با پیروزی تیم های شهرداری شهر بابک، 
رعد پدافند هوایی قم و صنایع اردکان همراه بود، در شرایطی که شاگردان محمدرضا مطیع در تیم رعد قم میهمان 

نماینده زنجان بودند و با نتیجه قاطع چهار بر یک حریف خود را شکست دادند.
در سایر مسابقات این هفته تیم شهرداری شهر بابک با نتیجه سه بر دو از سد دانشگاه یزد گذشت و تیم صنایع اردکان نیز 
در خانه خود با حساب چهار بر یک فولاد مبارکه سپاهان را برد تا عنوان قهرمانی نیم فصل به نماینده قم اختصاص یافته و 

تیم ها بلافاصله آماده انجام بازی های دور برگشت شوند.
در حالی که مسابقات این فصل لیگ برتر بدمینتون با عنوان جام خلیج فارس و به شکل رفت و برگشت در10 هفته برگزار 
می شود، شاگردان محمدرضا مطیع در تیم رعد پدافند هوایی قم باید نخستین بازی خود از نیم فصل دوم را در میهمانی 

تیم بدمینتون دانشگاه یزد برگزار کنند.

بازیکن تیم بسکتبال شیمیدر قم :

با تمام وجود برای قهرمانی شیمیدر می جنگیم
با تداوم روند پیروزی های خود در لیگ برتر :

رعد قم قهرمان نیم فصل لیگ برتر بدمینتون شد

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم پایان آذر را آخرین 
فرصت برای نام نویسی دریافت تسهیلات کرونایی ورزش 

استان اعلام کرد.
رسول منعم با اشاره به ثبت نام 120 باشگاه خصوصی و 
دولتی استان در طرح دریافت تسهیلات کرونایی گفت: 
باشگاه های ورزشی تا پایان آذر فرصت دارند تا در سامانه 
وزارت ورزش و جوانان برای دریافت این تسهیلات ثبت نام 

کنند.

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم افزود: متقاضیان با 
مراجعه به سامانه میز خدمت الکترونیکی وزارت ورزش و 

جوانان نام نویسی کنند. 
منعم با اشاره به تقسیم بندی گروه ۸ گانه اماکن ورزشی 
برای دریافت این تسهیلات افزود: بالاترین سهم اختصاص 
و  میلیون  تا ۹60  منظوره  چند  آبی  ورزش های  به  یافته 
کمترین برای گروه شغلی 4 و باشگاه های ورزشی به مبلغ 

۸0 میلیون تومان است.

وی سود تسهیلات را 12 درصد عنوان کرد و افزود: این 
مرحله از تسهیلات با تنفس 6 ماهه و زمان آغاز پرداخت 
اقساط از خرداد 1400 است. مدیر کل ورزش و جوانان 
استان قم افزود: اشخاصی که در مرحله قبل از تسهیلات 
کرونایی بهره مند شده اند در صورت نیاز مجدد می توانند 
از ما به التفاوت مبلغ درخواستی بهره مند شوند.  منعم 
در  استان  ورزش  فعالان  به  شده  پرداخت  تسهیلات 
روز های کرونایی را 43 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: در 

مرحله قبلی 200 باشگاه و 150 مربی موفق به دریافت 
این تسهیلات شدند. وی باشگاه های تحت پوشش اداره 
کل ورزش و جوانان استان را 377 باشگاه اعلام کرد که 
از این تعداد 51 هزار ورزشکار سازمان یافته و حدود 220 
هزار ورزشکار غیر سازمان یافته در استان مشغول فعالیت 
کرد:  تاکید  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل  هستند. 
کرونا  دلیل  به  ناجی غریق  و  مربی  قم 5 هزار  استان  در 

مشاغلشان دچار آسیب شد.

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم خبرداد
پایان آذر آخرین فرصت برای نام نویسی تسهیلات کرونایی 

سرمربی اسبق تیم ملی و باشگاه پرسپولیس پس از کس عنوان نایب قهرمانی 
سرخپوشان در لیگ قهرمانان آسیا گفت: داور مقداری به ما کم لطفی کرد اما 
شکست برابر اولسان کره جنوبی چیزی از ارزش های پرسپولیس کم نمی کند و 

نایب قهرمانی در آسیا کمتر از قهرمانی نیست. 
»علی پروین« روز شنبه در گفت وگویی درباره شکست 2 بر پرسپولیس برابر 
اولسان کره جنوبی در فینال لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: پرسپولیس با 
»یحیی گل محمدی« به فینال لیگ قهرمانان صعود کرد و این یک افتخار بزرگ 
است. امیدوارم از مربیان با دانش خارجی به بهترین شکل ممکن استفاده شود.  

وی با اشاره به تلاش بازیکنان تیم فوتبال پرسپولیس در نیمه نخست این بازی 
عنوان کرد: پرسپولیس بازی را کنترل کرد و توانست از زیر فشار تیم کره ای خارج 
شود و به گل هم رسید. این نشان می دهد پرسپولیس توانایی زیادی را دارد و می 

توانست عنوان قهرمانی را از آن خود کند.  
سرمربی اسبق تیم ملی در ادامه با اشاره به اهمیت این بازی برای فوتبال ایران 
گفت: بدون شک اگر استقلال هم در فینال بود از آن حمایت می کردم. این یک 

بازی ملی است و به توسعه فوتبال ایران کمک خواهد کرد.
اسطوره فوتبال ایران در ابتدای حضور خود در برنامه فوتبال برتر پیراهن شماره 
هفت که سالیان زیادی بر تن او بود به عیسی آل کثیر مهاجم سرخپوشان تقدیم 

کرد و گفت: امیدوارم عیسی با این پیراهن آقای گل شود.
وی پس از شکست پرسپولیس برابر اولسان یادآور شد: این شکست چیزی از 
ارزش های بازیکنان کم نمی کند. به تیم ما مقداری کم لطفی کردند. حامد لک 

می توانست پنالتی اول را بگیرد. بازیکنان جدا جدا بودند و باید از کناره ها بیشتر 
سانت می کردند.

پروین عنوان کرد: دم بازیکنان پرسپولیس گرم که تا اینجا آمدند و امیدوارم در 
لیگ امسال هم قهرمان شوند و دوباره به فینال آسیا برسیم.

وی درخصوص داوری این دیدار گفت: به نظرم داوری مقداری سمت اولسان 
بود و در خصوص پنالتی اول داور مقداری سختگیرانه برخورد کرد. در ضمن دست 
یحیی هم خالی شد و هیچ کسی را در خط حمله نداشت. مهدی شیری به عنوان 
یک دفاع با تجربه نباید این گونه باشد. وقتی دو گل، اولسان به پرسپولیس از روی 
نقطه پنالتی بدست آمد، نشان می دهد که پرسپولیس دفاع خوبی دارد. اگر لک 

پنالتی را می گرفت گل دوم را هم نمی خوردیم.
به مهدی شیری توهین نکنید

 اسطوره فوتبال ایران عنوان کرد: فوتبال همین است و وقتی زمین و زمان را بهم 
بدوزیم باز هم نمی بریم. 50 درصد فوتبال شانس است. باید دست به دست هم 
دهیم تا پرسپولیس و دیگر تیم ها قوی شوند و تیم ملی قدرتمندی داشته باشیم 
تا در جام جهانی خوش بدرخشد. پروین در خصوص اشتباه مهدی شیری در 
دادن پنالتی دوم به اولسان هیوندای تاکید کرد: او اشتباه کرد. نباید وقتی دفاع در 
محوطه جریمه حضور دارد چنین اشتباهی کند. او باید حواس خود را جمع کند 
اما باید بگویم این کاملًا طبیعی است. فوتبال با همین اشتباهات معنا دارد. مگر 
گلی که در همین بازی از سوی مهدی عبدی زده شد چگونه بود؟! دفاع اولسان 
اشتباه کرد و ما گل زدیم. پروین در این باره افزود: خواهش می کنم هواداران و 

مردم در فضای مجازی به مهدی شیری حمله نکنند. این بزرگترین اشتباه است. 
نباید به او توهین شود. واقعاً فراموش نکنیم پرسپولیس چقدر تلاش کرد که 
توانست به این موفقیت برسد. وی یادآور شد: پرسپولیس می تواند امسال لیگ 

برتر را بگیرد و سال آینده هم برای آسیا بجنگد.

علی پروین:

 نایب قهرمانی در آسیا کمتر از قهرمانی نیست
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استاد دانشگاه شهید بهشتی تاکید کرد: خروج از لیست 
سیاه FATF ممکن است موجب رفع کامل تحریم ها علیه 
ایران نشود، اما باقی ماندن در آن قطعا یک نوع خودتحریمی 

است که می تواند اثر تحریم ها علیه ایران را دو چندان کند.
»علی بیگدلی« در گفت وگو با ، با اشاره به موافقت رهبری 
مجمع  در   FATF لوایح  بررسی  زمان  تمدید  با  انقلاب 
لایحه  دو  مجدد  بررسی  گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص 
پیوستن ایران به کنوانسیون های پالرمو و CFT در شرایطی 
تشخیص  مجمع  در  لایحه  دو  این  بررسی  زمان  که  است 
مصلحت نظام به پایان رسیده بود و به دلیل عدم موافقت 
رسمی ایران و عضو نشدن در آنها، ایران مجدد در لیست 
سیاه FATF قرار گرفته بود، گامی مثبت به شمار می رود و 
اکنون این امید ایجاد شده که ایران به دو کنوانسیون پالرمو 

و سی اف تی بپیوندد.
کنوانسیون ها فقط  دو  این  که  باشد  یادمان  افزود:   وی 
مختص به ایران نیست و تقریبا تمام کشورها دنیا عضو آن 
شده اند و ضروری است با پیوستن به این دو کنوانسیون، 
زمینه کاهش هزینه های غیرضروری در مراودات اقتصادی را 

در عرصه بین المللی کاهش دهیم.
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه با 
عضویت ایران در FATF راه حل و فصل مشکلات بانکی 
باز می شود، تصریح کرد: یکی از مهمترین مسائلی که 
شدن  قفل  شده،  کنونی  اقتصادی  شرایط  بروز  موجب 
همکاری های بین بانک های ایران با نهادهای مالی و بانکی 
دنیا است. بخشی از این قفل شدن به خاطر تحریم های 
آمریکا است اما مهمترین علت را باید عضو نبودن ایران در 

FATF دانست.
برای مبادلات مالی نیاز به پیوستن به FATF داریم

بیگدلی ادامه داد: FATF نهادی است که برای مقابله با 
پولشویی و مبارزه با تامین مالی گروه های تروریستی ایجاد 
شده است. این نهاد استانداردهای مشخص و یکسانی را 
برای مقابله با تروریسم وضع کرده  است و  به هر حال عدم 
عضویت در آن، به معنای حمایت از پولشویی و تروریسم 
 FATF ایران در لیست سیاه با یادآوری حضور  است. وی 
 FATF خاطرنشان کرد: قرار گرفتن ایران در لیست سیاه
موجب شده تا هیچ بانک و نهاد مالی تمایلی به همکاری و 
مبادلات پولی با ایران نداشته باشد و ایران برای انجام مبادله 
بانکی حتی با کشورهایی نظیر روسیه و چین یا کشورهای 

همسایه مانند عراق با مشکل روبه رو باشد.
 خروج از لیست سیاه امیدها برای دریافت 

مطالبات را افزایش می دهد
این استاد دانشگاه شهید بهشتی با بیان اینکه با خروج از 
لیست سیاه FATF می توان امیدوار به دریافت مطالبات مان 
از کشورهایی مانند عراق و کره جنوبی باشیم، ابراز داشت: 
خروج از لیست سیاه FATF موجب رفع تحریم ها علیه ایران 
نمی شود اما باقی ماندن در آن قطعا یک نوع خودتحریمی 
است که می تواند اثر تحریم ها علیه ایران را دو چندان کند. 
انجام  و  بانکی  همکاری های  راه  شدن  باز  برای  بنابراین 

مبادلات مالی نیاز داریم به FATF بپیوندیم.
بیگدلی با تاکید بر اینکه عاقبت راهی که با عدم پیوستن 
ایران به FATF شروع شده، تبدیل شدن ایران به کشوری 
باید انتخاب کنیم  مانند کره شمالی است، بیان کرد: ما 

که آیا می خواهیم با کشورهای مختلف دنیا مبادله آزادانه 
مالی داشته باشیم یا خیر، آیا می خواهیم کالاهای خود را 
فروخته و پول آن را دریافت کنیم، آیا می خواهیم از کشورها 
و شرکت های مختلف خارجی کالاهایی نظیر واکسن کرونا 
را بخریم یا خیر. اگر پاسخ به این سوالات مثبت است، باید 

عضو FATF شویم.
برای خرید واکسن کرونا باید عضو FATF شویم

وی افزود: من فکر می کنم با دستوری که رهبری داده و 
موافقتی که ایشان با درخواست دولت برای بررسی لوایح 
FATF در مجمع تشخیص مصلحت داشتند، راه پیوستن 
ایران به FATF نسبت به گذشته هموارتر شده است اما نباید 

این مسئله به تاخیر بیفتد.
شکست  تاثیر  درباره  بین الملل  مسائل  کارشناس  این 
ترامپ و احتمال بازگشت آمریکا به برجام بر بررسی مجدد 
لوایح FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام هم یادآور 
می شود  موجب  و  بوده  تاثیرگذار  موضوع  این  قطعا  شد: 
لوایح FATF با نگاه مثبت تری در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام مورد بررسی قرار گیرد. به هر حال در دوره قبلی، لوایح 
FATF در شرایطی مورد بررسی قرار می گرفتند که آمریکا 
از برجام خارج شده بود و دولت ترامپ نیز هر روز تحریم 

جدیدی را علیه ایران اعمال می کرد.
بیگدلی با بیان اینکه باید متوجه باشیم که شرایط نسبت 
به گذشته متفاوت شده است، عنوان کرد: باید در عرصه 
سیاست خارجی رفتاری معقولانه و مبتنی بر منافع ملی 
در  و  باشیم  داشته  بین المللی  روابط  و  حقوق  براساس  و 
سیاست داخلی نیز سنجیده عمل کنیم. این مسئله ضرورت 

و  داخلی  سیاست  در  استراتژی هایمان  در  را  اصلاحاتی 
نگاه  باشد  یادمان  اینکه  بیان  با  را می طلبد. وی  خارجی 
سیاسی و نه حقوقی و فنی به FATF در دوره قبل چگونه 
موجب قفل شدن روابط بانکی شد، گفت: قفل شدن روابط 
بانکی موجب شده بود تا روسیه و چین هم به این بهانه 
همکاری چندانی با ایران نداشته باشند و حساب ایرانیان 
مقیم چین و حتی تجار و دانشجویانی که سال ها است در 
آن کشور حضور دارند، بسته شده و برای آنها مشکلاتی ایجاد 
این موضوع موجب شد  افزود:  این استاد دانشگاه  شود. 
ایران نتواند مطالبات خود را از کشورهایی مانند کره جنوبی، 
چین، هند و عراق و... دریافت کند. بنابراین برای رفع این 
مشکل و حل مشکلاتی که بر سر راه موضوعاتی مانند خرید 

واکسن کرونا وجود دارد، باید در FATF عضو شویم.  

بیگدلی کارشناس مسائل بین الملل:
باقی ماندن در لیست سیاه FATF اثر تحریم ها علیه ایران را دوچندان می کند

جریمه افتراهای پرهزینه برخی از سیاسیون چیست؟

یک بام و دو هوای رسیدگی به 
دروغگویی های سیاسی

مجازات دروغگویی و افترا زدن برخی سیاسیون در رسانه ها و شبکه های 
واقعیت دیده  آنچه که در  اما  قانون مشخص است  بر اساس  اجتماعی 

می شود سیاست یک بام و دو هوا در رسیدگی به این جرایم است.
به گزارش ایرناپلاس، فضای سیاسی کشورها همیشه به دلیل رقابت های 
سیاسی شاهد اتهام زنی ها، افتراها و صحبت های غیراخلاقی بوده است. 
این ماجرا در کشور ما نیز همواره وجود داشته و جناح های مختلف سیاسی 

بارها رقبای خود را به باد انتقاد گرفته اند.
گرچه در این میان وزنه انتقادهای برخی از سیاسیون که البته می توان آن 
را افترا نامید سنگین تر است. اما آنچه در این میان خطرناک به نظر می رسد 
تخریب شخصیت های سیاسی و عالی رتبه کشور توسط افرادی منتسب 
به برخی جریانات خاص است که البته گویا از حمایت های نامحسوسی از 

سوی برخی نهادها نیز برخوردارند. 
و شبکه های  رسانه ها  در  آنها  افراطی  اظهارنظرهای  گاه  که  به طوری 
اجتماعی که با اتهام زنی های مستقیم همراه است حواشی و البته هزینه های 
بسیاری را برای افراد و حتی کشور ایجاد می کند. این در حالیست که اگر 
به  باشند  افراد داشته  این  افراد چنین اظهارنظرهایی درباره  این  رقبای 

سرعت مورد پیگیری و اعمال قانون قرار می گیرند.
همین موضوع باعث مطرح شدن این سوال از سوی برخی شده است که 
جریمه افتراهای پرهزینه برخی از سیاسیون چیست و چرا با وجود تکرار این 
افتراها از سوی آنها، فضا همچنان برای اظهارنظرهای جنجالی آنها فراهم 

است.
پرسشی که در طول سال های مختلف بی پاسخ مانده است و قوه قضاییه 
پاسخ های  همواره  جرایمی  چنین  به  رسیدگی  در  مسئول  نهادهای  و 

ضدونقیضی به آن داده اند.
در این میان، کارشناسان و صاحب نظران، پاسخ هایی برای این پرسش 
دارند. آنها می گویند این رفتارها نشانه نوعی انحراف در سیاست ماست که 

اتفاقا همین ماجرا به افزایش این انحراف ها دامن می زند.
در طول یکی دو دهه اخیر برخی از سیاسیون به دلیل نداشتن تخصص 
و سازمان فکری منسجم و حرفه ای با توسل به فرهنگ لمپنیزم سیاسی 
این  کرده اند.  ایجاد  بسیاری  حواشی  و  داشته   جنجالی  اظهارنظرهای 
سیاسیون اغلب در کسوت نماینده مجلس برای خود این حق را قائل شدند 
که بدون در نظر گرفتن شرایط کشور و البته بدون سند و مدرک به مقامات 
دولتی و عالی رتبه کشوری انگ بچسبانند و با صحبت های عوام فریبانه که 
رنگ و بوی انتقاد از فساد و شکاف طبقاتی دارد افکار عمومی را به سمت 

خود و علیه فرد مورد نظر جلب کنند.
برای برخی، هیچ جریمه ای برای دروغ گویی وجود ندارد

محمد علی ساکت حقوقدان و وکیل دادگستری با تائید این نکته که گاه 
هیچ جریمه ای برای دروغ گویی برخی از سیاسیون وجود ندارد به ایرناپلاس 
گفت: افترا و نشر اکاذیب درباره افراد به دو صورت قابل پیگیری است. این 
ماجرا می تواند از طریق شاکی خصوصی اعلام و پیگیری شود. اما از سوی 
دیگر اگر این افترا بستن ها و نشر اکاذیب امنیت عمومی را خدشه دار کند 

مدعی العموم می تواند آن را پیگیری کند. 
براساس ماده 6۹7 از کتاب پنجم قانون مجازات اسلامی، هر کسی به 
وسیله اوراق چاپی یا خطی یا به وسیله درج در روزنامه و جراید یا نطق در 
مجامع یا به هر وسیله دیگر، به کسی امری را صریحاً نسبت دهد یا آن ها را 
منتشر کند که مطابق قانون، آن امر جرم محسوب می شود و نتواند صحت 
آن اسناد را ثابت کند جز در مواردی که موجب حد است به یک ماه تا یک 
سال حبس و تا 74 ضربه شلاق یا یکی از آن ها، حسب مورد محکوم خواهد 

شد.
جرم انگاری توهین و افترا به مسئولان نظام

نمایندگان مجلس، توهین و افترا به مسئولان نظام را جرم سیاسی محسوب 
کردند و 2۹ دیماه ۹4 طرح جرم سیاسی در دستور کار مجلس قرار گرفت 
که پس از صحبت های طراحان، مخالفان و موافقان، کلیات این طرح  که 
شامل 6 ماده است به تصویب رسید که بند یک ماده دوم این قانون، توهین، 
ایراد افترا و نشر اکاذیب نسبت به رئیسان سه قوه،  رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام،  معاونان رئیس جمهوری، وزیران، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی و خبرگان رهبری و اعضای شورای نگهبان را جرم سیاسی می داند. 
همچنین قانون گذار برای فرد توهین کننده از 6 ماه تا دو سال حبس در نظر 

گرفته است.
با سیاست یک بام و دو هوا مواجه ایم

به گفته ساکت، چیزی که متاسفانه باید با دریغ زیاد به آن اشاره کرد این 
است که ما با شرایط یک بام و دو هوا در این ماجرا مواجه ایم. یعنی  ممکن 
است من از فردی شکایت کنم و به شکایت من رسیدگی نشود یا به درستی 
رسیدگی نشود یا دیر رسیدگی شود اما همان شکایت برای فرد دیگری، به 
سرعت رسیدگی شود که این اشکال دارد؛ در واقع اشکال اساسی این ماجرا 

همین است.
ساکت ادامه داد: هر جرمی چه خصوصی و عمومی که اعلام می شود 
قانون،  براساس  و  است  رسیدگی  قابل  مستقل  دادگاه  و  آزاد  فضای  در 

مجازت های مختلفی بسته به شدت جرم وجود دارد.
قانون درباره نشر اکاذیب هم مشخص است و بستگی به شرایط مختلف 
قابل اعمال است. اما موضوع این است که این رسیدگی به جرایم بستگی به 
شرایط و موقعیت افراد دارد در حالی که درست این است که به همه یکسان 
نگریسته شوند اما گاهی نسبت به یک جریان حساسیت بیشتر است و 

سریع به جرایم و اتهامات رسیدگی می شود.
پیامد دور شدن از مبانی اخلاقی در سیاسیون

به گفته ساکت، طبیعی است که وقتی یک نزاع و رقابت از چارچوب و 
مبانی اخلاقی دور شود پیامدهای زیادی خواهد داشت. این یک مساله 
اخلاقی و فرهنگی است. قانون برای این است که اخلاق و امنیت جامعه  
حفظ شود و اگر قرار باشد در یک جا مجریان قانون کوتاه بیایند و در یک 
جای دیگر مته به خشخاش بگذارند این درست نیست و نوعی بداخلاقی 

و کار خلاف است.
»متاسفانه این فرهنگ جا افتاده است که به هر بهانه ای به دیگران انگ 
می زنند و اتفاقا این رفتار سیاسیون می تواند باعث گسترش این فرهنگ 
منفی شود. به همین دلیل، شرایط جامعه باید به سمتی حرکت کند که 
اتفاقا بزرگان کشور، فرهیختگان، مدرسان و سیاسیون از چنین مسائلی 
اجتناب کنند. زیرا آنها نقشی بسیار حیاتی در تخریب یا تعمیر این فرهنگ 

دارند و این یک واقعیتی انکار ناپذیر است.

 سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری امروز با بیان اینکه اختیار تقدیم 
لایحه بودجه بر عهده دولت است از ایراد شورای نگهبان به این لایحه خبر داد و 

گفت: مجلس نمی تواند شاکله بودجه را تغییر دهد.
عباسعلی کدخدایی صبح شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه، روز پرستار 
را تبریک گفت و با گرامیداشت روز پژوهش و شهید مفتح اظهار داشت: یاد و 
خاطره آیت الله یزدی، عضو فقید شورای نگهبان را که از مبارزان قبل از انقلاب 
بود و در پیروزی انقلاب نقش موثری داشت و در عرصه های مختلف از جمله 

شورای نگهبان نقش چشم گیری داشتند، گرامی  می داریم.  
در  فخری زاده،  شهید  ترور  محکومیت  ضمن  نگهبان  شورای  سخنگوی 
تشریح مصوبات شورای نگهبان تصریح کرد: طرح الحاق یک تبصره به قانون 
کلی اجرای اصل 44 را داشتیم. این طرح افزایش سقف سهام سازمان تامین 
اجتماعی بود که چندین در شورا مطرح شده بود. در آخرین اصلاح مجلس، 

عدم مغایرت آن با شرع و قانون اعلام شد.  
کدخدایی درباره طرح جذب ایثارگران خاطرنشان کرد: مجلس تفسیری را 
ارائه کرده بود که بر اساس آن دولت موظف شده بود ایثارگران را به کار بگیرد که 
شورا در نوبت ایراد گرفته بود ولی در آخرین اصلاحیه ایراد آن رفع شد. همچنین 
طرحی ارائه شده بود که دولت مکلف شده بود 40 میلیون تن قیر را در اختیارات 

نهادهای عمرانی قرار دهد که پس از دو نوبت اصلاحات، به تایید رسید.  
وی با بیان اینکه لایحه ایجاد صندوق بیمه همگانی هم در شورای نگهبان هم 
عدم مغایرت اعلام شد، ابراز کرد: مجلس با اصلاح بخشی از این لایحه ایراد 
شورای نگهبان را برطرف کرد. همچنین اصلاح قانون تضمین خرید محصولات 
کشاورزی هم که درباره ساختار جدید تعیین قیمت محصولات قیمت کشاورزی 

بعد از یک نوبت ایراد، در مجلس رفع شد و در شورا عدم مغایرت آن تایید شد.  
عضو حقوقدان شورای نگهبان با بیان اینکه درباره مالیات بر ارزش افزوده، دو 
نوبت اجرای آن تمدید شده بود که عدم مغایرت آن نسبت به قانون اعلام شد، 
عنوان کرد: عدم مغایرت لایحه موافقتنامه همکاری حمل و نقلی بین کشورهای 
دریای خرز هم اعلام شد. همچنین طرحی موسوم به مدرک دوم فرهنگیان در 
شورا مطرح شد که با چهار ایراد مواجه شد که پس از رفع ایرادات عدم مغایرت 

آن اعلام شد.  
کدخدایی با بیان اینکه طرح مالیات بر خانه های خالی ایراداتی داشت که 
در دو نوبت از سوی فقها ایراد گرفته شده که مربوط به حقوق مردم بود، یادآور 
شد:  مجلس این ایراد را برطرف کرد و عدم مغایرت آن با شرع و مجلس اعلام 
شد. همچنین طرح معیشت و الزام دولت به پرداخت یارانه در یک نوبت با ایراد 
روبه رو شد چون منابع آن کافی نبود و ابهامی هم وجود داشت که مقصود از سایر 

دهک ها روشن نشده بود که مجلس رفع ایراد کرد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا دستگاه مختلف می توانند تفسیر خود 
را از قانون داشته باشد، گفت: تفسیر قوانین بر عهده مجلس است و وقتی که 
قانونی به تایید شورای نگهبان می رسد، این انتظار است که همه مسوولان و 
دستگاه های اجرایی  یکصدا قانون را به شکل واحد به اجرا در بیاورند که مشکلی 
نباشد. طبیعتا اگر ابهامی وجود دارد، دولت هم نمی تواند از مجلس درخواست 

تفسیر کند.
انتخابات را طوری برگزار کنیم که به سلامتی مردم آسیبی نرسد

کدخدایی بیان کرد: امسال علاوه بر سلامت انتخابات که وظیفه اصلی است 
و باید صیانت کننده از انتخابات و آراء مردم باشیم، وظیفه دیگری که همه داریم 
سلامت مردم است و باید در این جهت هم همه دستگاه های اجرایی و شورای 

نگهبان همت کنند تا آنجایی که ممکن است براساس پروتکل های بهداشتی، 
انتخابات را به نحوی برگزار کنند که کمترین آسیب به مردم برسد.

سخنگوی شورای نگهبان تصریح کرد: بنابراین در این جهت کارگروهی بین 
شورای نگهبان و وزارت کشور تشکیل شده و هماهنگی در حال صورت گرفتن 
است. لازم است افراد بیشتری را برای سهولت کار بر سر صندوق ها داشته باشیم 

که سرعت کار بالا برود که قطعاً انجام خواهد شد.
وی درباره الکترونیکی شدن انتخابات، گفت: باید زیرساخت ها اجازه دهد و 
وزارت کشور در حال پیگیری است و اگر این زیرساختها فراهم شود، طبیعتا ما 

مخالفتی نخواهیم داشت.
کدخدایی درباره بودجه سال 1400، گفت: نسبت به بودجه هنوز نمی توانم 
چیزی بگویم چرا که همه چیز در حال تغییر است. شنیدم رییس مجلس و 
رییس جمهوری نامه ای در این باره نوشتند. ما نگرانی هایی را درباره بودجه داریم 

و هر سال هم این نگرانی ها را اعلام کردیم.
وی تاکید کرد: بودجه باید بودجه کارآمد، واقعی و منطبق با نیازهای کشور 
باشد و باید همه بخش ها را در بر بگیرد. امسال هم خواهش ما این است که این 

مسائل با دقت بیشتری مورد رسیدگی قرار گیرد.
به گزارش ایرنا ،کدخدایی در پاسخ به سوالی درباره تبلیغات انتخابات گفت: 
یکی از مشکلاتی است که قبلًا هم گفتم و حوزه تبلیغات و اعلام آمادگی دو 
مقوله متفاوت است که باید مرزهای آن روشن شود. بر این اساس ما نمی توانیم 
خیلی صریح اظهار نظر کنیم که آیا اعلام آمادگی افراد به منزله تبلیغات محسوب 
می شود یا خیر. اینها نیازمند قانون است اما اگر مصداق تبلیغات باشد، طبعاً 

تذکر خواهیم داد اما تا الان چیزی گزارش داده نشده است.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال دیگری درباره مصوبه مجلس 
درباره سهام عدالت، گفت: در این جهت مصوبه ای ارسال نشده است. اگر 
مصوبات قبلی باشد یا بحث قانون مالیات بر ارزش افزوده باشد، به زودی نتیجه 

آن را اعلام می کنیم.
کدخدایی در پاسخ به سوال دیگری درباره لایحه مدیریت تعارض منافع، 
گفت: ما می توانیم بگوییم کار خوبی است و می تواند بسیاری از مشکلاتی را که 
در کشور در سطوح مدیریتی مختلف داریم، برطرف کند. شورای نگهبان بعد از 

دریافت مصوبه، درباره آن اعلام نظر می کند.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه اخیرا رئیس 
جمهور در واکنش به اجرای طرح هسته ای مجلس گفت که ما این قانون را بر 
اساس تفسیر خودمان اجرا می کنیم. با توجه اینکه تفسیر قوانین جاری بر عهده 
مجلس است و دولت نباید تفسیر خود رو اجرا کند، آیا سازوکاری برای جلوگیری 
از اقدام رییس جمهوری وجود دارد که اینگونه تخلف از قانون و بدعت گذاری 
جدید صورت نگیرد، گفت: امیدواریم که اینگونه نشود و دولت محترم هم آشنا 

به این مباحث حقوقی هستند و این مطلبی که گفتید امیدواریم محقق نشود.
وی افزود: اما به هر حال مجلس شورای اسلامی، از باب نظارت بر اجرای امور 
و عملکرد دولت می تواند ورود داشته باشد و اقدامات نظارتی خود را انجام دهد.

همه کسانی که رد صلاحیت شدند می توانند در انتخابات ثبت نام کنند
کدخدایی در پاسخ به سوال دیگری درباره اینکه آیا افرادی که رد صلاحیت 
شده بودند می توانند دوباره در انتخابات ثبت نام کنند، طبق قانون همه کسانی 
که رد صلاحیت شدند می توانند در انتخابات ثبت نام کنند. اما اینکه تایید 
می شوند، بستگی به شرایط و پرونده ای دارد که در اختیار شورای نگهبان است.
سخنگوی شورای نگهبان درباره همکاری شورای نگهبان با مجلس برای 

بررسی بودجه با در نظر گرفتن اصلاح ساختار این لایحه، گفت: نمی خواهیم 
به بحث های بین دولت و مجلس ورود کنیم. اما عرض کردیم که قانون بودجه 
ایرادات متعددی دارد. ما ایرادات قانون بودجه را بارها و بارها در سالهای گذشته 

به دولت و مجلس عرض کردیم.
مجلس نمی تواند شاکله بودجه را تغییر دهد

کدخدایی تاکید کرد: البته شورای نگهبان تفسیری در این زمینه دارد و اینکه 
اختیار تقدیم لایحه بودجه بر عهده دولت است. پیرو این تفسیر آورده شده که 
مجلس نمی تواند شاکله بودجه را تغییر دهد و باید تغییراتش به گونه ای باشد 
که شاکله بودجه تغییر نکند لذا اگر این مسئله براساس چارچوب تفسیر شورای 

نگهبان باشد، این شورا ایرادی را به بودجه خواهد گرفت.
سخنگوی شورای نگهبان ضمن ذکر خاطراتی از آیت الله یزدی، گفت: ما 
از او خاطرات زیادی داشتیم و ایشان از مردان بزرگ انقلاب اسلامی بود که در 
پیروزی انقلاب و بعد از آن سهم به سزایی داشت. ایشان همیشه در جلسات 
شورای نگهبان جزو اولین کسانی بودند که حضور داشتند و تا پایان جلسه هم 
می ماندند و اگر جلسات فوق العاده داشتیم هم برای آن جلسات می آمد. همه 
مطالب را در چارچوب نظام اسلامی ارزیابی می کرد و این نگاه یک نگاه ارزشمند 

بود که در شورای نگهبان داشتیم و از آن بهره مند می شدیم.
کدخدایی در پاسخ به سوال دیگری درباره اصلاح قانون انتخابات ریاست 
جمهوری، گفت: اگر قبل از ثبت نام ها، قانون به تایید نهایی برسد، لازم الاجرا 

خواهد شد.
وی در پاسخ به سوالی درباره حضور افراد نظامی در انتخابات، گفت: طبیعتاً 
اگر کسی بخواهد در شورای نگهبان برای ثبت نام و حضور در انتخابات مجلس 
و یا ریاست جمهوری وارد شود، باید با حوزه و نهاد خود قطع ارتباط کرده باشد.

کدخدایی بیان کرد: اگر آن فرد نظامی باشد، درجات و اینگونه مسائل تاثیری 
ندارد. ممکن است فردی پایین ترین درجه را داشته باشد اما ثبت نام هم کند.   
بنابراین نه تنها درجات تأثیری در بررسی صلاحیت ها ندارد بلکه بایدبا نهاد 

خودش قطع ارتباط کرده باشد و رسماً به ما اعلام کنند.
 رای گیری پستی نیازمند قانون است

عضو حقوقدان شورای نگهبان درباره رای گیری به صورت پستی و مکاتبه ای 
در انتخابات آینده گفت: برای رای گیری مکاتبه ای و پستی برای انتخابات آینده، 
نیازمند قانون هستیم و آمادگی داریم نظرات مشورتی خود را در این زمینه به 

وزارت کشور و مجلس ارائه کنیم.
وی درباره طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری هم گفت: اگر مصوبه 
مجلس درباره اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری منطبق بر سیاست های 
کلی انتخابات و مصوبه داخلی شورای نگهبان باشد، با ایراد مواجه نخواهد شد.
کدخدایی درباره نحوه برگزاری انتخابات در شرایط کرونا گفت: راهکارهایی 
از جمله افزایش تعداد شعب سیار را برای انتخابات در شرایط کرونا مد نظر قرار 

داده ایم  که بیشتر فرایند انتخابات الکترونیکی است.
نظارت بر انتخابات شوراهای شهر و روستا بر عهده شورا نیست

نگهبان  ورود شورای  درباره  به سوالی  پاسخ  در  نگهبان  سخنگوی شورای 
بر فرآیند انتخابات شورای شهر و روستا، افزود: مجلس چند بار سعی کرد در 
دوره های مختلف قوانینی را وضع کند که نظارت بر انتخابات شوراها را به شورای 
نگهبان واگذار کند اما اعضای این شورا در این زمینه مخالفت کردند به این دلیل 
که نظارت بر انتخابات شوراها در اصل ۹۹ قانون نیامده است.از طرف دیگر این 
شورا آنقدر امکانات و نیرو در این زمینه ندارد تا 300 الی 400 هزار نفر را مورد 

بررسی قرار دهد، بنابراین از نظر اجرایی ما موافق این موضوع نیستیم.
کدخدایی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه طرح اصلاح موادی از قانون 
انتخابات ریاست جمهوری در مجلس در حال بررسی است که در آن نمایندگان 
حتی سکونت در خارج از کشور را مانع تایید صلاحیت ریاست جمهوری عنوان 
کردند، موضع شورای نگهبان در این میزان محدودیت چیست و اگر این طرح 
تایید شود، شما که در خارج از کشور تحصیل کرده اید، مجاز به بررسی صلاحیت 
کاندیداها خواهید بود؟ گفت: بنده نمی خواهم در انتخابات ریاست جمهوری 
شرکت کنم.آنچه در قانون مدنی تاکنون بوده، بحث تابعیت بوده است که مانع 
تصدی در مجلس و ریاست جمهوری می شد که تشخیص کارشناسی مجلس 
این است که اقامت هم شامل آن می شود. باید ببینیم در شورای نگهبان چه 
نظری نسبت به این مسئله خواهند داد و من امروز صحبتی در این خصوص 

نمی کنم.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال ایرنا درباره روند تصویب طرح الزام 
دولت به پرداخت یارانه کالاهای اساسی گفت: شورای نگهبان در نوبت اول با 
استناد به اصل 75 به این طرح ایراد گرفت چون منابع مالی آن پیش بینی و 
روشن نشده بود. مجلس این طرح را بررسی کرد و منابع مالی مشخصی را بر 

حسب ظاهر برای ما ارسال کرد که منجر به اعلام عدم مغایرت آن شد.
 وی در عین حال گفت: اگر بحث کارشناسی بین دولت و مجلس هست آن 
را دوستان دولت و مجلس باید بین خود حل کنند اما آنچه که در جهت قانون 

گذاری مربوط به ما هست نظر ما در این جهت تأمین شد .
کدخدایی ادامه داد: شورای نگهبان درباره طرح اقدام راهبردی مجلس برای 
لغو تحریمها وارد کار کارشناسی نشد. آنچه که مربوط به ما بود آیا این قانون مغایر 
با قانون اساسی و شرع مقدس هست یا نیست. در  نوبت اول ایراد این بود که این 
قانون بر اساس مصوبات شورای عالی امنیت ملی مغایر  با قانون است.بنابراین 
این طرح به مجلس اعاده شد که مجلس بر اساس مصوبه شورای عالی امنیت 

ملی آن را اصلاح کرد و ایراد شورا برطرف شد.

سخنگوی شورای نگهبان: 

مجلس نمی تواند شاکله بودجه را تغییر دهد
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم از پیگیری سند فرهنگی 
اجتماعی قم با 5 برنامه عملیاتی در راستای فرامین مقام معظم رهبری خبر 

داد.
بیژن سلیمان پور دیروز پس از نشست کارگروه تخصصی اجتماعی فرهنگی، 
سلامت زنان و خانواده استانداری در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به ضرورت 
هم افزایی بین دستگاه های مختلف استان برای پیشگیری و مقابله با بیماری 
های خاص اظهر کرد: استان قم در حال حاضر و در این موضوع از وضعیت 
مطلوبی برخوردار است. وی سپس به موضوع آبیاری برخی مزارع با فاضلاب 
توجه داد و تصریح کرد: این موضوع در نشست امروز کارگروه مورد توجه قرار 
گرفت و مقرّر شد در کارگروهی و در یک بازه زمانی مشخص به نتیجه نهایی 
که همان عدم آبیاری مزارع با فاضلاب است برسد. معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استانداری قم اضافه کرد: هر یک از دستگاه های مسؤول در این 
موضوع باید به تکالیف قانونی خود عمل کنند و البته رسانه های مختلف هم 

باید پیگیری های لازم را برای تحقق این امر داشته باشند.

وی در ادامه به موضوع سند فرهنگی اجتماعی قم اشاره کرد و بیان داشت: از 
سال گذشته و در راستای فرامین مقام معظم رهبری پیرامون وضعیت فرهنگی 
قم، سندی توسط فرهیختگان و نخبگان حوزوی و دانشگاهی با 5 برنامه 

عملیاتی تدوین شد و به تصویب رسید که این سند در حال پیگیری است.
سلیمان پور با بیان این که تکالیف هر یک از دستگاه ها در این سند استخراج 
و به تفکیک ابلاغ شده است افزود: ما در شش ماهه دوم سال جاری در حال 
جمع بندی گزارش عملکردها در این موضوع هستیم، ضمن آن که این سند 
تا سال آینده دنبال می شود و سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور هم توجه 
ویژه ای به این سند داشته و برای سال 1400، حدود 40 میلیارد تومان اعتبار 
برای آن در نظر گرفته است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم 
هدف عمده از اجرای این سند را نگاه علمی و برنامه ای به حوزه آسیب های 
اجتماعی با هدف کاهش این آسیب ها به صورت مرحله به مرحله دانست و 
گفت: نقاط قوت و ضعف دستیابی به اهداف این سند در نشست های کارگروه 

تخصصی پیگیری و دنبال می شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم عنوان کرد

 نگاه علمی و برنامه ای به حوزه آسیب های اجتماعی 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم الحاقی 
اراضی ملی 560 هکتاری را به قم در حد مطالعات 
اولیه و جانمایی دانست و بر ضرورت تجهیز زیرساخت 
های آن در مراحل بعد تأکید کرد. محسن بهشتی با 
اشاره به این که مطالعات و اسناد بالادستی قم، محور 
توسعه آتی شهر را در دو محور دیده است بیان کرد: 
این دو محور یکی جاده قدیم قم – اصفهان و دیگری 
منطقه پردیسان به کهک است. وی با بیان این که در 
هر دو مورد نیاز به عبور از خط آهن وجود دارد اظهار 
کرد: منطقه فعلی در نظر گرفته شده برای الحاق به قم 

و تأمین زمین ملی برای طرح اقدام ملی مسکن، 560 
هکتار مساحت دارد که با عنوان فاز سه منطقه پردیسان 
و در کنار فاز یک 1000 هکتاری و فاز دو 570 هکتاری 
است. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم 
افزود: منطقه 560 هکتاری ظرفیت هایی دارد که از آن 
جمله می توان به عبور خط دو مترو، دسترسی مناسب 
از طریق بلوار امام صادق )ع( قم - کهک و همچنین 
نزدیکی به هسته اصلی پردیسان اشاره کرد. بهشتی 
برای  را  آن  الحاق،  این  مخالفان  برخی  داد:  ادامه 
مدیریت شهری هزینه بردار می بینند، در حالی که باید 

دانست تأمین زمین در دیگر بخش ها هم قطعا هزینه 
های خود را خواهد داشت. وی اضافه کرد: مطالعات 
این الحاق در حدّ مطالعات اولیه و جانمایی است و 
از جمله  و  این منطقه  قطعا زیرساخت های لازم در 
تکمیل شبکه فاضلاب انجام خواهد شد. وی افزود: 
باید دانست که متقاضیان مسکن در قم تنها همین 
12 هزار نفر نیستند، بلکه حدود 11 هزار ایثارگر در قم 
داریم که قانون برای تأمین مسکن آن ها تصریح دارد و 
البته تقاضاهایی از دیگر اقشار مانند کارگران، نیروهای 

مسلّح و آموزش و پرورش هم وجود دارد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم :

زیرساخت های منطقه الحاقی ۵6۰ هکتاری تجهیز خواهد شد

طرح:سجاد جعفری

کرونا مهمان ناخوانده شب یلدا

پیشنهاد استعفا به مدیران صداوسیما
 محمد مهاجری، فعال رسانه ای اصولگرا در واکنش به تنگ نظری های صداو سیما در خصوص عادل 
فردوسی پور گفت: مگر می شود کسی مدیر شبکه ای باشد و کارمندش از کشور خارج شود و در جای دیگر 
گزارشگری کند و او از ناراحتی نمیرد؟! من اگر جای آقای فروغی بودم زمانی که این خبر را می شنیدم، 
استعفا می دادم.وی افزود: این چه افتضاحی است که در صداوسیما حاکم شده است؟ اگر آقای فروغی 
می تواند حتی به جای آقای علی عسگری تصمیم بگیرد پس باید سُمبه پر زوری داشته باشد. بنابراین من 
اگر جای آقای علی عسگری هم بودم، استعفا می دادم. جای تأمل دارد کسی را که تلویزیون ایران مدت 
هاست کنار گذاشته، در لایو اینستاگرامیش میلیون ها ایرانی منتظر شنیدن گزارشش هستند. این مساله 
برای کسانی که او را حذف کردند بسیار خفت بار است. او بیان کرد: نمی دانم این چه حکمرانی است که ما 
حتی نمی توانیم عادل فردوسی پورها را در آن حفظ کنیم؟ علت اینکه برخی ها قدر سرمایه های اجتماعی 
خود را نمی دانند بدین خاطر است که این مملکت را متعلق به خود نمی دانند. سرمایه های اجتماعی را نیز 
از آن خود نمی دانند. نمی توان به چنین افرادی لقب ایرانی داد. باید به آنها گفت همه مردم که حزب اللهی 

یا انقلابی نیستند.

 چهار بیمار کرونایی در قم جان باختند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در 24 ساعت گذشته 
چهار تَن در استان که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت بود جان خود را از دست دادند. محمد رضا قدیر اظهار 
داشت: در شبانه روز منتهی به بیست و نهم آذرماه، 25 تَن با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در مراکز 
درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن 12 تَن در بخش ها و تحت نظر اورژانس 
بیمارستان افزود: ۹ تَن از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند نیز ترحیص شدند.رئیس علوم 
پزشکی قم همچنین بیان کرد: در حال حاضر 173 تَن مشکوک به کرونا در بیمارستان های استان بستری 
می باشند که حال 45 تَن از آنها وخیم است.وضعیت کرونا در قم از روز پانزدهم آذرماه به حالت نارنجی در 

آمده است.

»صادق محصولی« دبیرکل جبهه پایداری شد 
 »صادق محصولی« و »مرتضی آقاتهرانی« در نخستین جلسه شورای مرکزی جدید جبهه پایداری به 
عنوان دبیرکل جبهه و رییس شورای مرکزی این تشکل سیاسی انتخاب شدند. به گزارش روابط عمومی 
جبهه پایداری انقلاب اسلامی، در نخستین جلسه شورای مرکزی جدید که به تازگی از سوی مجمع عمومی 
انتخاب شدند، با توجه به اساسنامه مورد تایید وزارت کشور، حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی به عنوان »رییس 
شورای مرکزی« و مهندس صادق محصولی بعنوان »دبیر کل« جبهه پایداری انقلاب اسلامی انتخاب شدند.

همچنین از طرف شورای مرکزی، مجید متقی فر نیز به عنوان »سخنگو« باقی ماند.

شب یلدا را در یونسکو ثبت می شود
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران امروز گفت: سال آینده »شب یلدا« را به عنوان میراث 
ناملموس منطقه در یونسکو به ثبت خواهیم رساند. سعید خطیب زاده سخنگو و رئیس مرکز دیپلماسی 
عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه در سخنانی با اشاره به قدمت این آیین باستانی به نقش آن در همگرایی 
و صلح بین مردمان منطقه، اشاره و خاطرنشان کرد: از گذشته های دور »شب یلدا« یا همان »شب چله«، شب 

پیروزی نور بر ظلمت و نمادی از مساوات و برابری بین ایرانیان بوده است.

محصول جدید ایران خودرو معرفی شد 
ایران خودرو پس از بررسی های کارشناسی دقیق، نام ایرانی »تارا« به معنی ستاره را با تایید فرهنگستان زبان 
و ادب فارسی انتخاب کرد که این نام امروز با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت رونمایی و اعلام شد. شرکت 
ایران خودرو برای گزینش نام مناسب و درخور برای محصول جدید خود، اقدام به فراخوان عمومی کرد که 
پس از بررسی معنایی، آوایی و زبان شناختی، از میان اسامی مختلف، پالایش های اولیه انجام و در مرحله بعد، 

تاییدیه فرهنگستان زبان و ادب فارسی دریافت و در نهایت نام »تارا« برای این خودرو را برگزید.

بغض عادل ترکید
 عادل فردوسی پور گزارشگر فوتبال که از اسفند ۹7 فوتبالی را گزارش نکرده بود به دعوت AFC به قطر رفت 
تا بازی فینال لیگ قهرمانان آسیا بین پرسپولیس و اولسان را گزارش کند. او در ابتدای گزارشش از مردم ایران 
تمجید کرد و گفت: سلام به ایران سلام به مردم بامعرفت کشورم دلم خیلی براتون تنگ شده بود )لحظاتی 

بغض می کند( از قبل به خودم گفته بودم خودم را کنترل کنم اما....

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد

کاهش میانگین استفاده از ماسک در بین مردم
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم درصد استفاده از ماسک را در بین مردم استان کاهشی و 
نکران کننده توصیف کرد و همچنین عرضه انواع محصولات بدون مجوّز را در روزبازارها، چالشی برای استان 

خواند.
سیامک محبّی با بیان این که خوشبختانه قم در موضوع میزان ابتلا به کرونا و در بین 31 استان کشور در 
رتبه بیست و هفتم قرار دارد اظهار کرد: استان های یزد، سمنان، زنجان، خراسان جنوبی و اردبیل در رتبه 

های اول تا پنجم هستند.
وی افزود: روند نزولی پذیرش اورژانس و بستری در قم ادامه داشت و از 203 پذیرش اورژانس، 150 نفر 

بستری شده اند.
رئیس مرکز بهداشت قم درباره آمار مرگ و میرهای کووید1۹ در استان نیز اعلام کرد: در هفته اخیر 33 
مرگ مشکوک به کرونا ثبت شده که از این تعداد، 17 مورد به عنوان مرگ قطعی به سبب ابتلا به کرونا بوده 
است. محبی همچنین یادآور شد: از یک هزار و 3۹ نمونه گیری کرونا در هفته اخیر و در استان، 747 مورد 

یعنی 72 درصد نمونه گیری ها در مراکز بهداشت انجام شده و 241 مورد مثبت بوده است.
وی با اشاره به روند کاهشی هشدار اپیدمی در استان اذعان کرد: این هشدار به معنای میانگین روزانه 

بستری در دو هفته اخیر در 100 هزار نفر جمعیت است که از 2.3 به 1.۸ رسیده است.
رئیس مرکز بهداشت قم تأکید کرد: مراکز نگهدای سالمندان و زندان ها هم از جمله مکان هایی در استان 
بوده اند که در ارزیابی های بهداشتی، نمراتی کمتر از 70 کسب کرده اند و این قطعا یک هُشدار است، 

چراکه حتی یک نمونه مثبت در این مراکز می تواند خطرناک باشد و اپیدمی ایجاد کند.
وی به آمار استفاده از ماسک در میان مردم استان هم اشاره و بیان کرد: آمار استفاده از ماسک در هفته 

اخیر به ۸۸ درصد رسیده که نسبت به هفته قبل از آن، کاهشی 4 درصدی را نشان می دهد.

 رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم اعلام کرد

موتورسیکلت سواران۵۱ درصد 
مصدومان حوادث ترافیکی 

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: 51 درصد از مصدومان حوادث ترافیکی که 
هفته گذشته در این استان رخ داد، مربوط به موتورسیکلت سواران بوده است.

محمد شهیدی افزود: هفته گذشته پنج هزار و 233 تماس با مرکز اورژانس 115 قم برقرار و منجر به انجام 
یک هزار و 547 ماموریت شد.

وی اضافه کرد: در این مدت، یک هزار و 433 مصدوم و بیمار توسط کارشناسان مرکز اورژانس 115 به 
مراکز درمانی قم منتقل شدند. وی ادامه داد: 26۸ تصادف منجر به جرح نیز رخ داد که 22۹ مورد در شهر 
و 3۹ مورد در سطح محورهای مواصلاتی بوده است. شهیدی گفت: 325 نفر در حوادث ترافیکی مصدوم 

شدند که 1۹2 نفر به دلیل وخامت حالشان به بیمارستان منتقل و 133 نفر در محل حادثه درمان شدند.
به گفته وی، یک نفر در حوادث ترافیکی هفته گذشته این استان جان خود را از دست داد.

وی خاطرنشان کرد: بالگرد اورژانس 115 نیز با انجام یک ماموریت، چهار مصدوم حادثه انفجار در شهرک 
سلفچگان قم را به بیمارستان منتقل کرد. رییس مرکز اورژانس 115 قم بیان کرد: 143 مورد از حوادث 

ترافیکی و 166 مصدوم این حوادث مربوط به راکبان موتورسیکلت 
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد

دورهمی شب یلدا گردنه خطرناک بیماری کرونا
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم دورهمی شب یلدا را گردنه خطرناک بیماری کرونا دانست و تاکید کرد: 
وضعبیت قم نسبتا خوب است اما باید به سلامت از گردنه شیب یلدا عبور کنیم تا گرفتار موج جدید شیوع 

بیماری نشویم.
دکتر قدیر درگفت و گویی وضعیت شیوع بیماری در قم از نظر تعدادبستری  و میزان ابتلا و مرگ میر را 
نسبتا خوب ارزیابی کرد اظهارداشت:  این دستاورد بزرگ با همکاری  و همراهی مردم خوب قم حاصل 
شده است و ضروریست با همین مشارکت و همدلی در شب یلدا آن را خفظ کنیم  تا مرگ کرونایی را به صفر 
برسانیم . وی بار دیگر بر پرهیز از دورهمی های خانوادگی در شب یلدا تاکید کرد و گفت: محدودیتها در 
شب یلدا تشدید می شود بگونه ای که  مغازه ها از ساعت 1۸ بسته تعطیل  می شود  و از ساعت 20  نیز تردد 
شهری ممنوع خواهد بود. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: در صورت ادامه همکاری مردم و رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی و پرهیز از تجمعات و دورهمی خانوادگی در روزهای پیش رو بویژه شب یلدا 

وضعیت شیوع بیماری کرونا در قم از نارنجی به زرد تبدیل خواهد شد .

معاون خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد

هزینه ۳۰ میلیارد تومانی برای 
جمع آوری آب های سطحی

 معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به هزینه 30 میلیارد تومانی 
مناطق شهرداری بهمنظور جمع آوری آبهای سطحی از اختصاص 3 میلیارد 

تومان نیز از سوی شهرداری مرکز به این امر خبر داد.
سید امیر سامع با اشاره به اینکه در هر منطقه 15 تا 30 بند برای جلوگیری 
از آبگرفتگی تدوین شده بود، اظهار داشت: تقریباً از مشکلاتی که داشتیم 70 
درصد حلشده است و 20 الی 30 درصد در حال انجام یا روی زمین مانده است. 
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به لزوم تأمین بودجه برای برخی از 
مشکلات اساسی تر، تأکید کرد: غیر از ردیف هایی که مناطق گذاشته اند که 
نزدیک به 30 میلیارد تومان است در بودجه نیز مستقیماً ردیفی با نام جمع آوری 

آبهای سطحی آورده شده است.
سامع ادامه داد: خیابانهای جدیدی که احداث می شوند با لحاظ شدن کانال 
در بودجه تعریف می شوند و اینها جدای هزینه ای است که برای تعریض های 

جدید اختصاص داده شده است.
وی از اختصاص 3میلیارد تومان از بودجه شهرداری مرکز به جمع آوری آبهای 
سطحی هم خبر داد و تأکید کرد: این بودجه به منظور کارهایی که فرا منطقه ای 
هستند اختصاص داده شده است. معاون خدمات شهری شهرداری قم به 
ادامه کانال فرهنگیان به عنوان نمونه اینکارهای فرامنطقه ای اشاره کرد و افزود: 
میدان شهید رجایی هم از دیگر این موارد است که در محدوده منطقه سه قرار 
دارد و  300 میلیون تومان هم قرار شد از اعتبار مرکز به آن اضافه شود. سامع 
با تأکید بر اهمیت مطالبه دائم از اقدامات در حوزه جمع آوری آبهای سطحی، 
تصریح کرد: اگر در یک روز 20 – 30 میلیمتر باران بیاید هیچ مشکلی نخواهیم 
داشت اما مدل بارش عوض شده است. وی افزود: در شهری که متوسط کل 
بارش آن در سال  110 میلیمتر است وقتی در نیم ساعت 20 میلیمتر داشته 
باشیم معلوم است که مدل بارش خیلی غیرعادی است و بخشی از مشکلات 
ما در جمع آوری آبهای سطحی هم به این موضوع برمی گردد اما بخش مهمی 

از آنهم مدیریت است.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:

6۰ درصد مطالعات میدان مطهری 
تحویل گرفته شده است

با اشاره به درگیری 1۸ عنصر  معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم 
تاثیرگذار در میدان مطهری از تحویل 60 درصد مطالعات جامع میدان مطهری 

خبر داد.
غلامرضا جانقربان با اشاره به پروژه میدان مطهری، اظهار داشت: میدان 
مطهری پروژه ای در مرکز شهر است که از اهمیت بسیار زیادی ازنظر سیاسی، 

اقتصادی، شهرسازی، معماری و حمل ونقل برخوردار است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم بابیان اینکه 1۸ عنصر تاثیرگذار 
در میدان مطهری درگیر هستند، افزود: ما برای مطالعات جامع برای چنین 
پروژه هایی باید تمام این عناصر سازنده و تاثیرگذار را ببینیم که بتوانیم یک 

مطالعه خوب و طراحی داشته باشیم.
جانقربان بابیان اینکه در این پروژه هم بحث های اقتصادی مطرح است، هم 
سیما و منظر شهری و هم حمل ونقل، تأکید کرد: با وضعیت کنونی و فعالیت 
گاراژها، به هم ریختگی میدان تره بار سابق و پیرامون آن  همچنین وضعیت 
مشاغل بنکداری در کوچه مولوی وضعیت نامناسبی برای میدان مطهری ایجاد 
شده است. وی تصریح کرد: مطالعات میدان مطهری در 26 هکتار در سال ۹7 
با یک شرکت بسیار معتبر که طرح تفصیلی قم را نوشته است، اجرایی شد که در 

حال حاضر مطالعات بیش از 60 درصد پروژه تحویل داده شده است.
میدان  مطالعات  اینکه  بابیان  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
بخش  مطالعات  افزود:  است،  شده  نهایی  حمل ونقل  بخش  در  مطهری 
اقتصادی نیز تکمیل شده است که چه هزینه هایی باید بشود و در قالب 3 
طرح های  تصویب  سیاست گذاری  کمیته  در  که  است  ارائه شده  سکانس 
شهرداری با حضور شهردار باید تصمیم گرفته شود که از این سه سکانس 
باید کدام را جلو ببریم. جانقربان تأکید کرد: این طرح وقتی تائید نهایی را در 
کمیسیون ماده 5 بگیرد به عنوان پایه و اساس خواهد بود و تمام عناصر سازنده 

و تاثیرگذار در میدان مطهری بر اساس آن پیش می رود.
وی افزود: زیرگذر امام موسی صدر، ایستگاه پایانی مونوریل، مترو خط A و 
اینکه تأثیر خط B نسبت به میدان مطهری چه خواهد بود، حمل ونقل اتوبوس 
و تاکسی و ارتباطات و محدودیت هایی که تونل ایجاد خواهد کرد و شبکه 

جایگزینی که باید دیده شود همه بر اساس این طرح پیش خواهد رفت.
  

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

اخذ گواهی نامه های بین المللی 
استاندارد برای تله سیژ بوستان علوی

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به اهمیت اخذ 
گواهی نامه های معتبر بین المللی برای تله سیژ، گفت: بخش مکانیکی این 

پروژه صد درصد و بخش الکتریکی آن بیش از ۸0 درصد پیشرفت دارد.
پیام جوادیان با اشاره به شرایط پروژه احداث تله سیژ در بوستان علوی، گفت: 
پروژه تله سیژ بوستان علوی دارای دو بخش الکتریکی و مکانیکی است که 
خوشبختانه بخش مکانیکی با پیشرفت فیزیکی حدود صد درصد تکمیل شده 
است و در ماه جاری با نصب صندلی ها این مجموعه به صورت آزمایشی فعال 
شده و در بخش مکانیکی مشکلی نداریم. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم ادامه داد: بخش الکتریکی این پروژ مهم نیز با پیشرفت 
فیزیکی ۸0 درصدی در ماه آینده تکمیل خواهد شد. جوادیان با اشاره به اینکه 
یکی از مباحث مهم موضوع اخذ گواهینامه استاندارد برای این مجموعه است، 
افزود: در حین نصب تجهیزات، هماهنگی های لازم با اداره کل استاندارد 
استان صورت پذیرفته و گواهی نامه های لازم صادر شده است. وی در پایان با 
اشاره به ضرورت دریافت گواهی نامه استاندارد پس از نصب تجهیزات، اظهار 
داشت: بعد از نصب سامانه های الکتریکی و مکانیکی هم اقداماتی مورد نیاز 
هست تا گواهی نامه های بین المللی ایمنی برای این مجموعه از شرکت های 
معتبر اروپایی اخذ شود تا با اطمینان یک سیستم کاملا ایمن و مطمئن را در 

اختیار شهروندان قرار دهیم.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم:

۴۰۰ واحد پارکینگ در نزدیکی بازار 
کهنه تامین می شود

مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به آغاز فاز یک پارکینگ چهارسو جنب 
هتل استقلال از احداث اسکلت این پروژه خبر داد. احمد ترکمن با اشاره به 
وضعیت پارکینگ چهارسو جنب هتل استقلال و بازار کهنه، اظهار داشت: فاز 
یک احداث پارکینگ آغازشده و  اسکلت پروژه زده شده است. مدیر منطقه 
یک شهرداری قم با اشاره به وضعیت تملکات انجام شده، افزود: یکی دو مورد 
از تملکات به مشکل برخورد که وارد مراحل قانونی شد ماده هشت هم برای 
آنها صادرشده است. ترکمن با اشاره به اینکه این دو ملک در محدوده ورودی و 
خروجی پارکینگ واقع شده اند، تصریح کرد: پروژه پارکینگ چهارسو در نزدیکی 
بازار کهنه قم با ظرفیت 400 دستگاه پروژه بزرگی درزمینه احداث پارکینگ است 

که می تواند بخشی از مشکلات پارکینگ در هسته مرکزی شهر را حل کند.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم گفت: ناوگان اتوبوسرانی شهر قم نیاز 
فوری به 200 دستگاه اتوبوس جدید دارد که برای خرید این تعداد اتوبوس هزار 

میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
دکترعباس ذاکریان پیش از ظهر روز گذشته به مناسبت هفته حمل و نقل در 
بازدید از روزنامه ایمان اظهار داشت در طول 12 سال گذشته دولت هیچ اتوبوسی 
به شهرداری قم واگذار نکرده است و ادامه این روند ناوگان حمل و نقل درون شهری 

قم را با مشکلات جدی مواجه خواهد کرد.
3 هزار تاکسی شهری در آستانه فرسودگی

وی در ادامه با اشاره به اینکه 3 هزار تاکسی در شهر قم در آستانه فرسودگی قرار 
دارد افزود: متاسفانه از سال ۹6  ثبت نوسازی ناوگان تاکسیرانی در سامانه وزارت 

کشور متوقف شده است.
ذاکریان اضافه کرد: در سال ۹6 یک راننده تاکسی می توانست با 30 میلیون 
تومان که شامل 5 میلیون تومان بابت اسقاط خودرو، 20 میلیون تومان تسهیلات 

و 5 میلیون آورده شخصی تاکسی خود را نوسازی نمائید.
وی ادامه داد: در حال حاضر قیمت هر تاکسی حدود 11۸ میلیون تومان شده 
است سهم اقساط خودرو همان 5 میلیون تومان است و تسهیلات نیز حذف شده 
است و در واقع همه هزینه نوسازی را خود راننده تاکسی باید پرداخت نمایند که 
این امر با توجه به شرایط اقتصادی که با آن مواجه هستیم برای راننده امکان پذیر 

نیست و ناوگان تاکسیرانی هر ساله فرسوده تر می شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهردای قم تصریح کرد: سازمان بهینه سازی 
مصرف سوخت می بایست از محل درآمدهای ناشی از کاهش مصرف سوخت 
ناشی از نوسازی ناوگان تاکسیرانی، تسهیلات ارزان قیمت در اختیار رانندگان 
تاکسی قرار دهند و مبلغ اسقاط خودرو را حداقل سه برابر نمایند تا در یک پروسه 
زمانی مشخص شاهد نوسازی ناوگان تاکسیرانی در کل شهرهای کشور و شهر قم 
باشیم. وی ادامه داد: نوسازی ناوگان تاکسیرانی کمک زیادی به کاهش مصرف 

سوخت و کاهش آلودگی شهرها بویژه کلانشهرها خواهد کرد.
فعالیت تاکسی های شهری در شبکه تاکسی های اینترنتی

وی در بخش دیگر از سخنان خود گفت: با توجه به توافق انجام شده با مدیران 
دو شبکه تاکسی اینترنتی – تپ سی و اسنپ، گزینه تاکسی نیز در بین گزینه های 
خودروها قرار داده شده است و شهروندان می توانند با انتخاب گزینه تاکسی از 
تاکسی های شهری که عضو این دو شبکه تاکسی اینترنتی قرار دارند استفاده 

کنند.
دسترسی پلیس به دوربین های فعال سطح شهر برای اعمال قانون

ذاکریان در ادامه سخنان خود با بیان اینکه نصب 170 دوربین نظارتی و ثبت 
تخلف در سطح شهر قم در دستور کار قرار دارد گفت: در حال حاضر پلیس راهور 
به تمام دوربین های فعال در سطح شهر قم برای اعمال قانون بصورت سیستمی 

دسترسی دارد و در این زمینه  مشکلی وجود ندارد.
تمام بوستان های بانوان دارای مسیر دوچرخه می شوند

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با بیان اینکه شبکه ایمن برای استفاده 
از مسیر دوچرخه در شهر قم ایجاد خواهد شد بیان داشت :کار ایجاد 350 کیلومتر 
مسیر دوچرخه در شهر قم در دستور کار قرار دارد و عملیات اجرایی آن در دومسیر 

بلوار آیت الله صدوقی، خیابان 1۹ دی آغاز شده است.
وی ادامه داد: برای استفاده بانوان از ظرفیت دوچرخه سواری پیش بینی شده 
است تا پایان سال آینده در تمام بوستان سر بانوان سطح شهر قم میسر دوچرخه 

سواری برای ایجاد شود.
وی در پایان گفت طبق توافقات انجام شده قرار است مدارسی که دارای حیاط 
بزرگی هستند در ساعات غیرفعال برای دوچرخه سواری در اختیار بانوان علاقمند 

قرار گیرد.

معاون شهردارقم دربازدید از روزنامه ایمان مطرح کرد

نیاز فوری هزار میلیارد تومانی ناوگان اتوبوسرانی

های  محدودیت  اعمال  به  اشاره  با  قم  استاندار   
کرونایی به مناسبت شب یلدا گفت: طی روزهای شنبه 
و یکشنبه ش آمد و شد خودروهای شخصی از ساعت 

20 تا 4 بامداد در سطح شهر قم ممنوع است.
بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی 
مبارزه با کرونا که به صورت ویدیو کنفرانس در آن شرکت 
کرده بود در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: طبق 
مصوبه ستاد فوق محدودیت هایی برای شب یلدا در 
نظر گرفته شده که امشب و فردا شب به اجرا گذاشته 

خواهد شد.
وی با اشاره به ممنوعیت تردد خودروهای شخصی از 

ساعت 20 تا 4 بامداد گفت: به استثنای گروه شغلی 
یک که اقلام و مایحتاج اساسی جامعه را تهیه می کنند 

فعالیت سایر اصناف از ساعت 1۸ ممنوع است.
وی یادآور شد: این جلسه مصوبه هایی در خصوصی 
های  حمایت  ارائه  همچنین  و  استخدامی  آزمون 
معیشتی برای اقشار آسیب دیده از کرونا نیز داشت که 
جزئیات آن برای مردم و سازمان ذی ربط ابلاغ خواهد 

شد.
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه گزارش هایی از وضعیت کرونا در کل کشور نیز 
ارائه شد که نشان دهنده روند کاهشی و نزولی این 

بیماری است افزود: در حال حاضر هیچ شهر قرمز 
کرونایی در کشور وجود ندارد و مناطق عمدتا نارنجی 

و زرد هستند.
وزارت  های  ارزیابی  آخرین  طبق  کرد:  بیان  وی 
بهداشت همچنان وضعیت قم نارنجی است و انتظار 

داریم در روزهای آینده به مرحله زرد برسیم.
وی با بیان اینکه ضرورت حمایت های معیشتی برای 
اقشار آسیب دیده از کرونا از دیگر بحث های نشست 
امروز ستاد ملی مبارزه با کرونا بوده است یادآور شد: 
جزئیات این حمایت ها و بسته های حمایتی از طریق 

دستگاه ها مختلف به اطلاع مردم خواهد رسید.

 استاندار قم :

وضعیت کرونایی قم همچنان نارنجی است


